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Прогрес Съмнения Отзвук

Стр. 20

Безплатна библиотека
без книги откриват в САЩ

Стр. 7

Столичното парно иска проверка
на набъбналите сметки

Стр. 2

Международни експерти
подкрепиха АЕЦ „Белене”

Стр. 11

Жан-Пол Понслет за бъдещето
на ядрената енергетика

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Рокада

Обвинен в конфликт на интереси
става евродепутат от ГЕРБ

Стр. 4

Скандал

Шефът на екоинспекцията в
Бургас карал джип на „СЛЕ груп”

Стр. 4
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Стр. 6

Õ‡ „ÓÒÔÓÊ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÏË
Ô‡˘‡¯Â ÎÛÍ, ‚ÒË˜ÍËÚÂ È
Ô˙ÒÚË Ò‡  Ò˙Ò  ÁÎ‡ÚÌË
Ô˙ÒÚÂÌË, ÍÓÌÒÚ‡ÚË‡ ÔÂ-
ÏËÂ˙Ú.

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Аз нямам нито един
златен пръстен. А тя ми
дава лук. Ей така преми-
ерът обясни защо ще
съкрати 800 работници
от ВМЗ-Сопот. Накаква
си там обкичена с
пръстени протестираща
жена се осмелила да му
предлага филия хляб и
връзка лук, за да споде-
лял трапезата на оръ-
жейниците. Един вид те
казват, че са гладни, оба-
че всъщност не са глад-
ни или поне може да не са
гладни, ако си продадат
златните пръстени на-
пример. Като нямат
златни пръстени, може
да не са гладни, ако си
продадат хладилника. По-
сле телевизора, жилище-
то. И на ум не му идва на
премиера, че пръстените
може да не са златни, а
пиринчени. Или пък че же-
ната не работи във ВМЗ,
а просто подкрепя проте-
ста на работниците.
Може и да му идва на ум,
обаче не му върши рабо-
та. По му изнася да вну-
ши, че на тия от ВМЗ
заплати едва ли не не им
трябват. Да им вмени
някаква вина. После като
нареди да извадят някой
милион, за да потушат
задаващия се бунт, ще
накара тая с пръстените
ръка да му целува с думи-
те “Тате, съгреших”.

То в Евангелието на
Лука си е казано:

15:14 И като иждиви
всичко, настана голям
глад в оная страна; и той
изпадна в лишение.

15:15 И отиде да се
пристави на един от
гражданите на оная
страна, който го прати
на полетата си да пасе
свини.

15:16 И желаеше да се
насити с рошковите, от
които ядяха свините; но
никой не му даваше.

15:17 А като дойде на
себе си рече: Колко наем-
ници на баща ми имат из-
лишък от хляб, а пък аз
умирам от глад!

15:18 Ще стана да ида
при баща си и ще му река:
Тате, съгреших против
небето и пред тебе.

Вина

ИНОВАЦИИТЕ - НЕПРОЗРАЧНИ
КОНКУРСИ, СМЕШНО ФИНАНСИРАНЕ

Стр. 13

ТИР с пернишка регистрация, пътуващ в посока Стара Загора, се блъсна вчера сутринта
на 119-ия километър на автомагистрала “Тракия” край Пловдив и се обърна напречно върху лентите на
магистралата в двете посоки. По-късно в него се блъснаха лек автомобил Тойота и друг товарен камион

Избирателните списъци за
референдума подозрително
набъбват на накои места из
страната. За това алармира
вчера левият депутат Михаил
Миков след заседание на
Изпълнителното бюро на пар-
тията. Той посочи, че във Видин

Избирателните списъци
подозрително набъбват
Социалистите са възмутени от решението на ЦИК
да не извади ГЕРБ от дебатите за референдума

броят на гласоподавателите в
избирателните списъци е нарас-
нал с 2000 души, в Хасково се
появяват 3426 души повече в
сравнение с президентския вот,
в Монтана има увеличение с
около 500 души, в Лом - с око-
ло 600, във Враца - 1600.

Концентрацията на подобни
избиратели е в определени сек-
ции, които обаче не са в ром-
ските махали, показва анализът
на социалистите. Това става по-
скоро в секции, в които ГЕРБ
имат резултат над средния за
страната на последните местни

избори, коментира Миков.
Лидерът на социалистите

Сергей Станишев пък се възму-
ти от решението на ЦИК да не
извади ГЕРБ като страна от
дебатите, въпреки че промени-
ха своята позиция.

Стр. 3

БойкоБойкоБойкоБойкоБойко
Борисов:Борисов:Борисов:Борисов:Борисов:
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БСП:

Снимка БГНЕС
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Търговете ще се проведат в сградата на Столичната общинска агенция за привати-

зация, площад “Славейков” 6, I етаж.
Депозитите се внасят по банкова сметка на Столичната общинска агенция за прива-

тизация при “Общинска банка”АД, клон “Врабча”, ул. “Врабча” 6, гр. София, (сметка № BG
49 SOMB 9130 33 26474601, BIC на “Общинска банка” АД - SOMBBGSF). Краен срок за
внасяне на депозитите - всеки работен ден, но не по-късно от деня, предхождащ търга.

Тръжната документация се закупува в  Столичната общинска агенция за приватиза-
ция, пл.”Славейков” 6, I ет, стая № 4, всеки работен ден, в приемното време - от 14 до
16 часа, до указания в таблицата срок.

Срок за подаване на предложения за участие в търга - всеки работен ден, но не по-
късно от деня, предхождащ търга, в приемното време на СОАП - от 14 до 16 часа, стая
№ 2.

Оглед на обектите - всеки работен ден до деня на търга, след закупуване на  тръжна
документация.

За допълнителна информация - тел: 02/988 46 38 (стая № 6); 02/980 26 69 (стая № 7);
e-mail: soap@sofiampa.com; web-site: http://www.sofiampa.com

СТОЛИЧНАТА ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ

О Б Я В Я В А

ПУБЛИЧЕН ТЪРГ С ЯВНО НАДДАВАНЕ ЗА ПРОДАЖБАТА НА

редимствата, които
строежът на нова
атомна централа би
предоставил на
България, обсъждаха

Споразумение
за националния

референдум
беше подписано

в понеделник
от СЕМ,

Централната
избирателна

комисия
и доставчици

на медийни
услуги.

Медиите
декларират,

че ще се
придържат към

професионалните
и етични

стандарти на
журналистиката

и ще представят
различните

позиции
обективно и
балансирано

Снимка
Благовеста
ЦВЕТКОВА

Експерти убедени, че ядрената
енергия е бъдещето на България
Без атомната централа в Белене няма живот, алармира кметът на общината Петър Дулев
Павлета ДАВИДОВА дентът Георги Първанов, пред-

ставители на общините Белене,
Враца и Плевен. Там беше и
бившият из-пълнителен дирек-
тор на АЕЦ “Козлодуй” Йордан
Костадинов.

Кметът на Белене Петър Ду-
лев бе категоричен, че без стро-
ежа на атомна централа в райо-
на бизнесът там е обречен. Той
подчерта, че след замразяване-
то на проекта за АЕЦ в града е
започнала миграция с изключи-
телни темпове. Жителите на Бе-
лене са намалели с 2000 души,
закрити са училища и детски гра-
дини, затварят се множество фир-
ми, а от 15 големи предприятия в
момента работят само три. Дулев

бе категоричен, че проектът за
АЕЦ “Белене” е жизненоважен за
развитието не само на Белене, а
за Плевенска област, Северна
България и цялата страна.

“Ядрената енергетика е един
от малкото начини ефективно да
се защити българското населе-
ние от резките промени в гло-
балния пазар на горивата”, ка-
тегоричен бе Ханс-Холгер Рьог-
нер, енергиен експерт от Крал-
ския институт по технологията в
Стокхолм и бивш директор на
МААЕ. Според него преимуще-
ствата на атомната енергетика
превъзхождат рисковете. Екс-
пертът бе категоричен, че сред
тях са относително стабилните

и ниски оператични разходи.
Той отбеляза, че в целия Бал-
кански регион съществува недо-
стиг на енергия, а изграждане-
то на АЕЦ “Белене” ще повиши
значително капацитета на стра-
ната за експорт. “Това би повли-
яло не само на приходите от
експорт на българската дър-
жава, но и на нивото на цените
на електроенергията в страна-
та”, добави Рьогнер. Генерални-
ят директор на ФОРАТОМ Жан-
Пол Понслет подчерта, че до
2050 г. 20% от световната енер-
гия ще бъде произвеждана в
АЕЦ, а ядрената енергетика ще
става все по-конкурентоспособ-
на. “Ако Бъл-гария иска да бъде

сред водещите икономики, тя се
нуждае от развита ядрена енер-
гетика”, категоричен бе той. Ек-
спертът отблеяза, че България
трябва да се гордее, че ще про-
веде референдум по толкова
важна тема, защото това се
случва много рядко в Европа. “В
Италия казаха “не” на ядрената
енергетика, но може би казаха
“не” на Берлускони”, припомни
той допитването през 2011 г.

Директорът на Института за
управление на ядрените знания
и съветник към Международна-
та агенция за атомна енергия
Янко Янев подчерта, че площад-
ката в Белене отговаря на най-
високите стандарти.

Промяната на позицията на Бойко Борисов за отговора, който българите трябва
да дадат на референдума, се оказа вдъхновението на бившия външен министър
Соломон Паси да даде гласа си на запитването.
Като привърженик на ядрената енергетика Паси смятал да пропусне участие в
референдума, защото първоначално и БСП, и управляващите заявиха, че
трябва да се гласува с “да”. Отмятането на Борисов обаче е причина бившият
министър да участва в референдума и да призове българите да подкрепят
ядрената енергетика в България. Паси направи уговорката, че по принцип бил
противник на референдумите, защото са лош метод на управление, но в случая
демокрацията го принуждавала да гласува. “Ядрената енергетика е и индуст-
рия. Това е цяла пирамида от знания и умения”, добави той.

СОЛОМОН ПАСИ СЕ ВДЪХНОВИЛ ДА
ГЛАСУВА СЛЕД „НЕ”-ТО НА БОРИСОВ

Сметната палата ще проверява так-
симетровите шофьори дали са завърши-
ли висше образование. Ще бъдат прове-
рени и всички висшисти как са се разви-
ли на пазара на труда, съобщи предсе-
дателят на палатата Валери Димитров
вчера. Целта е да се види дали това,
което харчи държавата чрез различни
институции, дава резултат на пазара на
труда и дали има добри специалисти. “Да
видим дали инженерите карат таксита
или са сервитьори. Дали се реализират
на пазара на труда в чужбина. Дали
държавните университети поддържат
специалности, от които обществото няма
потребност”, заяви Димитров.

Одитът ще е в Министерството на
образованието, Министерството на тру-
да и социалната политика, Агенцията по
заетостта, Националната агенция за оце-
няване и акредитация.

Осем университета ще станат обект

Сметната палата проверява
колко таксиджии са висшисти

на проверка - техническите университе-
ти в София и Варна, медицинските в
София и Пловдив, Аграрният универси-
тет в Пловдив, университетът “Асен Зла-
таров” в Бургас, Великотърновският уни-
верситет и икономическият университет
във Варна.

От Сметната палата констатираха, че
години наред държавните висши учебни
заведения са били извън обхвата й. При
заверките на годишните финансови от-
чети на университетите са открити много
сериозни слабости, най-вече с начина
на заприходяване и управление на тех-
ните активи.

“Те се отнасят с известна академична
небрежност по начина на управление и
отношението си към активите, с които
разполагат, а така също и с начина на
събиране и управление на приходите от
различни дейности”, заяви зам.-предсе-
дателят на палатата Цветан Цветков.

оеннослужещи готвят
ново протестно шествие
срещу лошите условия
на труд в армията,
липсата на сигурност
за кариерно развитие
и непрекъснато проме-
нящите се условия
за пенсиониране.
Военните нямат право
на протест и се очаква
шествието отново да
бъде организирано под
наслов “В подкрепа на
армията и държавата”.
От единствената профе-
сионална организация
във въоръжените сили,
офицерска легия “Ра-
ковски”, съобщиха,
че до 20 януари ще
има решение за шест-
вието. Бивши и сегаш-
ни военни обсъждат
възможността да орга-
низират и символична
панихида за българ-
ската армия по
същото време.
Шефът на легията
майор Иван Милов,

В който отскоро излезе
в резерва, с официален
мотив “несъгласие с
политиката на ръковод-
ството на МО”, каза, че
се очаква в шествието
да се включат много
бивши военни, ветера-
ни, членове на патрио-
тични организации и
други. Този път шестви-
ето ще бъде подкрепе-
но и от цивилни служи-
тели в системата на
Министерството на
отбраната, съобщи
председателят на
синдикат “Отбрана”
към КТ “Подкрепа”
Тодор Воденов.
Заради лошите условия
на труд и въвеждането
на пенсионна възраст
стотици военни напус-
наха по собствено
желание армията през
тази и миналата година.
Според бившия кадро-
вик на МО Иван Иванов
става дума общо
за около 2400 души.

П
вчера в БАН енергийни експер-
ти, общественици и граждани.
Конференцията “За ядрената
енергетика - сигурни доставки,
работни места и прогнозируеми
цени”, организирана от Българ-
ския атомен форум, община Бе-
лене и Българската академия
на науките, събра множество
хора в БАН. Сред проявилите
интерес към темата имаше ня-
колко бивши министри, прези-

Военни и цивилни от МО
отново на протест
Военни и цивилни от МО
отново на протест
Военни и цивилни от МО
отново на протест
Военни и цивилни от МО
отново на протест
Военни и цивилни от МО
отново на протест
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Цитат на деняЦитат на деня

‘ РАПЪРЪТ МИШО ШАМАРА ЗА РЕКЛАМИРАНЕТО НА ПОПФОЛКА С ЕВРОПАРИ

Åâðîïàðèòå âëèçàò â Áúëãàðèÿ îñíîâíî
êàòî àñôàëò èëè ñèëèêîí. Âå÷å å ñúâñåì
ÿñíî, ÷å ÃÅÐÁ å ðàâíî íà ×ÀËÃÀ.
Ãîñïîä ãëåäà è ùå âè íàêàæå, åé!

СТОЛИЧНАТА ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ

О Б Я В Я В А

ПУБЛИЧЕН ТЪРГ С ЯВНО НАДДАВАНЕ ЗА ПРОДАЖБАТА НА

Търгът ще се проведе в сградата на Столичната общинска агенция за приватизация,
площад “Славейков” 6, I-ви етаж.

Депозитите се внасят по банкова сметка на Столичната общинска агенция за привати-
зация при  “Общинска банка” АД, клон “Врабча”, ул. “Врабча” №6, гр. София, (сметка № BG
49 SOMB 9130 33 26474601, BIC на ‘Общинска банка” АД - SOMBBGSF). Краен срок за внасяне
на депозитите - всеки работен ден, но не по-късно от деня, предхождащ търга.

Тръжната документация се закупува в  Столичната общинска агенция за приватизация,
пл.”Славейков” 6, I ет, стая №4, всеки работен ден в приемното време -  от 14 до 16 часа,
до указания в таблицата срок.

Срок за подаване на предложения за участия в търга - всеки работен ден, но не по-късно
от деня, предхождащ търга, в приемното време на СОАП - от 14 до 16 часа, стая №2.

Оглед на обекта - всеки работен ден до деня на търга, след закупуване на тръжна
документация.

За допълнителна информация - тел: 02/988 46 38
(стая №6); 02/980 26 69 (стая №7);
e-mail: soap@sofiampa.com;
web-site: http://www.sofiampa.com

1. Открива процедура за приватизация и
определя метод за извършване на прива-
тизация   чрез публичен търг за следния
обект: магазин №2, с. Кривина, ул. “Демо-
крация” №2, общински нежилищен имот,
стопанисван от район “Панчарево”, с АОС
№2921/09.02.2010 г., със съответното пра-
во на строеж.

2. Забранява извършването на разпоре-
дителни сделки с имуществото на обекта,
сключване на договори за дялово участие,
за наем, за съвместна дейност, обезпечава-
не на вземания и сключване на договори за
кредити, отнасящи се до обекта.

3. Възлага на главния изпълнителен ди-
ректор на Столичната общинска агенция за
приватизация да  сключи приватизационна-
та сделка за обекта.

Настоящото решение е по Протокол
№32 /20.12.2012 г. от заседание на СОС.

На основание чл.3, ал.2 и ал.3, т.2, чл.4,
ал.4, чл.5, ал.2, чл.31, ал.1 и чл.32, ал.3
от ЗПСК и чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА,

Столичният общински съвет реши:

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

РЕШЕНИЕ
№659 от 20 декември 2012 г.

Управляващите спряха
временно строежите в
Иракли. Стреснати от по-
редните масови спонтан-
ни екопротести, те само
за ден промениха пози-
цията си в поредния еко-
скандал. Решението бе
обявено от  министъра на
регионалното развитие
Лиляна Павлова, според
която строителството ще
бъде спряно до отстраня-
ване на нарушенията.

В понеделник екоми-
нистърката Нона Карад-
жова заяви, че на Иракли
се строи законно, а про-
тестите са тенденциозни.
Процедурата за строежа
на ваканционното селище
е започнала още през
2009 г. и не е в наруше-
ние на Закона за околна-
та среда и биологичното
разнообразие, категорич-
на бе Караджова. Според
нея през октомври 2010 г.
е направено обществено
обсъждане, на което не са
постъпили никакви възра-
жения. През 2011 г. дирек-
торът на РИОСВ в Бургас
издава решение, с което
одобрява искането на ин-
веститора, публикувано
на страницата на РИОСВ.
То също не е възразено,
посочи Караджова. Спо-
ред нея това е урбанизи-
рана територия, на която
още през 60-те години с
решение на ЦК на БКП
са отредени 40 декара за
почивни бази и пионер-
ски лагери.

След изказването на
Караджова бе направена

БСП: Избирателните
списъци за референдума
подозрително набъбват
ЦИК действа против закона,
като не извади ГЕРБ от дебатите
за допитването, категоричен
бе Сергей Станишев

Временно спряха строежа на Иракли
светкавична проверка на
ДНСК и само за няколко
часа бе установено, че
незаконно инвеститорът
строи повече къщи от
разрешеното. Резултати-
те бяха обявени в разга-
ра на протеста на приро-
дозащитници под мотото

“Да спасим Иракли”. Хи-
ляди скандираха пред
Народното събрание
“Мафия!” и “Оставка!”, а от
МРРБ обявиха, че про-
верката е установила, че
не са представени склю-
чени договори за преда-
ване на отпадъците на

лица, притежаващи съот-
ветното разрешение за
дейности с отпадъци, ко-
ето е задължително усло-
вие по ОВОС.

За установените зако-
нови нарушения са съста-
вени два констативни
акта за спиране на стро-

ежа. В срок от 7 дни те
могат да бъдат обжалва-
ни, след което ще бъдат
издадени заповеди за
спиране на всички строи-
телни работи на двата
обекта. За нарушенията
при издаване на разре-
шението за строеж ще

бъдат образувани две ад-
министративно-наказател-
ни производства срещу
главния архитект на общи-
на Несебър. Размерът на
имуществената санкция на
консултанта е 50 000 лв.,
а за главния архитект - 2
глоби по 5000 лв.

Александър СИМОВ

Избирателните списъци за
референдума подозрително
набъбват на много места в
страната. Това предупрежде-
ние отправиха вчера предста-
вителите на БСП след заседа-
ние на Изпълнителното бюро
на партията. Левият депутат
Михаил Миков посочи, че във
Видин броят на гласоподава-
телите в избирателните списъ-
ци е нараснал с 2000 души, в
Хасково се появяват 3426
души повече в сравнение с
президентския вот, в Монтана
има увеличение с около 500
души, в Лом - с около 600, във
Враца - 1600. На фона на де-
мографската картина в страна-
та подобно увеличение е из-
ключително странно, коменти-
ра Миков. Заради това струк-
турите на БСП по места ще
търсят защо изведнъж
настъпват такива увеличава-
ния, както и в кои секции са,
увериха от “Позитано” 20.

Лидерът на БСП Сергей
Станишев остро се възмути от
решението на ЦИК да не из-

Сергей Станишев обяви, че всички общински и областни председатели на партията
ще бъдат оценявани по резултатите, които са постигнали на референдума

вади ГЕРБ от кампанията за
референдума, въпреки че те
смениха своята позиция. “Няма
закон срещу беззаконие. На-
рушават ги, ЦИК действа про-
тив закона. Абсурдна е ситуа-
цията в държавата, истинската
промяна може да дойде само
с политическа промяна на из-
борите”, категоричен бе той.
Соцлидерът увери, че левица-
та ще предприеме всички
възможни действия, включи-
телно и оспорването на реше-
нието на ЦИК пред ВАС, но
изрази съмнение в успеха за-
ради натиска от страна на уп-
равляващите.

В момента нямаме по-важ-
на политическа задача от това
да накараме хората да изля-
зат да гласуват свободно на
референдума, каза Станишев.
Той съобщи, че всички общин-
ски и областни председатели
на партията ще бъдат оценя-
вани по резултатите, които са
постигнали. До това решение
се е стигнало след цяла серия
от срещи с местните лидери
на БСП.

Ангел Найденов поздрави

хората, които протестират за-
ради Иракли. Той отбеляза, че
ако нещо може да накара уп-
равляващите да си променят
позицията, това е натискът.
Говорителят на БСП изрази

подкрепа за исканията на про-
тестиращите по отношение на
застрояването на защитените
зони. Според Найденов ГЕРБ
действат на принципа “ако
мине” и гледат да прокарват

безобразията си, когато хора-
та са заети например с колед-
ните празници. Той изрази
притеснение, че заради скан-
дала България може да бъде
санкционирана от ЕК.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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От семейството:
Здравка,Таня, Иво, Мария,

                Жоро, Деси, Зара,
Кали,Алекс.

20.03.1927 г.-25 01.2012 г.

На 25 януари т.г. се навършва
ЕДНА ГОДИНА от тежката загуба

на нашия скъп съпруг, баща, дядо, родственик

Ремсист от Трета мъжка
гимназия и читалище
“Природа и наука”,

партизанин от Трънския
отряд, журналист, уни-

верситетски преподава-
тел, дипломат.

Почивай в мир!
Жив си в душите

и в сърцата ни.
Каним роднини и приятели да почетат паметта

му на 20 януари 2013 г. /неделя/ в 12 ч. Панихидата
ще се отслужи в храм “Свети Великомъченик Ге-
орги” на  бул. ”Патриарх Евтимий” 90, София.

Снимка БГНЕС

Автобус се запали и
изгоря край Разлог

Автобус се запали в движение
и изгоря в района на Разлог. Ин-
цидентът е станал вчера сутрин
при спускане от прохода Предела
на 8 км преди Разлог. В автобуса,
пътуващ по линията Гоце Дел-
чев-София, е имало 13 пътници,
те забелязали дим в задната част
на автобуса и алармирали шофь-
ора, който веднага спрял. След
дима се появил и пламък, за щас-
тие пожарът е в задната част и
вратите са се отворили. Пътни-
ците са слезли невредими. По-
жарът е загасен от огнеборците
в Разлог. Напълно са изгорели по-
следните 5 реда седалки.

Съдът отмени
разпоредба за
паркиране на хора
с увреждания

Административният съд в
София отмени като незаконосъо-
бразна разпоредба от Наредбата
за организация на движението на
територията на Столичната об-
щина. Делото е образувано по
жалби на двама граждани срещу
приетите критерии за право на
издаване на т.нар. карти за пре-
ференциално паркиране на хора
само с определени видове увреж-
дане, а не на всички. Съдът счита,
че правото на достъпна градска
среда е признато за всички хора
с увреждания, независимо от
степента им на увреждане. С
въпросната разпоредба се нару-
шава равнопоставеността на
гражданите с увреждания.

Шефът на екологичната
инспекция в Бургас
карал джип на „СЛЕ Груп”
Кадърът на ГЕРБ е засечен да шофира ауди на фирмата
седмица преди да подпише скандалното решение за продажба

М
МИРОСЛАВ НАЙДЕНОВ СЕ ЗАКАНИ
ДА СЪДИ СТАНИШЕВ ЗА КЛЕВЕТА

инистърът на земеделието Миро-
слав Найденов заяви, че ще съди
лидера на БСП Сергей Станишев
за това, че го е нарекъл “известен

лъжец” по повод информацията, изнесена
от Найденов за приятелката му Моника
Йосифова. През 2009 г. фирма, в чиято
управа са Моника Йосифова, Иван Тодо-
ров, собственик на “Сиела”, съпругата на
бившия министър Николай Василев, е из-
купила 140 дка по устието на река Кам-
чия. Министърът обясни, че не твърдял, че
Йосифова е купила тази земя, а че има
участие във фирмата “Експат Бета”, която
е закупила тази земя.

“Няма да допусна потомци на партиен
елит, управлявал държавата ни десетиле-
тия, тогава, когато заради подобни опре-
деления хората отиваха в затворите –
Белене, Ловеч, Скравена, където биваха

убивани, след това изяждани от прасетата
- потомци на този партиен елит да си поз-
воляват безнаказано да раздават епитети
днес. Затова в името на хората, които са
загинали в тези лагери, в името на хората,
които са били репресирани от същия пар-
тиен елит, чийто потомък в момента е Сер-
гей Станишев, аз ще заведа това дело и
се надявам да бъде спечелено”, заяви
Мирослав Найденов.

Той обяви още, че изключването и про-
дажбата на имота в землището на Несебър
са извършени по действащата в съответ-
ния момент нормативна уредба. Приложе-
ните документи по преписката за изключ-
ване и продажба на поземления имот не
доказват документално наличието на
дюни, констатирала междуведомствената
комисия, разследвала сделката с дюните
в Несебър.

иректорът на РИОСВ
Бургас Бойчо Георги-
ев, който подписа скан-
далното решение в

Д
полза на “СЛЕ груп”, узаконя-
ващо строителството върху
несебърските дюни, е използ-
вал черен джип Ауди Q7 на
собствениците на “СЛЕ Груп”.
Това разкрива сайтът “Би-
волъ”. В “Ю тюб” има и видео,
от което става ясно, че въпрос-
ният джип Ауди Q7 докарва
шефа на РИОСВ Бургас пред
дома му в жк “Славейков” в
Бургас, където са паркирани
служебният му форд и друго
ауди. Записът е бил направен
в следобедните часове на 8
декември 2012 г. Това е сед-
мица, преди да бъде подписа-
но от Георгиев скандалното
решение в полза на “СЛЕ
Груп”.

Джипът е лизингов и но-
мерът му е издаден на 4 де-
кември, но е сменен ведна-
га, след като избухва скан-
далът в първия работен ден
на новата година - 2 януари
2013 г. Официално номерът
се води на голяма лизингова
автокъща в София, съобщава
още “Биволъ”. Бойчо Георги-
ев обаче официално отрече,
че познава някой от “СЛЕ
Груп”. “Тези хора не ги по-
знавам, никога през живота
си не съм ги познавал, нито
са идвали да разговарят с
мен, нито съм ги виждал точ-
но кои са”, каза Георгиев
пред БНТ на 8 януари.

Бойчо Георгиев е активен
партиен кадър и настоящ об-
щински съветник на ГЕРБ в
Бургас. Негов е и подписът
под ОВОС за строежа на са-
мия плаж в Иракли, който
предизвика остри протести в
цялата страна. Късно снощи
хиляди скандираха “Мафия”
пред Народното събрание по
този повод.

“За да няма въпроси как
чиновник на заплата се е
сдобил с такава луксозна
кола, аудито на Бойчо Геор-
гиев с номер А 1161 МА се

води на фирма “Виг Трейд”
ЕООД”, пише още “Биволь”.

Като манипулации и опити
за отстраняването определи
информацията директорът
Бойчо Георгиев. Той отрече
джипът да има нищо общо с
фирма “СЛЕ Груп”. Така че ще

си търся правата до дупка, ще
сигнализирам всички възмож-
ни държавни институции, за
да се стигне до дъното на тази
цялата история. Това е абсо-
лютен шантаж и се цели мое-
то отстраняване, каза Георги-
ев, който в момента е обект

на проверка от МОСВ за из-
дадените разрешителни за
застрояването на дюните. Той
обмислял да се обърне към
полицията и прокуратура, за
да бъде направено цялостно
разследване по въпроса, тъй
като смята, че е следен.

ЕКСПЕРТИ НАСТОЯВАТ
МЕЖДУНАРОДНА КОМИСИЯ ДА
РАЗСЛЕДВА АТЕНТАТА В БУРГАС

Веселка ВЕНКОВА

М
Международна комисия да се

заеме с разследването на атен-
тата в Сарафово. За това настоя-
ха вчера бивши служители на
българските специални служби и
активисти от социални мрежи.
Според тях в подобна комисия
задължително трябва да се вклю-
чат Германия и Русия. “Нека
присъстват и нашите приятели от
САЩ и Израел, но такава коми-
сия, водейки разследването по
атентата, ще може да гарантира
неговата обективност и резулта-
тите от дейността й ще приемем
за валидни”, заявиха експертите.

“Начинът, по който се воде-
ше разследването, не е адеква-
тен на обстоятелствата, не е съо-
бразен с българския НПК, нару-
шен е българският, но и евро-
пейският суверенитет, защото
ние сме част от ЕС. И когато на
територията на ЕС се месят и
дават насока на разследването
държавни органи на страни вън
от ЕС, очевидно е за какво става
дума”, посочи Румен Дечев, бивш
преподавател в катедра “Нацио-

нална сигурност” във Военната
академия.

Спазени ли са процесуалните
правила, по които се събират и
съхраняват доказателства, спазе-
ни ли са правилата за разпит на
свидетели, разследвани ли са
всички версии, попита Дечев.
Подкрепата от Конгреса на САЩ
ни задължава едва ли не да обя-
вим “Хисбула” за терористична
организация, възмути се екс-
пертът и попита защо военният
министър Аню Ангелов е поискал
увеличение на контингента на
американските войски у нас.

Опитват се да ни въвлекат в
нападението срещу Иран и това
е опасност за националната си-
гурност и за българската държа-
ва, категоричен бе проф. Нико-
лай Василев, който определи уп-
равниците като “абсолютни по-
слушковци”. Като напълно раз-
градена квалифицира о.р. полк.
Тихомир Стойчев, председател
на Националния антикриминален
и антитерористичен форум, сис-
темата за национална сигурност
и даде пример с “парашутистите”
от Коиловци.

ОБВИНЕН В
КОНФЛИКТ
НА ИНТЕРЕСИ
ЗАМ.- МИНИСТЪР
СТАВА ЕВРО-
ДЕПУТАТ ОТ ГЕРБ

Преслав Борисов е новият де-
путат в Европейския парламент от
ГЕРБ, съобщиха от пресслужбата
на ЕП вчера по повод започналата
в Страсбург първа пленарна сесия
за годината. Борисов заема място
в групата на ЕНП/ГЕРБ, след като
Илиана Иванова бе избрана за
български представител в Европей-
ската сметна палата в Люксембург.
Той ще бъде член на делегациите
на ЕП в комитета за парламентар-
но сътрудничество ЕС-Русия и за
връзки с Израел.

ДУМА припомня, че Борисов по-
даде оставка като зам.-министър
на земеделието през април 2010 г.,
след като бе “помолен” от Бойко
Борисов заради конфликт на инте-
реси и лобизъм. Според публика-
ции в медиите Преслав Борисов е
син на един от най-крупните зърно-
производители в Добруджа Пламен
Борисов, който обработва около 40
000 дка. Фирмата му “Дефко” беше
посочена като собственик на най-
голямата зърнобаза в Североиз-
точна България, в която са вложе-
ни 4 млн. евро. В качеството си на
зам.-министър Преслав Борисов е
подготвил лобистки промени в За-
кона за земята, с които се забра-
нява строеж на ветрогенератори
върху земи, към които има интерес
семейството му. Пак според медий-
ни публикации от 2010 г. Пламен
Борисов е спонсорирал ГЕРБ с 20
000 лв., след което синът му става
зам.-министър.

Изключването и продажбата на имота в землището на Несебър са извършени по
действащата в съответния момент нормативна уредба, заяви земеделският министър

Снимка Мариета ТОМОВА
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Община Брегово, обл. Видин, пл. “Централен”,
на основание Заповед №17/14.01.2013 г. на кме-
та на община Брегово

ОТКРИВАМ:
Процедура за публичен таен търг за отдава-

не под наем на част от помещения, общинска
собственост, представляваща стая - 13 кв.м, ко-
ридор - 4 кв.м, складово помещение - 2 кв.м,
общо - 19 кв.м, находящи се в комбинирана
сграда в с. Балей, с начална цена 19.00 лв.
месечно.

Предложения за участие се подават в дело-
водството на общината до 09:00 часа на деня
за провеждане на търга.

Търгът ще се проведе след изтичане на 30-
дневен срок от публикуване на обявата във ве-
стник.

Депозит в размер на 20% от началната ме-
сечна обявена цена се внася в касата на общи-
ната до 09:00 часа на деня за провеждане на
търга.

Търгът да се проведе от 10:00 часа в Засе-
дателната зала на общината /ет.2/ в първия ра-
ботен ден след изтичане на 30-дневния срок от
обявата. Втора дата - след 14 дни от датата на
провеждането.

За справки - на тел: 09312/98-21.

звънредната сесия
на общинския съвет
в Кърджали, насро-
чена за вчера сут-
рин, не се състоя

ДПС провали извънредната
сесия на ОбС в Кърджали
След като опозицията поиска оставка на общинския
председател Раиф Мустафа, гласуване не успя да се проведе

И
заради липса на кворум. На
нея трябваше да бъде гласу-
вано отстраняването на Раиф
Мустафа от поста му на общин-
ски председател. В Бизнесин-
кубатора, където се провеж-
дат заседанията на съвета, се
явиха едва 18 души - 15 от
опозицията, нароченият за от-
страняване Раиф Мустафа,

кметът Хасан Азис и предсе-
дателят на групата съветници
от ДПС Расим Муса. Мустафа
обяви от трибуната, че поради
липса на кворум сесията с
единствената точка в дневния
ред не може да се състои.

Вместо съветниците на ме-
стната управляваща партия да
се явят в залата, общинското
ръководство на ДПС разпро-
страни становище. В него се
подчертава, че движението
няма да позволи използване-
то на дейността на общинския

съвет за предизборни цели от
страна на БСП и ГЕРБ. Актив-
ната работа и отговорно по-
ведение на ОбС се изразява
в провеждането на 15 засе-
дания от началото на манда-
та, на които са приети десет-
ки решения, се уточнява в
текста. В становището опози-
цията стана обект на обвине-
ния заради демонстративното
си отсъствие от редовните се-
сии, а “различното” й поведе-
ние било “лишено от разумни
доводи”.

“С отсъствието си от някол-
ко поредни заседания те по-
казват липса на желание за
диалог и омаловажават рабо-
тата на общинския съвет. По-
редното доказателство за
това са заседанията през де-
кември и януари, на които
бяха гласувани важни реше-
ния за бъдещето на града в
отсъствието на съветници от
другите партии. В този смисъл
атаките към работата и пове-
дението на председателя на
ОбС са безпочвени. Те не
могат да бъдат приети като
обективна оценка за негова-
та работа, а по-скоро са инст-
румент за печелене на опре-

делени политически дивиден-
ти”, твърдят от ръководството
на ДПС в Кърджали.

ДУМА припомня, че остав-
ката на Мустафа бе поискана
от опозицията. БСП и ГЕРБ
организираха подписка и с
писмени предложения и по-
следвали декларации неедно-
кратно изразяваха категорич-
ното си несъгласие Мустафа
да оглавява общинския съвет.
Главната причина е в скан-
дала около почетното зва-
ние на генерал Васил Делов,
който така и не го получи
посмъртно. Заради несъгла-
сията БСП и ГЕРБ бойкотира-
ха сесиите.

Началникът на КАТ във Варна Валери Бо-
рисов бе уволнен в понеделник заради урон-
ване престижа на МВР. Заповедта за осво-
бождаването от длъжност била подписана
от самия Борисов.

Вътрешният министър Цветан Цветанов
заяви вчера, че причината за уволнението е
защото Борисов със служебната си карта за
зареждане на гориво е зареждал личния си
автомобил.

овешката МБАЛ
“Проф. д-р Пара-
скев Стоянов” осъ-
ди НЗОК да запла-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Студеното време не спря столичани, които излязоха на разходка
в Борисовата градина

Т

Българската чалга вдига
рейтинг с 2 млн. лева европари

„Пайнер медия” ООД, която е собстве-
ник на телевизия “Планета” и продуцира
фолк звезди, е одобрена като бенефици-
ент по програма “Развитие на конкурен-
тоспособността на българската икономи-
ка”, става ясно от информационната сис-
тема за еврофондовете ИСУН. Проектът е
на стойност 3 197 324 лв., като сумата,
която ще получи медията, е 1 918 233 лв.
Началото на изпълнението му е на 23
юли 2012 година, а краят 23 април 2013
година, малко преди парламентарните
избори у нас. Като описание на струва-
щия милиони проект се посочва, че с ре-
ализирането му “Пайнер Медиа” ООД
цели да постигне устойчив икономически
растеж и запазване на лидерската си
позиции в подготовката и реализирането
на качествен медиен и музикален про-
дукт не само на родния, но и на междуна-
родните пазари, в които се излъчва. Дру-
га амбиция на фирмата е “чрез повишава-
не качеството на предлагания продукт да
съумее да привлече значителен брой
нови зрители, да вдигне рейтинга си, като
това ще доведе до увеличаване на прихо-
дите от реклама”. От “Пайнер” явно са за-
грижени и за продължаващата криза у
нас, защото уверяват, че проектът ще до-
веде и до разкриването на нови работни
места и ще допринесе за развиването на

ова е чудовищно. Не знам кой
чудовищен мозък е родил по-
добно нещо, но в идиотската ни
държава това е културата, която

можем да покажем на света, комен-
тира режисьорът Александър Мор-
фов. Композиторът и пианистът Анто-
ни Дончев обобщи случващото се
като “пълен абсурд”. Колегата му
Теди Москов пък призова всички
български театри, опери и концертни
зали да излязат на протест. Според
актьора-мим Вельо Горанов не чал-
гата е това, с което трябва да ни раз-
познават по света.

българската икономика.
ДУМА припомня, че на парламентар-

ните избори през 2010 г. Митко Пайнера
бе предложен лично от Бойко Борисов за
мажоритарен кандидат-депутат от ГЕРБ.
Две години по-рано собственикът на “Пай-
нер Медия” бе поканен от премиера да
оглави съветническата листа на управля-
ващата пария в Димитровград.

Преди две години и фирмите на шоу-
мените Иван и Андрей, продуцентите
Магърдич Халваджиян и Димитър Митов-
ски също получиха безвъзмездна помощ
по оперативна програма “Конкурентоспо-
собност”.

УВОЛНИХА ШЕФА НА КАТ ВЪВ ВАРНА,
УРОНВАЛ ПРЕСТИЖА НА МВР

Общата сума на горивото е по-малко от
100 лв., коментира директорът на областна-
та дирекция на полицията във Варна Тодор
Иванов.

Цветанов заяви, че колегите му са го
предложили да бъде освободен дисципли-
нарно именно по тази причина.

Добромир Ганчев временно ще бъде шеф
на КАТ във Варна, съобщиха от областната
дирекция в морската столица.

Земетресение с магнитуд 2,8 по скалата на Рихтер е реги-
стрирано на територията на Перник, съобщиха от Геофизичния
институт на БАН вчера. Магнитудът се потвърждава и от Ев-
ропейския сеизмологичен център. Земният трус е усетен в
12,34 ч. с епицентър на 3 км югозападно от Перник, в кв.
“Варош”, и според Европейския сеизмологичен център е с
дълбочина 2 км. Според БАН епицентърът на земния трус е
между Радомир и Червена могила, с дълбочина 12,7 км. Няма
данни за пострадали и материални щети.

2,8 ПО РИХТЕР
СТРЕСНА ПЕРНИК

Л

Ловешката болница осъди
здравната каса за 50 000 лева

ти на здравното заведе-
ние 50 000 лева. Вели-
котърновският апелати-
вен съд вчера отмени ре-
шение на Ловешкия
окръжен съд. Санкцията
представлява обезщете-
ние за забавено плаща-
не на оказана болнична
медицинска помощ по
клинични пътеки за вре-
мето от януари до сеп-
тември 2010 г. В сумата е
включена и лихвата от 8
ноември 2011 г. до окон-
чателното й изплащане.
Освен това касата трябва
да плати и 3000 лева
разноски по делото.

В жалбата на болни-
цата пред магистратите

се посочва, че касата е
платила извършена ме-
дицинска дейност, но със
закъснение.

Съставът на апела-
тивния съд установил, че
болницата и касата са
сключили договор за
оказване на болнична

помощ на 21 май 2010 г.,
по който от НЗОК трябва
да заплатят съответните
клинични пътеки. Касата
трябвало да плаща дей-
ностите най-късно до 30-
о число на следващия
месец. През периода от
1 декември 2009 г. до 30

декември 2010 г. касата
обаче не е плащала
пълната стойност на
фактурите за извършена-
та от болницата меди-
цинска дейност. Също
така било налице сис-
темно закъснение при
извършване на плащани-
ята.

Според апелативни-
те съдии следва да се
уважи искът на болница-
та за близо 50 000 лева
заедно със законната
лихва от предявяването
му - 8 ноември 2011 г., и
да го отхвърлят в оста-
налата му част до 62
226,52 лв. Решението
може да бъде обжалва-
но пред Върховния каса-
ционен съд в едномесе-
чен срок от връчването
му на страните.

Ловешката МБАЛ “Проф. д-р Параскев Стоянов”
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800 от ВМЗ трябва
да бъдат съкратени
За бърза продажба на дружеството без стратегия се обяви Делян Добрев

Бойко Борисов:

700-800 работници от
ВМЗ-Сопот трябва да бъдат
съкратени, за да може друже-
ството да бъде приватизира-
но, защото никой не го иска с
3200 души състав. Това заяви
премиерът Бойко Борисов
пред Дарик в коментар за ес-
калацията на протестите в
града след провала на сдел-
ката за продажбата на оръ-
жейницата и вчерашните
изявления пред Нова ТВ на
министъра на икономиката
Делян Добрев, че съкращения
във ВМЗ трябва да има.

Премиерът смята, че не
може да се продаде предпри-
ятието с такъв колективен тру-
дов договор, тъй като няма ку-
пувач, който да го вземе с
3200 души. “Разпоредил съм
на Делян Добрев и Тотю Мла-
денов да отиват и по програ-
мите за заетост 700-800 чо-
века трябва да бъдат съкра-
тени и да минат по програма
на социалното министерство.
Иначе приблизително 100 000
лева на ден ни струва на
данъкоплатците този завод”,
категоричен бе Борисов. Той
допълни, че частните военни
заводи държали 600-700
души, а във ВМЗ работят 3200
човека. “На госпожата, която
ми пращаше лук, всичките й
пръсти са със златни пръсте-
ни. А ми праща лук. Аз нямам
златни пръстени”, коментира
още Бойко Борисов. Така той
застана зад казаното от ми-
нистър Делян Добрев сутрин-
та, че дружеството не може
да съществува с този брой на

Синдикатите едва удържат
хората да не започнат блокажи

на пътища

скат бързо да се отърват от проблема. Това правителство
трябва да отговори какво е правило близо 4 години. Това
заяви лидерът на БСП Сергей Станишев за ситуацията около
ВМЗ вчера.

Станишев припомни, че става дума за стратегическо пред-
приятие и че стратегията за приватизация на Вазовските ма-
шиностроителни заводи бе приета именно от това правител-
ство.

Според лидера на БСП това управление подхожда към
ВМЗ-Сопот като към някакъв вид тежест, което е безотговор-
но. А изходът, който предлагат с приватизацията, е сваляне
на отговорност от тях самите. Според него управляващите са
потърсили лесния изход - приватизация. “Искат да приватизи-
рат всичко, що е държавно. Това не е изход. Държавата има
своите ангажименти към своята собственост и към хората,
които работят в държавни предприятия”, каза Станишев.

Според социалистите, ситуацията във ВМЗ е нагледна
илюстрация на безотговорност, безхаберие и игнориране на
реалните проблеми от страна на управляващите. Подходът,
който следват ГЕРБ и МИЕТ, води до унищожаване на пред-
приятието, категорични са от БСП.

Според Ангел Найденов се разиграва цирк и е очеви-
ден стремежът на правителството нещата да се сведат до
невъзможност от гледна точка на условията, при които
работи сега предприятието. Според него вероятно ще се
търси начин да се промени Колективният трудов договор
(КТД), за да се избегнат забраните за съкращаване на
хората и ще се търси начин за намаляване на заплатите.

“Това е неприемлив под-
ход. Няма да подкрепим
подобни предложения и
няма логика да бъдат
подкрепени подобни
възможности. Държава-
та има достатъчно
възможности”, каза той.
Ангел Найденов попита
защо не бъде възложе-
но на ВМЗ-Сопот утили-
зация на боеприпаси.
“Що за цирк се разигра-

ва, за да отидат след това да съкратят огромен брой рабо-
тещи, обричайки ги на мизерия”, попита Найденов.

“Работа и пари! Идваме в София!”,

скандираха работниците, които се бяха

събрали пред управлението на оръжейни-

цата вчера. Димитър Атанасов от КТ “Под-

крепа” във ВМЗ заяви, че едва удържат

хората да не започнат блокажи на пътища.

Той се надяваше, че синдикатите няма да

се съгласят на предлаганите от правител-

ството масови съкращения в завода.

работещите. Добрев обясни и
че започват преговори със
синдикатите за съкращение
на работници, които след ос-
вобождаването им да бъдат
наемани в програмите за за-
етост при министър Тотю Мла-
денов. Такова преструктурира-
не трябва да се извърши, тъй
като иначе няма да можем да
спасим дружеството от несъ-
стоятелност и заплати няма да
има, каза Делян Добрев (де-
лото по несъстоятелност на
ВМЗ ще се гледа в съда на 21
януари - б.р.). По повод пред-

БСП: ГЕРБ ВОДИ
ПРЕДПРИЯТИЕТО
КЪМ УНИЩОЖАВАНЕ

И

следприватизационен кон-
трол (АПСК) Емил Каранико-
лов, изразено вчера пред
БНТ.

Междувременно КНСБ и
“Подкрепа” поискаха спешна
среща с Делян Добрев за най-
безболезнено излизане от
кризисната ситуация с ВМЗ.
Разписаните ангажименти в
Раздел II на колективния тру-
дов договор (КТД) - трудова
заетост, квалификация и пре-
квалификация, не са основна
пречка за сделката, защото
синдикална закрила, съглас-
но чл. 15 от КТД, имат члено-
вете на синдикалните ръко-
водства в дружеството, а раз-
писаните ангажименти на ра-
ботодатели и синдикати при
обстоятелства, които налагат
масови уволнения, са съглас-
но Кодекса на труда, се казва

“Емко” ЕООД е предложило цена от 1 лев за ВМЗ-Сопот.
С такава информация разполагат синдикалните структури
на КНСБ и “Подкрепа”, съобщиха от КНСБ вчера.
Заради провалената сделка за приватизация на оръжей-
ницата, синдикалните ръководства във фирмата и центра-
лите на КНСБ и КТ “Подкрепа” настояват и за публичност
на параметрите в офертата на единствения кандидат-
купувач “Емко” ЕООД.

„Емко” предложило 1 лев
за оръжейницата

ложението на лидера на
КНСБ Пламен Димитров ВМЗ
да се влее в дружество “Те-
рем” и по този начин да бъде
спасено, Добрев бе категори-
чен, че подобна възможност
е напълно неизпълнима, тъй
като печалбата, която “Терем”
генерира, е прекалено мал-
ка, за да успее да избави оръ-
жейния завод от тежкото ико-
номическо положение, в кое-
то се намира. По думите му
сливането на двете предпри-
ятия дори би влошило състоя-
нието на ВМЗ. Държавата за-
почва нов опит за продажба-
та на ВМЗ-Сопот, каза още
Добрев и допълни, че ще
иска депутатите да осигурят
възможност предприятието да
бъде продадено без страте-
гия чрез изваждането му от
приложението със стратеги-
чески дружества на Закона за
приватизация.

“Благоприятният вариант е
да се извади от Приложение
2 ВМЗ-Сопот и да се старти-
ра нова процедура за прива-
тизация, без да я има тази
стратегия, която до голяма
степен провали и сегашната

сделка и гласуването на коя-
то, отново в Народното събра-
ние, ще отнеме девет месеца
до една година, през което
време ние няма да може да
спасим предприятието”, каза
Добрев.

“Инвеститорите не бягат от
ВМЗ-Сопот заради социални-
те елементи, а заради тежко-
то му финансово състояние.
Най-тежкият проблем на дру-
жеството е, че то е декапита-
лизирано”. Такова обаче бе
категоричното мнение на
изпълнителния директор на
Агенцията по приватизация и

във вчерашното становище на
синдикатите.

ДУМА припомня, че в края
на миналата седмица, когато
собственикът на “Емко” Еми-
лиян Гебрев отиде в Сопот, за
да поиска да бъдат съкрате-
ни 2000 от общо 3200 работ-
ници, синдикатите бяха кате-
горични, че няма да допуснат
това и се позоваха на соци-
алните ангажименти в Колек-
тивния трудов договор и Стра-
тегията за приватизация на
ВМЗ. Тогава и Делян Добрев
каза, че съкращения няма да
има.

РАБОТНИЦИТЕ КЪМ БАНКИТЕ:

ТЪРСЕТЕ КРЕДИТИТЕ НИ ОТ ПРЕМИЕРА

Протестиращите нарекоха управлява-

щите “гробари, които закопават две общи-

ни” (Сопот и Карлово - б.р.). Работниците

твърдят, че са в принудителна гладна стач-

ка, някои вече са и без ток заради непла-

тени сметки. Те отправиха и призив към

банките, към които имат кредити, да се

обръщат към “държавата, към Бойко Бори-

сов и към хората, които командват”.
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Ц
Цената на най-плодородна-

та земя в Добричко се задържа
с началото на новата година
до 1200-1500 лева за декар, а
състоянието на пшеничните
посеви през пролетта ще по-
каже дали ще има поскъпване.
Това съобщиха от Регионално-
то сдружение на агенциите за
недвижими имоти, цитирани от
БТА. Черноземът не е
“мръднал” от високите ценови
равнища през октомври-ноем-
ври миналата година, но
дългосрочната прогноза е, че
ще продължи да нараства.
През 2012-а най-качествената
земя поскъпна два пъти - от
700-800 до 1500 лева. Едва ли
обаче през 2013 година де-
карът ще достигне 2000 лева,
каквито оферти се появяват,
смята председателят на бран-
шовата организация Павлина
Тодорова. Тя определя подоб-
на цена като спекулативна и
тези парцели не се продават.

Земеделски фондове, арен-
датори, граждани със спесте-
ни пари продължават да търсят
най-активно парцели в земли-
щата на Безводица, Сенокос,

1500 лв. за декар
чернозем в Добричко
Цена от 2000 лв. е спекулация,
такива парцели стоят
непродадени, твърди експерт

Дропла, Змеево и други села в
община Балчик и край Гене-
рал Тошево. Много кандидат-
купувачи има и за полета в
близките до Добрич села. Ин-
тересът е не само заради ви-
сокото качество на земята, но
и заради голямата конкурен-
ция между стопаните, които я
обработват, поясняват от сдру-
жението. По-голямата част от
масивите вече са разделени
между фамилиите и предлага-
ните парчета за продан масо-
во не надхвърлят 5-15 до 30
декара. Големи полета от 200-
300 декара се срещат само в
“портфейлите” на фондовете.

С раздаването на рентите в
края на миналата година
настъпи затишие на пазара,
казва Тодорова. По думите й
собствениците, които масово
са получили възнаграждение
по 80 лева за декар, никак не
са склонни да се разделят с
имотите си по това време на
годината. Има земеделски ко-
операции в региона, които са
раздали и по 100 лева за де-
кар с обещанието да доплатят
през февруари-март. Арендато-

рите пък са поизчерпали фи-
нансовите си ресурси от про-
дажбата на реколтата и се гот-
вят за пролетната сеитба.

Напролет ще стане ясно
дали има измръзнала пшени-
ца и рапица и да се наложи
полета да се презасяват. Очак-

ва се пикът в сделките да настъ-
пи след жътвата през лятото и
продажбите на новата зърне-
на реколта, прогнозират от
Регионалното сдружение на
агенциите за недвижими имо-
ти. Ако добивите са добри, чер-
ноземът ще се търгува по-ак-
тивно, но ако природата се
разсърди, както се случи през
сушавата 2000-2001 година,
цената на нивите може и да
падне, не изключват от бран-
шовата организация.

Брокерите смятат за голяма
бариера пред пазара дългос-
рочните арендни договори, ко-
ито в някои землища достигат
до 20-25 години. Арендаторите
защитават с подобни срокове
инвестициите, които правят при
обработването на земята, но
това прави собствениците едва
ли не крепостни селяни. Разли-
ката в цената между “свобод-
ната” земя и обвързаната с
дълъг аренден договор достига
200 лева за декар, посочват от
сдружението. От браншовата
организация очакват и проме-
ни в законодателството, които
да изхвърлят прекупвачите от
сивия сектор. Подобно на нота-
риусите, трябва да има регистър
на брокерите, които продават
много скъпа стока, коментира
председателят на регионално-
то сдружение.

Всички декемврийски
сметки за парно с ръст над
21% спрямо декември
2011 г. да бъдат провере-
ни. Това поиска вчера “Топ-
лофикация София” от топ-
линните счетоводители,
съобщиха от дружеството.
Така ще бъде потърсено
обяснение защо увеличе-
нието в тези случаи и в
отделни сгради е над
средното за абонатите на
компанията. Подобна про-
верка беше извършена и

Субсидиите за биволовъдите за тази година бяха
с 50 лв. за глава животно - в размер на 350 лв.,
но продължаваме да настояваме пред зам.-
министър Светлана Боянова и зам.-директора на
ДФЗ Свилен Костов за поне 400 лв. субсидия на
глава животно, заяви вчера секретарят на Асоци-
ацията на биволовъдите в България Мария Сте-
панчева. Според нея трябва МЗХ да работи по-
усилено, за да стартират плащания по мярка 215
за хуманно отношение, защото по нея животновъ-
дите могат да получават до 600 евро на глава
животно. Близо 100 биволовъди от Асоциацията
на биволовъдите в България се събраха вчера на
отчетно-изборно събрание в град Шумен, предаде
fermer.bg. Като положителна новина председате-
лят на АББ д-р Марина Цанкова посочи, че през
2012 година броят на биволовъдните ферми в
страната се е повишил с малко над 10%, а броят
на биволиците - с 11%. На фона на общата
статистика за 14% спад на стопанствата в живот-
новъдството в страната това е положителна
новина, посочи председателката на АББ. В
момента в страната се отглеждат 9900 бивола. В
АББ членуват 103 биволовъдни стопанства.

Около петстотин зърно-
производители неправо-
мерно са били лишени от
евросубидии след наложе-
ни им от Държавен фонд
“Земеделие” (ДФЗ) санк-
ции през 2011 г., когато
Министерството на земе-
делието и храните въведе
нови правила за очертава-
не на обработваемите пло-
щи, касаещи обаче плаща-
ния със задна дата. Това
са постановили съдебни
решения, след като ферме-
рите са обжалвали нало-
жените им санкции, съоб-
щи вчера пред БНР зам.-
шефът на Асоциацията на

Биволовъдите искат
400 лв. субсидия
за глава животно

СТОЛИЧНОТО ПАРНО ИСКА ПРОВЕРКА
НА СМЕТКИТЕ, НАБЪБНАЛИ НАД 21%

миналата година. Резулта-
тите от проверката ще
бъдат готови до края на
месеца. Едновременно с
това столичната топлофи-
кация, която от 2011 г.
също работи активно като
топлинен счетоводител,
вече е започнала провер-
ката на обслужваните от
нея 350 сгради.

Според данните на из-
числителния център на
топлофикацията сметките
за парно през декември

2012 г. са средно с 21%
по-високи спрямо декем-
ври 2011 г. Основната при-
чина за това са отчетени-
те ниски температури през
последния месец на 2012
г., с 12% по-високата цена
на топлинната енергия,
както и повишената консу-
мация заради многото по-
чивни дни. Потребената
топлинна енергия за по-
следния месец на минала-
та година е 544 174 МВтч
или с 8% повече спрямо

същия период на 2011 г.
Показанията на НИМХ към
БАН сочат, че средноме-
сечната температура за
периода е била -0,80 C, ко-
ето прави месеца най-сту-
дения декември за послед-
ните 10 години. Данните
на изчислителния център
на “Топлофикация София”
показват още, че близо
63% от абонатите на ком-
панията ще получат
сметки до 150 лв. за де-
кември 2012 г.

Агрофондът неправомерно лишил около
500 фермери от евросубсидии

зърнопроизводителите Ра-
дослав Христов, а замест-
ник-изпълнителният дирек-
тор на ДФЗ Свилен Кос-
тов го потвърди.

Става въпрос за нало-
жени санкции на общо
5800 земеделци за 20 млн.
лв., с които на стопаните
са били намалени плаща-
нията от еврофондовете за
обработваните площи през
2010 г. Около 1000 ферме-
ри са обжалвали решения
на ДФЗ и съдът е решил в
полза на половината от
тях, тъй като земеделското
министерство е променило
правилата със задна дата.

Причината за наложе-
ните глоби е, че през 2009
г. ДФЗ е имал консулта-
ции с Европейската коми-
сия по отношение на нис-
кото ниво на контрол, кое-
то се извършва във връзка
с директните плащания,
обясни Костов. Брюксел
препоръча тогава да се
изработи т.нар. слой на
ортофотокартата със земе-
делските обработваеми
площи, чието въвеждане в
системата за плащания
доведе до несъответствия
в заявените за 2010 г. от
фермерите за подпомага-
не ниви и те бяха глобени

за грешни данни.
Санкциите, с които на

всеки фермер след това
са намалени изплатените
директни субсидии, сега
ще бъдат възстановени.
“След като получим ре-
шението, и то окончател-
но, на съответния райо-
нен или Върховния адми-
нистративен съд, ние из-
плащаме отново тези
прихванати вече санкции,
но те са пак за сметка на
европейския бюджет. По
схемата за единно плаща-
не на площ няма нацио-
нални пари, които се из-
плащат”, каза Костов.

Държавен фонд “Земеделие”
отпусна 55 млн. лв. за кредитира-
не на проекти по Програмата за
развитие на селските райони
(ПРСР), съобщиха  от фонда. Схе-
мата за рефинансиране на търгов-
ски банки кредитира проекти по
осем мерки от програмата. Това
са мярка 121 за модернизиране
на земеделските стопанства, 122
- за подобряване на икономичес-
ката стойност на горите, 123 - “До-
бавяне на стойност към земедел-
ски и горски продукти”, 223 -

ДФЗ отпусна 55 млн. лв. за кредитиране на проекти
“Първоначално залесяване на не-
земеделски земи”, 226 - “Възста-
новяване на горския потенциал и
въвеждане на превантивни дейно-
сти”, 311 - “Разнообразяване към
неземеделски дейности”, 312 -
“Подкрепа за създаване и разви-
тие на микропредприятия” и 322 -
“Обновяване и развитие на насе-
лените места”. Схемата се прила-
га в сътрудничество с 21 търгов-
ски банки, с които фонд “Земеде-
лие” има сключени договори. Така
бенефициентите могат да се

възползват от по-изгодни условия
за кредитиране - фиксирана го-
дишна лихва от 7 процента и срок
на погасяване до 60 месеца, вклю-
чително срока за усвояване и гра-
тисния период, посочват от фон-
да. Оттам допълват, че през 2012
г. е отбелязан засилен интерес
към схемата. До момента от бан-
ките е заявен ресурс за 296 кре-
дита в размер на 69 млн. лева.
ДФЗ е осигурил достатъчен фи-
нансов ресурс за прилагане на
схемата и през новата година.
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Съд във Виена осъди на 4 години затвор при строг режим за корупция
бившия евродепутат и вътрешен министър на Австрия Ернст Щрасер

Осъдиха
евродепутат

Снимки БГНЕС
Съд във Виена призна бившия авст-

рийски евродепутат Ернст Щрасер за
виновен в опит да повлияе върху евро-
пейско законодателство срещу пари. На-
ложеното му наказание е четири години
затвор при строг режим.

През 2010 г. той беше уличен в иска-
не на подкуп от 100 хиляди евро. Тогава
беше заснет от журналисти от в. “Сънди
таймс” в момент, когато предлага да вне-
се в Европейския парламент законови
поправки срещу известна “компенсация”.

През март 2011 г. те разпространиха
видеозапис на срещата си с него. Репор-
терите и Щрасер обсъждали сумата от
100 000 евро, но парите така и не били
платени. Въпреки това Щрасер безуспеш-
но се опитал да постигне промяна на
проектодирективи на ЕС за електронните
отпадъци и защитата на частните инвес-
титори от името на мнимите си клиенти.

Заедно с Щрасер бяха заснети и още
двама евродепутати - румънецът Адриан
Северин и словенецът Зоран Талер,
също бивши министри. Румънският евро-
депутат Адриан Северин все още е в ЕП.
Той не вижда никаква причина да пода-
ва оставка. Словенецът Зоран Талер не
беше осъден.

Скандалът принуди през 2011 г. евро-
пейските депутати да приемат свой собст-
вен кодекс за поведение. От 2012 година
те трябва да разкриват всичките си стра-
нични дейности и доходите от тях на сай-
та на парламента. Освен това кодексът
налага на членовете на Европарламента
да отказват подаръци на стойност над 150
евро и да сигнализират за всяка дейност
срещу заплащане, която извършат през
своя мандат, включително писателска, ако
получават за нея над 5000 евро годишно.

Етичният кодекс също така забраня-
ва на европейските депутати да приемат
пари или възнаграждения под друга фор-
ма, ако това може да повлияе на техните
решения, и ги задължава да декларират

якои кръгове в Кон-
сервативната партия
във Великобритания
преекспонират отва-

Европейската Комисия е готова да
предостави финансиране за реализация-
та на младежки гаранции във всички стра-
ни членки, съобщиха от офиса на евроде-
путата Илияна Йотова. Парите ще бъдат
отпуснати от Европейския социален фонд,
а размерът им ще се определи в зависи-
мост от изхода на преговорите за Много-
годишната финансова рамка, заяви на
снощния дебат в Страсбург комисарят по
заетост, социални въпроси и приобщава-
не - Ласло Андор. На 8 февруари минис-
трите по заетостта и социалните въпроси
ще се срещнат в Дъблин, за да обсъдят
финансирането и прилагането на инстру-
мента и от всички държави членки.

Инициативата, предприета от европей-
ските социалисти, има за цел да предло-
жи на всеки младеж работа или допълни-
телно обучение, или стаж най-късно 4
месеца след като е завършил образова-
нието си. Подобни системи работят вече в
Германия и Австрия и са с доказан успех.

Още през декември комисар Андор
предупреди, че високата младежка без-
работица води до драматични последи-
ци за нашите икономики, общества и най-
вече - за всички млади хора. По данни
на Евростат безработните младежи за

Експерти от Международния валутен
фонд и Европейския съюз започнаха днес
двуседмично посещение в Румъния, за да
анализират състоянието на реформите и
проектобюджета за 2013 г., съобщи пред-
ставителството на МВФ в Букурещ. Миси-
ята е първата за новото левоцентристко
правителство на Виктор Понта, което пое
управлението на страната през декември.
Премиерът нееднократно заяви, че иска
да сключи ново споразумение с междуна-
родните кредитори, след като през март
изтече срокът на предишното споразуме-
ние, сключено през 2011 г. от тогавашно-
то десноцентристко правителство.

Виктор Понта обаче призна, че Румъ-
ния закъснява в прилагането на реформи-
те, за които настоява МВФ, и това създа-
ва опасност от усложнения в преговорите
за ново споразумение. Тези закъснения
засягат предимно приватизацията и вна-
сянето в борсата на пакети акции на го-
леми компании от енергетиката и транс-
порта. “Ние ще се опитаме да издейства-
ме отсрочка от 3 до 5 месеца, защото
2012-а беше трудна година с три прави-
телства и три електорални процеса”, за-
яви Понта, цитиран от агенция Медиафакс.

публично и в интернет всички професи-
онални дейности, които са извършили
през последните три години, преди да
бъдат избрани.

На съдебния процес сега консерва-
торът Щрасер твърдеше, че е смятал, че
преговаря с американски тайни агенти и
се е опитвал да “разбере какви са наме-
ренията им”.

Това твърдение е “едно от най-аван-
тюристичните, които някога съм чувал в

20-годишния ми опит”, заяви съдия Георг
Олсшак. “Няма да намерите съд в Авст-
рия, който да повярва” на тази история,
допълни той. Щрасер има възможност да
обжалва присъдата.

Ернст Щрасер беше обвинен в коруп-
ция след разследване, продължило ня-
колко месеца, от Европейския парламент
в сътрудничество с агенция Евроджъст.
Той можеше да бъде осъден на до десет
години затвор.

БЪЛГАРИТЕ НЕ СА ЗАПЛАХА ЗА БРИТАНЦИТЕ
Британският секретар на

общностите и местната власт
Ерик Пикълс предупреди, че е
възможен недостиг на жили-
ща заради очаквания наплив
в края на годината, когато из-
тичат ограниченията за достъп
до трудовите пазари в ЕС. Об-
щинските власти вече се под-
готвяли за голяма вълна от
пришълци от двете държави.

Според Калфин нито едно
опасение за натиск върху бри-
танските социални системи
или пазара на недвижими
имоти във Великобритания от
страна на българите, работе-
щи и учещи в Обединеното

кралство, не се е оправдало.
“Ще продължавам да сле-

дя за спазването на европей-
ското право и ще настоявам
за точни оценки за прилива
на граждани на България във
Великобритания след 2007 г.,
за работещите наши сънарод-
ници и за имащите проблеми
със законодателството, в
сравнение с другите европей-
ски членки от Централна и Из-
точна Европа”, добави българ-
ският евродепутат.

В същото време Ивайло
Калфин насърчи усилията на
британските власти, които
чрез посолството си в София

информираха, че ще наемат
допълнителен персонал, за
да ускорят разглеждането на
молбите за разрешителни за
достъпа до трудовия пазар на
български граждани.

Ивайло Калфин беше сред
първите политици, алармира-
ли за създаването на пречки
пред българи, търсещи рабо-
та във Великобритания. Той
сигнализира Европейската
комисия за проблема като
през юни отправи питане към
еврокомисаря по социалните
въпроси, а през октомври по-
стави въпроса и от трибуната
на Европейския парламент.

ННННН
рянето на пазарите на труда
за български граждани в края
на 2013 г., коментира Ивайло
Калфин по повод изявление
на пореден министър в Лон-
дон за рисковете от нахлува-
не на българи и румънци на
Острова.

“Не приемам стигматиза-
цията на българските граж-
дани и употребата им за
вътрешнополитически цели”,
заяви българският евродепу-
тат в Страсбург.

ЕК е готова да предостави
финансиране за младежки гаранции

ноември 2012 са 23,7%. В отделните
страни членки ситуацията е още по-дра-
матична, като например Испания и
Гърция, където процентът е вече над
50%, а в някои испански градове стига
до ужасяващите 70%. За съжаление и
други страни като България попадат в
порочния кръг. За ноември младежката
безработица в страната е достигнала
30%, което е вече над средната за Евро-
па. Още повече, това е и една от страни-
те, в която този процент расте най-бързо
и плаща много висока икономическа
цена - над 2% от БВП на държавата.

Европа не може да си позволи да из-
губи едно цяло поколение А именно това
се случва в момента. Дълготрайната без-
работица сред младежите е един от на-
болелите проблеми на съюза, както со-
чат и данните от доклад на комисията,
представен на 8 януари “Заетост и соци-
ално развитие в Европа”. “Безработица-
та ни струва 150 милиарда годишно”,
каза още комисар Андор. Младежите
днес са поколение, което не вижда пер-
спектива, израства в евроскептични на-
гласи и вижда бъдещето си изключител-
но неясно, а това е последното нещо, от
което се нуждае Европа в момента.

МВФ И ЕС
ИНСПЕКТИРАТ
РЕФОРМИТЕ
В РУМЪНИЯ

Италия закри
консулството си
в Бенгази

Италия прекрати дейността
на консулството си в либийския
град Бенгази и изтегли служите-
лите си оттам по причини,
свързани със сигурността, пре-
даде агенция Ройтерс. Решение-
то идва, след като в събота
неидентифицирани мъже откри-
ха огън срещу бронираната кола
на италианския консул Гуидо де
Санктис.

Иран се отказва
от еврото и долара

Иран ще се откаже от из-
ползването на еврото и долара
в търговските си операции с
чуждестранни партньори, както
и да промени модела на взаимни
разплащания с чужбина, заяви
финансовият министър на Ис-
лямската република Шамседин
Хосейни. “Правителството вече
е анализирало промяната на
външнотърговския модел”, под-
черта Хосейни.

„Еър Берлин”
съкращава 900 души

Вторият германски авиопре-
возвач “Еър Берлин” съобщи, че
ще съкрати близо 900 служите-
ли, или почти 10% от работна-
та си ръка, с което ще опита да
навакса загубите от последни-
те пет години. Компанията е на
червено от 2008 г. насам.

Пазят за
поколенията
SMS-ите на Меркел

Германия възнамерява да
съхрани в държавния архив SMS-
ите на канцлера Ангела Меркел,
предаде БГНЕС. Разбира се, ста-
ва дума само за кратките текс-
тови съобщения с политически
контекст, писани от Меркел, ко-
ято често общува с колегите си
министри чрез SMS-и. В началото
това се считаше за иновация,
при това нестандартна. Лека-
полека обаче методът се наложи
и понастоящем се ползва от
почти всички министри, а също и
много депутати в Бундестага.

Незапомнен
снеговалеж в Загреб

Хърватската столица Загреб
е парализирана от 67-сантимет-
рова снежна покривка, каквато
не се помни в страната от 84
години насам, съобщи официален
източник. Започналият в неделя
снеговалеж на практика е пара-
лизирал 800-хилядния Загреб. Око-
ло 1000 доброволци помагат на
пожарникарите, планинските спа-
сители и службата за поддържа-
не на пътищата за разчистване-
то на снега по улиците.

Най-малко трима души загинаха,
а десетина бяха ранени при верижна

катастрофа на повече от 50 коли
в Южна Швеция, причинена

от заледените пътища и гъстата
мъгла, която намалила видимостта,

съобщи полицията

През 2010 г. бившият
вътрешен министър
на Австрия беше уличен
в искане на подкуп
от 100 хиляди евро

През 2010 г. бившият
вътрешен министър
на Австрия беше уличен
в искане на подкуп
от 100 хиляди евро

През 2010 г. бившият
вътрешен министър
на Австрия беше уличен
в искане на подкуп
от 100 хиляди евро

През 2010 г. бившият
вътрешен министър
на Австрия беше уличен
в искане на подкуп
от 100 хиляди евро

През 2010 г. бившият
вътрешен министър
на Австрия беше уличен
в искане на подкуп
от 100 хиляди евро

ЗА КОРУПЦИЯЗА КОРУПЦИЯЗА КОРУПЦИЯЗА КОРУПЦИЯЗА КОРУПЦИЯ
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Фалит очаква САЩ в средата на
февруари или в началото на март, ако
Конгресът в най-близко време не постиг-
не споразумение за повишаване на
държавния дълг. Това се съобщава в
писмо на американския министър на
финансите Тимъти Гайтнър до предсе-
дателя на палатата на представителите
Джон Бонър.

Към момента таванът на държавния
дълг в САЩ е в размер на 16,394 трили-
она долара. За последен път той бе
повишен в края на януари миналата
година.

“Российская газета” напомня, че този
таван бе достигнат на 31 декември 2012
година, а Министерството на финансите

Френският президент Франсоа Оланд се срещна с султан Ахмед
Ал Джабер по време на своето посещение в Абу Даби и Дубай

преди откриването на Международната конференция по
въпросите на възобновяемите източници на енергия, която

събира световни лидери в политиката, технологията и бизнеса.
Посещението на Оланд е посветено преди всичко на френската
военна намеса в Мали. “За момента имаме 750 души и броят им

ще нарасне, за да може после бързо да отстъпим място на
африканските сили”, заяви Оланд пред журналисти при

посещение във военноморската база “Лагер на мира” в Абу Даби,
където са разположени френски военни

ексас остава щат на САЩ,
предаде агенция “Асошией-
тед прес”. От Белия дом са
отхвърлили петицията за от-
деляне на щата, която беше
подписана от 125 000 души
с мотива, че бащите-основа-
тели на САЩ не са предви-
дили “право на напускане”
за някои от частите. При-
помняме, че преди няколко
седмици повече от законо-
во необходимите 125 000
души подписаха петицията,
която бе инициирана само
няколко дни, след като Ба-
рак Обама спечели втори
президентски мандат. Тога-

Президентът на САЩ
Барак Обама подписа
закон за продължаване
сътрудничеството с Русия
в космическата сфера до
2020 г.

Икономиката на Германия - водещата в
Европа, нарасна с едва 0,7% през 2012
след ръста от 3 на сто през предходната
година, съобщи федералната статистиче-
ска служба Дестатис.
“Германската икономика доказа, че е
много стабилна”, обяви на пресконфе-
ренция председателят на Дестатис
Родерих Егелер. “Въпреки европейската
икономическа криза, брутният вътрешен

Еврозоната регистрира излишък

В

Обама подписа закон за космическо
сътрудничество с Русия

Действието на досе-
гашното споразумение
изтича на 1 юли 2016 г.
Сега с подписа на Обама
то се удължава до 31 де-
кември 2020 г. Така

НАСА ще може да про-
дължи контактите си с
Роскосмос с оглед съвме-
стното стопанисване на
Международната косми-
ческа станция (МКС). За-

конът за удължаване на
космическото сътрудни-
чество между Вашингтон
и Москва бе приет от
Конгреса на САЩ през
декември м.г.

ъншнотърговският излишък
на еврозоната през ноември
2012 е нараснал до 13,7
млрд. евро спрямо 9,3 мили-
арда евро през октомври,
съобщава Евростат. Анализа-
торите, анкетирани от агенция
“Блумбърг”, прогнозираха
излишък в размер на 10
млрд. евро. През ноември
2011 е регистрирано положи-
телно външнотърговско салдо
в размер на 4,9 млрд. евро.
През ноември миналата
година 27-те страни от
Европейския съюз са имали
отрицателно салдо на
външнотърговския стокооб-
мен в размер на 1,7 млрд.

евро в сравнение с 9,3
млрд. през ноември 2011
и 9,8 млрд. евро
през октомври 2012.
Износът от еврозоната е
достигнал през ноември 2012
164,2 млрд. евро, което е с
5% повече, отколкото през
ноември 2011, и е с 3% по-
малко, отколкото през пред-
ходния месец. С оглед на
сезонните колебания през
ноември в сравнение с
октомври на миналата година
износът се е увеличил с
0,8%. Вносът през ноември
не се е променил спрямо
съответния месец на 2011, но
се е свил с 6% спрямо

октомври 2012, достигайки
150,5 млрд. евро. С оглед на
сезонните колебания им-
портът се е свил с 1,55.
Износът от еврозоната за
периода януари-ноември
2012 възлиза на 1 трилион
724,1 милиарда евро (+8%
спрямо аналогичния показа-
тел на 2011), вносът - 1
трилион 648,6 милиарда евро
(+2%). Следователно из-
лишъкът във външната търго-
вия на еврозоната за 11-те
месеца на 2012 е на сума
75,5 млрд. евро в сравнение
с дефицита от 23,7 млрд.
евро за периода януари-
ноември 2011.

САЩ може да фалират
през февруари-март
Бен Бернанке призова за по-висок таван на дълга на страната

предприема безпрецедентни мерки,
необходими за обслужването на държав-
ния дълг.

Ако администрацията и Конгресът не
се договорят до 1 март, страната няма
да може да изпълнява плащанията по
дълга си, пише изданието.

Финансовият министър на САЩ се
присъедини към американския прези-
дент Барак Обама и ръководителя на
Федералния резерв Бен Бернанке, при-
зовавайки Конгреса да реши колкото се
може по-скоро въпроса за увеличаване-
то на тавана на държавния дълг от се-
гашните 16,4 трилиона долара, предаде
Интерфакс.

“Конгресът трябва да действа макси-

мално бързо, за да се избегне рискът от
несъстоятелност и от прекъсвания на
плащанията на дълга”, призова Гайтнър.

Председателят на Управлението за
федерален резерв на САЩ Бен Бернан-
ке призова американските законодате-
ли да вдигнат тавана на дълга на САЩ,
за да се избегне опасността от катаст-
рофален банкрут, предаде Ройтерс.

На събитие, спонсорирано от Мичи-
ганския университет, Бернанке сравни
Конгреса със семейство, което смята, че
може да повиши кредитния си рейтинг,
като реши да не плаща сметките по
кредитната си карта. Шефът на Феде-
ралния резерв заяви, че вдигането на
ограниченията върху заемите не озна-

чава одобряване на нови държавни раз-
ходи.

Таванът на дълга на САЩ трябва да
бъде вдигнат над сегашното равнище от
16,4 трилиона долара до средата на
февруари, за да продължи финансира-
нето на годишния дефицит от 1 трилион
долара, съобщи бюджетната служба към
Конгреса, цитирана от ДПА.

Републиканците в Конгреса запла-
шиха, че ще обвържат всяко вдигане на
тавана на дълга с искания за орязване
на разходите, след като по-рано този
месец бяха принудени да направят
отстъпки по въпроса за данъците при
открит спор за мерките за икономии,
известни като “фискалната скала”.

Снимка БГНЕС БЕЛИЯТ ДОМ ОТКАЗА НА
ТЕКСАС ДА СЕ ОТДЕЛИ

Т

продукт (БВП) се увеличи с 0,7%, което
се дължи на стабилната външна търго-
вия и вътрешно потребление”, посочи
той. За първи път от пет години държа-
ният бюджет, който покрива разходите
на правителството, регионалните и об-
щинските власти, както и на социалните
служби, достигна излишък от 2,2 млрд.
евро. Това е равностойно на 0,1% от
БВП, допълни Егелер.

ва от Белия дом обещаха,
че в рамките на 30 дни ще
се произнесат за всяка една
подадена петиция.

Джон Карсън, директор
на Службата за подкрепа
на връзките с гражданите,
заяви в отговор на петици-
ята от Тексас, че “Америка
е създадена като “постоя-
нен съюз”. Именно това са
и думите на Ейбрахам
Линкълн, когато той за пръв
път става президент на
САЩ”. “Нашата страна функ-
ционира благодарение на
свободните и открити деба-
ти. Но колкото и да ценим

здравословния дебат, няма
да позволим той да ни
разкъса на части”, допълни
Карсън.

Инициаторите на пети-
цията за отделяне на Тек-
сас обясняват желанието си
с икономическите труднос-
ти, произтичащи от това, че
федералното правителство
не желае да реформира си-
стемата за вътрешни разхо-
ди и помощи за чужбина.
Тъй като Тексас е голям щат
с балансиран бюджет, той
на практика има възмож-
ност да излезе от съюза,
казват те.
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икономика се забави
Растежът на германската
икономика се забави
Растежът на германската
икономика се забави
Растежът на германската
икономика се забави
Растежът на германската
икономика се забави

 ‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â 2013-‡?
 ‡Í ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ú˙ÒË
‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓÒÚ
‚ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
 ‡Í –ËÓ ‰Â Δ‡ÌÂÈÓ
ÛÏËÓÚ‚Óˇ‚‡ Ù‡‚ÂÎËÚÂ
«‡ ‰ÓÍÎ‡‰‡ Ì‡ Ò˙‰Ëˇ
ÀÂ‚ËÒ˙Ì, ÛÎË˜‡‚‡˘
·ËÚ‡ÌÒÍËÚÂ ÏÂ‰ËË

 ‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â 2013-‡?
 ‡Í ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ú˙ÒË
‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓÒÚ
‚ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
 ‡Í –ËÓ ‰Â Δ‡ÌÂÈÓ
ÛÏËÓÚ‚Óˇ‚‡ Ù‡‚ÂÎËÚÂ
«‡ ‰ÓÍÎ‡‰‡ Ì‡ Ò˙‰Ëˇ
ÀÂ‚ËÒ˙Ì, ÛÎË˜‡‚‡˘
·ËÚ‡ÌÒÍËÚÂ ÏÂ‰ËË

 ‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â 2013-‡?
 ‡Í ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ú˙ÒË
‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓÒÚ
‚ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
 ‡Í –ËÓ ‰Â Δ‡ÌÂÈÓ
ÛÏËÓÚ‚Óˇ‚‡ Ù‡‚ÂÎËÚÂ
«‡ ‰ÓÍÎ‡‰‡ Ì‡ Ò˙‰Ëˇ
ÀÂ‚ËÒ˙Ì, ÛÎË˜‡‚‡˘
·ËÚ‡ÌÒÍËÚÂ ÏÂ‰ËË

 ‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â 2013-‡?
 ‡Í ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ú˙ÒË
‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓÒÚ
‚ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
 ‡Í –ËÓ ‰Â Δ‡ÌÂÈÓ
ÛÏËÓÚ‚Óˇ‚‡ Ù‡‚ÂÎËÚÂ
«‡ ‰ÓÍÎ‡‰‡ Ì‡ Ò˙‰Ëˇ
ÀÂ‚ËÒ˙Ì, ÛÎË˜‡‚‡˘
·ËÚ‡ÌÒÍËÚÂ ÏÂ‰ËË

 ‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â 2013-‡?
 ‡Í ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ú˙ÒË
‡‚ÌÓÔÓÒÚ‡‚ÂÌÓÒÚ
‚ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ
 ‡Í –ËÓ ‰Â Δ‡ÌÂÈÓ
ÛÏËÓÚ‚Óˇ‚‡ Ù‡‚ÂÎËÚÂ
«‡ ‰ÓÍÎ‡‰‡ Ì‡ Ò˙‰Ëˇ
ÀÂ‚ËÒ˙Ì, ÛÎË˜‡‚‡˘
·ËÚ‡ÌÒÍËÚÂ ÏÂ‰ËË



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 СРЯДА 16 ЯНУАРИ 2013

Свят

Н

ашар Асад възнамерява да
участва в президентските из-
бори през 2014 г., съобщи
сирийският външен министър
Фейсал Мекдад, предадоха
агенциите. По думите на Мек-
дад, “Асад се готви да изиг-
рае важна роля във всеки акт
на предаване на властта”.
“Планът на президента отра-
зява желанието на сирийците

езредици избухнаха в
Пакистан, след като
завърналият се от Ка-
нада духовник Моха-
мед Тахир ул Кадри

На гости в “Российская га-
зета” бе министърът на проми-
шлеността и търговията Денис
Мантуров. Разговорът започна
с това, което сега активно се
обсъжда: говори се, че минис-
терството иска да удължи сро-
ка на популярната в народа
програма за утилизация на ста-
ри автомобили. Програмата, ще
припомним, приключи преди
година.

- Денис Валентинович, вяр-
но ли е, че искате да удължите
срока на тази програма?

- Днес нямаме основания да
възобновим програмата, която
успешно работеше по време на
кризата през 2010-2011 г. Бла-
годарение на нея бяха утили-
зирани близо 600 хиляди ста-
ри автомобила, бяха продаде-
ни също толкова нови, при това
руско производство. За всяка
стара кола се даваше серти-
фикат за отстъпка от 50 хиляди
рубли (2435 лв. - бел.прев.).

По този начин общият обем
средства, икономисани от
съгражданите ни с помощта на
държавата при покупка на нови
коли, е възлязъл на 30 милиар-
да рубли.

- Търсенето на автомобили
руско производство обаче пада.
Аналитиците твърдят, че скла-
довете са препълнени. Има
различни предположения как
влияе това на пазара. Част от
експертите смятат, че произво-
дителите ще намалят достав-
ките и цените през тази година

И Пакистан се вдигна
срещу управляващите

Десетки хиляди демонстранти се събраха в центъра на Исламабад
в знак на протест срещу управаляващите

Завърналият се от Канада духовник Тахир ул Кадри поведе „Поход на милионите”,
а Върховният съд на страната нареди ареста на премиера Раджа Первез Ашраф

вителството е изтекъл и даде
ултиматум на властите до днес
да разпуснат националния пар-
ламент и парламентите на чети-
ри провинции. В противен слу-
чай народът ще ги разпусне сам,
заяви Кадри. Той призова
поддръжниците си да вземат
сигурността на столицата в свои
ръце и да пазят всички сгради в
Исламабад.

Духовникът се закле пред
множеството, че протестите ще
са мирни, но заяви, че демонст-
рантите ще останат в града до
победата на революцията. “Вече
няма управници, има само бив-
ши управници! Не изпълнявайте
заповедите им! Дошъл съм тук,
за да ви освободя от робството
им”, каза Кадри. По думите на
лидера на организацията “Тех-
рик е минхадж ул Коран” на власт
трябва да дойде народен парла-
мент, който да проведе прегово-
ри с военните и съдебните ин-
станции за бъдещата форма на
държавно управление.

За постигането на целите си
десетките хиляди привърженици
на Кадри искат да проникнат в
т.нар. червена зона в Ислама-
бад, където са разположени ре-
зиденциите на президента и
премиера, министерствата на
външните и вътрешните работи,
парламентът, върховният съд и
дипломатическият квартал. Си-
лите за сигурност заявиха, че ще
предприемат всички необходими
мерки, за да спрат демонстран-
тите, които “смятат да устроят в
Исламабад подобие на египет-
ския площад “Тахрир”.

те напролет избори. Кадри отри-
ча, че действа по поръчение на
влиятелната армия, и казва, че
неговите доста общи призиви за
промени в избирателната систе-
ма целят единствено изкореня-
ване на корупцията от политиче-
ския живот.

Междувременно стана ясно,
че Върховният съд на Пакистан
е наредил ареста на премиера
Раджа Первез Ашраф именно
заради обвинения в корупция,
предаде Би Би Си. Ашраф е об-
винен, че е приел подкупи за
одобряването на енергийни про-

екти по времето, когато е бил
министър през 2010 година. По
рамките на същото разследване
съдът е наредил да бъдат
задържани още 15 души.

В речта си на митинга Тахир
ул Кадри заяви пред привърже-
ниците си, че мандатът на пра-

ДОБРЕ ЗАБРАВЕНОТО СТАРО

Татяна ЗИКОВА

Бившият министър на външните работи на Перу, Аугосто
Блекер Милър, който има издадена заповед за задържане от
Интерпол още от 2009 г., се оказа, че си е живял на свобода
в продължение на повече от 3 години в албанската столица
Тирана, съобщава МИА. Нещо повече - при задържането му
се установява, че той дори е успял да се сдобие и със свой
собствен бизнес, уточнява на свой ред местната телевизия
“Нюз 24”.
Става дума за фирмата “Аполония Инвестментс” (дружество
с ограничена отговорност), която се е занимавала с откупу-
ване и преработка на всякакъв вид отпадъци, както и с
производство на топлинна и електрическа енергия от прера-
ботените вече продукти. Компанията е регистрирана с нача-
лен капитал от 13,2 млрд. албански леки, като Милър е бил
собственик на 80 на сто от акциите, а по 10 на сто са имали
неговите италиански партньори - Алберто Паладини и компа-
нията “IBS Italiana Busenes Sport”.
Веднага след обявяването на новината за ареста на Милър
опозиционният социалистически депутат Ерийон Браче
обвини албанския премиер Сали Бериша в закрила на
Милър. От своя страна демократите побързаха категорично
да отхвърлят тези обвинения, уточнявайки, че Милър е започ-
нал бизнес по време на настоящия кмет на Фиер, който е от
редиците на Социалистическата партия.
Припомняме, че Милър бе обвинен от перуанското правосъ-
дие в организиране на преврат през 1992 г. срещу режима
на Алберто Фуджимори. Впоследствие се установи, че той
напуска Перу през 2005 г.

ще скочат. Другите пък твърдят,
че конкуренцията е толкова ви-
сока, че цените ще паднат. Вие
как смятате?

- Ако аз например кажа, че
цените ще паднат, хората ще
чакат този момент, а това оз-
начава, че известно време ав-
томобилите няма да се прода-
ват.

Много на този пазар днес
зависи от маркетинговата по-
литика на всяка отделна фир-
ма. Разбира се, никой не смята
да търгува в ущърб на себе си.
Зад всеки голям автомобилост-
роителен завод стои колектив,
който трябва да се храни, да се
плащат на хората заплати на-
време. Ако те продават продук-
цията под себестойността й, то,
разбира се, ще пострадат ра-
ботниците в тези предприятия.
Затова тук ще е златна среда.
Не трябва да се очакват някак-
ви големи намаления.

Колкото до намаляването
на продажбите на коли, то на-
истина ние наблюдавахме това
в края на октомври м.г. Реални-
те изводи за пазара могат оба-
че да се направят през март
тази година. Като се има пред-
вид, че януари е традиционно
труден месец за всякакви про-
дажби, по-показателен ще е
февруари. Като цяло автомо-
билната промишленост демон-
стрира през миналата година
един от най-добрите си резул-
тати. Второ място в Европа по
продажба на леки автомобили.
Ние преодоляхме показателя
от 3 милиона коли. Пазарът на-

расна с почти 12 процента в
сравнение с 2011-а. Ако запа-
зим тези показатели, към 2014
г. Русия може да излезе на
първо място в Европа.

- Вярно ли е, че наскоро Ав-
тоВАЗ е преминал под контро-
ла на чуждестранни произво-
дители, но нашите хора не бива
да се разстройват по този по-
вод?

- Абсолютна истина. Не си
струва да се тревожим. Авто-
ВАЗ премина под контрола на
Международен концерн. Кога-
то обаче говорим за АвтоВАЗ,
трябва да знаем, че руската
марка “Лада” се запазва. От
това беше особено заинтере-
сован “Рено-Нисан” при подпи-
сването на сделката, защото 30
процента от нашия пазар за-
ема продукцията на АвтоВАЗ.

- Какви други отрасли на ав-
томобилната промишленост ви
зарадваха през миналата го-
дина?

- Като цяло нашата проми-
шленост показа добри резул-
тати дори в условията на неле-
ката световна конюнктура. За
11-те месеца на м.г. обемът на
промишленото производство
нарасна с 2,7 процента, в това
число в обработващата индус-
трия - с 4,4 процента. Положи-
телната тенденция бе регист-
рирана на практика във всички
отрасли - металургията, маши-
ностроенето, електрооборудва-
нето, химическото производст-
во, фармацевтиката, отбрани-
телно-промишления комплекс,
горската промишленост.

Асад ще се кандидатира
отново за президент

Б да проведат диалог за прими-
рие”, заяви сирийският външен
министър.

Сирийската опозиция вече
отхвърли плана на Асад, ока-
чествявайки го като “демаго-
гия”. “За какъв диалог става
дума? Действията на Асад
представляват геноцид спрямо
сирийския народ. И този чо-
век говори за диалог и мир!”

Б
поведе “Поход на милионите”
срещу управляващите, предаде
БТА. Пакистанските сили за си-
гурност са стреляли във въздуха
и са използвали сълзотворен газ
в столицата Исламабад, опитвай-
ки се да се справят с антиправи-
телствен протест, воден от ислям-
ския духовник, за когото се смя-
та, че е подкрепян от военните,
съобщи Ройтерс.

Телевизията показа в пряко
предаване как силите на реда
стрелят във въздуха, докато
привърженици на суфитския про-
поведник Мохамед Тахир ул Ка-
дри ги замерят с камъни. Говори-
тел на Кадри каза за Ройтерс,
че тълпата попречила на прави-
телствените сили да арестуват
лидера им. Шестима негови
поддръжници са били ранени.

Призивите на Кадри са раз-
делили пакистанците. Някои
виждат в него борец за рефор-
ми, други подозират, че е под-
ставено лице на влиятелните
военни, които са извършили мно-
го преврати в историята на Па-
кистан и често се месят в избо-
рите, отбелязва Ройтерс. Воен-
ните обаче отричат да подкре-
пят духовника.

Тахир ул Кадри се завърна
през декември в страната от
Канада, където живее от години.
Навлизането му в пакистанската
политика породи опасения, че се
опитва да саботира предстоящи-

Перуански пучист
върти бизнес в Албания
Перуански пучист
върти бизнес в Албания
Перуански пучист
върти бизнес в Албания
Перуански пучист
върти бизнес в Албания
Перуански пучист
върти бизнес в Албания
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Интервю
Жан-Пол Понслет:

Българите са късметлии, че
получиха своя референдум
Ядрената енергетика не бива да се
противопоставя на енергията, добивана
от възобновяеми източници, категоричен е
генералният директор на ФОРАТОМ

Интервю на Павлета ДАВИДОВА

ЖАН-ПОЛ ПОНСЛЕТ е бивш вицепремиер, бивш министър на отбраната
и министър на енергетиката в белгийското правителство в периода
1995-1999 г. В момента е генерален директор на ФОРАТОМ - неправи-
телствена организация, в която участват всички европейски държави,
които развиват ядрена енергетика. Той е и генерален секретар на
Европейската ядрена асоциация. Понслет участва в конференцията “За
ядрената енергетика - сигурни доставки, работни места и прогнозиру-
еми цени”, която се проведе вчера в София по инициатива на Българ-
ския атомен форум, съвместно с община Белене и БАН.

Íå ðåøàâàòå
çà óòðåøíèÿ
äåí, âèå
îïðåäåëÿòå
áúäåùåòî
ïðåç
ñëåäâàùèòå
äåñåòèëåòèÿ

‘
Èçãðàæäàíåòî íà ðåàêòîð
å ñêúïî íà÷èíàíèå,
íî ñëåä êàòî ñòàíå ôàêò,
îïåðàòèâíèòå è
åêñïëîàòàöèîííèòå
ðàçõîäè ñà íèñêè

‘

 Г-н Понслет, инцидентът с яд-
рената централа във Фукушима по-
вдигна с нова сила дебатите около
сигурността на съоръженията,
свързани с атомната енергетика.
Какви са последствията и изводи-
те, които се направиха след случи-
лото се в Япония?

- Права сте да подчертаете, че слу-
чилото се във Фукушима е нещо изклю-
чително важно. Не бива да се прене-
брегва фактът, че инцидентът се случи
при определени, специфични за Япо-
ния обстоятелства. Земетресение от
подобен мащаб и магнитуд, комбинира-
но с цунами, много трудно би се случи-
ло някъде в Европа.

Въпреки това за първи път беше
направено цялостно усилие за провеж-
дане на пълен обзор и преглед на безо-
пасността на всички действащи ядрени
мощности в Европа. Всички ние си изва-
дихме известни поуки от злополуката в
Япония. Наистина си зададохме въпро-
са: “Какво би се случило, ако...?” Тази
оценка на безопасността беше направе-
на в цяла Европа, което е много важно.

Бих искал да подчертая нещо из-
ключително съществено - до момента
ядрената безопасност попадаше в ком-
петенциите и беше задължение и от-
говорност на отделните държави. Няма-
ше обща отговорност на Европейския
съюз, все още няма и обща европейска
отговорност по отношение на атомната
енергетика. След инцидента във Фуку-
шима за първи път оценките на безо-
пасността на действащите в Европа
атомни централи бяха направени с уча-
стието на всички държави членки, кои-
то изпратиха своите представители. По
този начин органите по ядрена безо-
пасност от една държава имаха право
да разгледат оценката и докладите за
безопасността в други държави. Това ми
дава възможността да заявя, че до из-
вестна степен случилото се във Фуку-
шима дори бе полезно за Европа, пред-
вид проверките и резултатите, които до-
веде след себе си.

 В България текат дискусиии за
изграждането на нови ядрени мощно-
сти и дали те няма да се конфронти-
рат със сега действащите такива и
с възобновяемите източници на енер-
гия. Има ли основание за такова про-
тивопоставяне между централите?

- Има едно общоприето противоре-
чиво отношение към ядрените центра-
ли. Пределно ясно е, че, както всяко
друго нещо, атомната енергия има сво-
ите преимущества и недостатъци. Тя
също има своите слабости, но това
важи за всеки вид технологично реше-
ние и техническо производство. Много
често опонентите на атомната енерге-
тика пренебрегват преимуществата й и
наблягат само на слабостите, защото
така им е по-удобно. Хубавото на ре-

ферендум на подобна тематика е, че
той дава възможност да се потърси
баланс между двете позиции. Да се
намери отговор дали има повече пре-
димства или недостатъци. Според мен
предимствата са повече. Европейската
индустрия е на същото мнение.

Опонентите на ядрените мощности
обикновено изтъкват, че трябва да се
откажем от атомната енергия и да я
заместим със зелена. Практиката показ-
ва, че това е невъзможно. Вижте какво
се случва в Германия в момента - тя
обяви, че се оттегля от атомната енер-
гетика. Веднага последва увеличение
на потреблението на въглища и газ,
поради необходимостта да се компен-
сира недостига на източници.

Искам да обърна внимание, че не
бива да противопоставяме атомната
енергетика на възобновяемата енергия.
Трябва да направим точно обратното -
да ги съберем заедно и да ги развива-
ме едновременно. Всички възобновяе-
ми източници са скъпи, освен това не
може да разчитаме на тях постоянно и
на 100% - не винаги грее слънце,
вятърът също е непостоянен. За сметка
на това атомната енергия е на разполо-
жение 365 дни в годината, тя не се влияе
от капризите на времето. Тя също е
скъпа инвестиция, но когато един реак-

тор влезе в експлоатация, той може да
се използва поне 60-70 години, а това
само по себе си компенсира разходите.

Като извод от всичко това искам да
кажа, че не е добре винаги да се търси
най-лесното решение. Някой може да
каже, че трябва да се развива само
зелената енергия, друг ще защитава
ядрената. Нищо не е толкова еднознач-
но, колкото изглежда. Няма лесен отго-
вор на това каква трябва да е енергети-
ката, върху която трябва да се концен-
трираме. Не става въпрос само за Бълга-
рия. 9 милиарда души ще имат нужда от
енергия, а необходимостта от електри-
чество постоянно се увеличава. Имаме
нужда както от атомна, така и от зелена
енергия. Ядрената енергетика и атом-
ните централи могат да задоволят базо-
вия товар, а зелените енергии да
допълват. Не е необходимо между тях
да има конфликт, при условие, че може
да се допълват взаимно.

 Осъществяването на проект
като строителство на ядрена цен-
трала отнема много време. Какви
са възможностите за възвръщае-
мост на подобна инвестиция?

- Представители сме на европейска-
та ядрена енергетика. В Европа се про-
извеждат 20% от общото потребление
на енергия от атомни реактори. В мо-
мента в Европейския съюз има 145 дей-
стващи реактора, разположени в 15
страни членки. В организацията ни чле-
нуват 800 компании, осигуряват се
900 000 работни места и годишният ни
оборот е 70 милиарда евро...

 Изглежда доста рентабилна
инвестиция.

- Да, определено е изгодна инвести-
ция. Освен това се създават и дългот-
райни работни места, защото един ато-
мен реактор има продължително дейст-
вие и се нуждае от поддръжка и служи-
тели. По време на дебатите “за” и “сре-
щу” ядрената енергетика това не бива
да се пренебрегва или забравя.

 Въпреки това се изискват мно-
го средства за осъществяването на

подобен проект...
- Най-деликатният момент при атом-

ната енергия е инвестирането на огром-
на сума пари, което се случва в начало-
то на подобен проект. Изграждането на
реактор е скъпо начинание, но след
като стане факт, оперативните и експло-
атационните разходи са ниски. Трябва
да обясним на хората, че сега наистина
са необходими големи финансови ре-
сурси за първоначалната инвестиция, но
в един последващ етап тези средства
ще се възвърнат. Може би е трудно да
се разбере тази времева концепция,
защото е много продължителна. Трябва
да се обясни, че когато се вложи такова
голямо количество пари в началото,
приходите от централата ще се получа-
ват още 100 години. Направи ли се
първоначалната инвестиция в атомните
реактори, цената на производството от
тях се знае за следващите 50 години. Тя
няма да се промени генерално през
този период.

 В България предстои провежда-
нето на референдум относно бъде-
щето на ядрената енергетика в
страната. Какво точно трябва да
знаят хората, преди да вземат реше-
ние и да дадат своя отговор?

- Първото, което трябва да имат
предвид, е, че са сред малкото

късметлии, които имат референдум.
Българите трябва да се гордеят с тази
възможност. В много от европейските
държави подобен референдум не се
е провеждал, дори е немислим. Това
е хубавото на цялата ситуация, а и
както казах - има възможност да се
огледат както минусите, така и плю-
совете на ядрената енергетика.

Трудното обаче идва от начина, по
който се формулира подобен въпрос.
Атомната енергетика е противоречива
сама по себе си, хората се раздвояват
в позициите си не само в България, а
навсякъде по света. Гражданите тук са
късметлии, че са получили възможност-
та да се произнесат по подобен важен
въпрос. За съжаление имат отговор-
ността да се произнесат по един от
най-трудните от техническа гледна точ-
ка въпроси в световен мащаб. Призна-
вам, че подобно национално запитва-
не крие известен риск, тъй като хората,
които ще решават, трябва да са наясно
и със същността на материята, заради
нейната техническа специфика. Но
това е и предизвикателство, което си
струва да се поеме.

Бих посъветвал българите нещо -
имайте предвид, че вие не решавате за
утрешния ден, вие определяте бъдеще-
то през следващите десетилетия.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Общество

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

Културна чалга

Тактиката
на шизофреника

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

16
Датата

ПРАЗНИК НА РАБОТЕЩИТЕ В ОБЛАСТТА
НА РАСТИТЕЛНАТА ЗАЩИТА. Обявен е с ре-

шение на МС от 28
септември 2005 г. На
16 януари 1896 г. е
издаден указ на княз
Фердинанд I, с който
се утвърждава За-
конът за мерките про-
тив филоксерната зараза (чума по лозята) и за
възобновяването на опустошените от нея лозя.
С него се поставя началото на растителната
защита като част от селскостопанската наука.
За първи път празникът се чества тържествено
на 16 януари 2006 г. в аулата на Аграрния уни-
верситет-Пловдив по повод 110-годишнината от
издаването на първия нормативен акт на Бълга-
рия в областта на растителната защита.

1878 - ПЛОВДИВ Е ОСВОБОДЕН ОТ ТУРСКО
РОБСТВО. Наче-

ло на руските части
е ескадронът на ка-
питан Бураго. Съ-
щия ден генерал
Йосиф Владимиро-
вич Гурко влиза
тържествено в Плов-
див. Преди да до-
стигне до града, той
преминава през Хаинбоазкия проход, смятан от
турците за непроходим. На 16 януари 1878 г. са
освободени градовете Сливен и Харманли.

1909 - ОФИЦИАЛНО Е УСТАНОВЕНО МЕС-
ТОНАХОЖДЕНИЕТО НА МАГНИТНИЯ ЮЖЕН
ПОЛЮС. Това прави

експедицията на бри-
танския пътешественик
Ърнест Шакълтън. Въ-
преки премеждията и
болестите всички от ек-
спедицията се завръ-
щат в Нова Зеландия. Шакълтън е посрещнат в
Англия като национален герой и неговата попу-
лярност може да се сравни само със славата на
знаменития норвежки полярен изследовател
Фритьоф Нансен. Издадената от Шакълтън кни-
га “В сърцето на Антарктика”, преведена на
много езици, както и лекциите му затъмняват
другите антарктически експедиции, извършили
немалка дейност за опознаването и изследва-
нето на ледения континент.

1915 - ОТКРИТА Е БЪЛГАРСКА ЛЕГАЦИЯ
ВЪВ ВАШИНГТОН.

Стефан Панаретов е
първият ни пълномощен
министър в Новия свят.
Той е действителен член
на БАН. Участник в
българската делегация
на Парижката мирна
конференция, по време
на която се подготвя Ньойският мирен договор
(1919). През 1921 г. е български делегат в Обще-
ството на народите. Умира на 19 октомври 1931 г.

1969 - ЧЕШКИЯТ СТУДЕНТ ЯН ПАЛАХ СЕ
САМОЗАПАЛВА КАТО ПРОТЕСТ СРЕЩУ
СМАЗВАНЕТО НА ПРАЖКАТА ПРОЛЕТ. На

двайсетата годишнина от
смъртта на Палах възник-
ват протести привидно в
негова памет, но замисле-
ни като критика към режи-
ма, които ескалират в т.нар.
седмица на Палах. Тя се смята за един от ката-
лизаторите на проявите, предшествали началото
на демократичните промени в тогавашна Чехо-
словакия.

1992 - УМИРА ДИМИТЪР КАЗАКОВ-НЕРОН,
ХУДОЖНИК (Р. 1933 Г.). За-

вършва Художествената академия
в София. Има десетки изложби в
най-престижните галерии в Ню
Йорк, Париж, Мадрид, Виена, То-
кио, Торонто, Атина, Базел, Люк-
сембург. Творби на Нерон са при-
тежание на националния фонд за
съвременно изкуство в Лувъра
(Париж), на музея “А.С. Пушкин” (Москва), на
Императорската колекция в Токио.

2006 - УМИРА ГЕОРГИ КОРДОВ, ЕСТРАДЕН
ПЕВЕЦ И КОМПОЗИТОР (Р. 1934 Г.). Дири-

гент и музикален педагог.
Певец в Ансамбъла за пес-
ни при Българското радио
(1958-1963). Солист на естра-
дата при Българската народ-
на армия (1963-1975). Препо-
давател в естрадния отдел
на Националната музикална
академия “Панчо Владиге-
ров” (1974-1995). Става известен с хитовете “При-
казка”, “Искам да те помня все така”. Популяр-
ни са песните му “Вечерна песен”, “Свири, хар-
монико”, “Брезите и момичето” и др.
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България отново пока-
за, че може да е първе-
нец във всевъзможни
практики. За да е по-за-
бавно, този път успяхме
да замесим и ЕС. 1 918
233 лв. е сумата, която
царството на чалгата у
нас, фирма “Пайнер”, ще
получи от съюза за пови-
шаване на конкуренто-
способността си и модер-
низация на оборудването
си. Цялата инвестиция
надхвърля 3 млн. лв. За
проект по ОП “Регионал-
но развитие” средствата
за пазарджишката общи-
на Ракитово са в размер
на 1 928 971 лв. С тези
пари и проект на стойност
около 2 млн. лв. малкото
родопско с. Дорково тряб-
ва да превърне палеон-
тологичното находище в
землището си в атрактив-
на туристическа атракция.
Средства трябва да оста-
нат и за “социализация на
културен паметник - кре-
пост “Цепина”. Програма
“Конкурентоспособност”
срещу някакво си разви-

тие на регионите. Кон-
фронтация няма, защото
парите са по различни
пера, но сумите са почти
еднакви. “Пайнер” трябва
да се самофинансира с
близо 1,3 млн. лв., а Ра-
китово - със “скромните”
180 413 лв. Най-вероятно
чалга компанията няма да
има трудностите, които
малката община имаше с
намирането на парите,
необходими за започва-
не на проекта.

Явно озвучаването на
силиконови дами и гос-
пода с боядисани бакен-
барди, симулиращи пее-
не, е по-скъпа инвестиция
от изграждането на
“български Джурасик

парк”. Все пак някой
трябва да се грижи за де-
войките, които профуча-
ват с тузарски лимузини
в малките часове на нощ-
та, бързайки да забавля-
ват посетители в скъпар-
ски чалготеки. Защо ме-
диите скочиха със загла-
вия от типа “Чалгата за-
владя и Европа”? По-до-
бре е ЕС да плаща за
изкуствените удължени
букли на барбитата от
музикалния бранш, а не
бедният българин, който
така или иначе им бута
бакшиши под булото на
нощта и цигарената
мъгла! Не е луд, който
яде баницата - от “Пай-
нер” са изготвили проек-

та, подготвили са доку-
ментите и толкова. Оказ-
ва се обаче, че реклами-
рането на чалгаджии е в
пъти по-скъпо от това на
исторически и културни
обекти.

Междувременно пър-
вото, с което асоциират
България другите балкан-
ски народи, не е Плиска,
Търново или Перперикон.
Гърците се сещат за дис-
котеките в Благоевград,
македонците пеят песни
с марка “Пайнер”, а ру-
мънците доволно потри-
ват ръце при мисълта за
алкохолни запои в
Слънчев бряг. Визитната
ни картичка са Азис, Пре-
слава, Ивана и безброй

девойки с дълбоки декол-
тета и къси поли. Бълга-
ринът е готов да извади
пачка десетолевки, които
да напъха в ръката на ед-
рогърда певачка, но 5 лв.
за музей му се струват
много. Посетителите в
Къщата на Никола Вап-
царов предизвикват ис-
крено умиление у уред-
ника - как да не ти стане
тъжно колко рядко ги
има...

А се възмущаваме, че
“Пайнер” ще се финанси-
ра от ЕС. Може би трябва
да убедим из-пълнители-
те на фирмата да правят
концерти в музеите? То-
гава и културата ще по-
лучи малко внимание.

Ако партиите бяха
психиатрични разстрой-
ства, ГЕРБ веднага щяха
да си спечелят шизофре-
нията. Това дори не е по-
литическа обида, а за-
грижена диагноза за от-
чаяния опит на управля-
ващите да заметат сле-
дите си, точно както мен-
тално неуравновесените
извършват своите шаман-
ски ритуали, защото мис-
лят, че успокояват света
по този начин.

В мига, в който скан-
далът “Дюнигейт” се от-

прищи като цунами над
ГЕРБ и с рязък блясък
освети факта, че това уп-
равление е прогнило от
корупция, тъмни интере-
си и съмнителни фигури,
кабинетът започна да
действа като шизофре-
ник, който си говори сам
в столичен трамвай. Из-
веднъж едната ми-
нистърка - на екология-
та, се оказа лоша, а
другата - на регионал-
ното развитие - добра.
Да, но подобно разгра-
ничение е възможно
само в главата на шизо-
френик, понеже всичко
това се развива в едно
политическо тяло. Ако
някой е способен да се
върже на такова разгра-
ничение, значи трябва
спешно да провери дали
не вярва и в еднорози-
те, които пасат трева по
Витоша.

А ако човек се замис-
ли наистина, спокойно

може да стигне до изво-
да, че тактиката на ши-
зофреника е мащабен те-
атър за вдигане на пу-
шилка. ГЕРБ правят и
невъзможното, за да от-
клонят вниманието от
дюните в Несебър, защо-
то нишката там води ди-
ректно до най-близкия
кръг на Цветан Цветанов.
И това е причината да се
завърти казуса “Иракли”,
където ще го отнесе не
по-малък виновник, но
вероятно човек, който
няма личния джиесем на
вътрешния министър.
Случващото се дори не
може да бъде наречено
кризисен пиар. Направо
е опит да се взриви ця-
лото местопрестъпление,
за да не може никой да
се досети какво се е
случвало.

И като всеки шизо-
френик представителите
на ГЕРБ раждат забеле-
жителни фрази, за да от-

клоняват вниманието.
Мирослав Найденов из-
веднъж обяви, че щял да
съди Станишев в името
на всички затворници от
Белене, Скравена и Ло-
веч. И понеже тази реп-
лика е политически те-
атър, нека да обясним
нейната абсурдност. Да
се обвинява Станишев за
тези жертви е абсолютно
налудничаво.

Истината май се ока-
за много проста. Скан-
далът с дюните е в състо-
яние да унищожи и по-
следните остатъци от
имиджа на ГЕРБ. Тази
афера е метафора за тех-
ните години във властта -
много празни приказки,
страшно много шум, а
отвъд всичко това коруп-
ция, машинации, Кумецо,
Цецо и всички останали
герберски шизофреници.

А шизофрениците в
крайна фаза ги слагат в
усмирителни ризи, нали?
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Иновациите -
предизвестено
невъзможни

Светла
ВАСИЛЕВА

Непрозрачни конкурси,
политическо
празноговорене
и смешно
финансиране,
съчетани с липсата
на визия, отлагат
напредъка за някой
друг път

Миналата седмица Евростат обяви
Седмия отчет за иновации на държавите
членки, обхващащ периода 2008-2010 г.
Според публикуваните данни едва 27,1%
от българските предприятия в индустрия-
та и услугите информират, че са осъщест-
вили иновационна дейност. За сравнение,
при лидера Германия процентът е 79,3%
- почти три пъти по-висок. Нашият резул-
тат поставя страната ни на последно мя-
сто в ЕС. Докато в Шестия отчет, анализи-
ращ 2006-2008 г., България със своите
30,8% от фирмите, реализирали инова-
ции, оставя след себе страни като Полша,
Унгария, Латвия и Румъния, при актуални-
те данни всички тези държави ни изпре-
варват и бележат ръст, а ние - регрес. По-
надолу и по-назад сякаш няма накъде.

Иновациите
не са приоритет

на правителството

на ГЕРБ. В управленската програма на
партията терминът “иновации” се споме-
нава само пет пъти. Законът за насърча-
ване на иновациите, който бе публику-
ван в средата на миналата година за об-
ществено обсъждане, още не може да
напусне сградата на Министерството на
икономиката, енергетиката и туризма
(МИЕТ) и да стигне до Министерския
съвет. Колко време ще е необходимо, за
да бъде представен в парламентарната
зала на НС - никой не се ангажира с
прогноза. Разработването на иновацион-
ната стратегия на страната направо бе
отложено за 2014 г. Екзотичните изказ-
вания на премиера за инвестиране в раз-
работка на резервни части за човека
заедно със съветите за връщане към кар-
тофопроизводство и овчарлък на фона
на всекидневната апотеозна реклама на
бетона и асфалта, както и прозрението,
че трябва да се прави “нещо и в инова-
циите”, са само част от липсата на визия
на правителството. В тази липса на ино-
вационна политика проектът за “Хай тех
парк София”, заедно със словоохотливо
обрисуваните мащабни въздушни кули
от илюзорни клъстъри от страна на пре-
зидента, в комбинация с идеите на ми-
нистъра на икономиката за някакви ино-
вационни ваучери, чертаят картината на
голямото политическо празноговорене.

 В националната програма за рефор-
ми, представена пред Брюксел, управ-
ляващите записаха, че към 2020 г. Бълга-
рия ще отделя за иновации и научни
изследвания 1,5% от БВП (при заделяни
сега 0.3%). Напоследък, вероятно при-
влечени от милиардите, обсъждани в Ев-
робюджет 2014-2020 г.,

властимащите
заобещаваха 2%

че дори и 3% (изказване на министър Д.
Добрев на 05.12.2012 г.). Реалната им по-
литика обаче е в абсолютен дисонанс с
декларативно-обещателната. Идвайки на
власт, ГЕРБ веднага преустанови финан-
сирането на националния иновационен
фонд (НИФ), който е единственият инст-
румент за регламентирана държавна по-
мощ, създаден в съответствие с приетата
през 2004 г. и действаща и в момента
иновационна стратегия на страната. По
време на управлението на Тройната коа-
лиция фондът провежда пет сесии за фи-
нансиране на проекти (вж. таблицата),
като заложените в бюджета средства за
подкрепа на иновациите от 5 млн. през
2005 г. се увеличават всяка година, за да
достигнат до 15 млн. лв. през 2008 г. Пред-
видените 20 млн. лв. за  2009 г. така и не
стигат до НИФ, а обявяването на сесия за
финансиране на проекти е замразено.

Миналото лято в края на август Ми-

нистерският съвет изненадващо реши
да демонстрира, че прави “нещо и за
иновациите”, като отпусна 5 млн. лв. на
НИФ. Това даде старт на чаканата поч-
ти четири години Шеста сесия на фон-
да. В конкурса имаха право да участват
два типа проекти:

- научно-приложни, с максимална
стойност на субсидията до 500 000 лв. и
срок на реализация от 12 до 36 месеца;

- технико-икономически или предпро-
ектни проучвания, с максимална стойност
на субсидията  до 50 000 лв. и срок на
реализация до 12 месеца.

 Обявените приоритетни направления
за финансиране в новата сесия повтарят
тези от предидущата: информационни и
комуникационни технологии, приборост-
роене, биотехнологии, фармация, химия,
нови материали и нанотехнологии, еко-
технологии и третиране на отпадъци,
енергоспестяващи технологии. Промяна е
направена единствено с отпадането на
възобновяемите енергийни източници и
заместването им с иновативни техноло-
гии за управление на градската среда.

 Изключително краткият срок за пред-
ставяне на проектите - едва един месец,
десетките формуляри и справки, които се
попълват, както и липсата на яснота и
регулярност на сесиите, рефлектират в
броя на кандидатствалите. Те са едва 67

най-малко, откакто
е създаден НИФ

Преди коледните празници на
20.12.2012 г. Изпълнителната агенция за
насърчаване на малките и средни пред-
приятия (ИАНМСП), която е администра-
тор на фонда, обяви в съобщение до ме-
диите, че към 15.12.2012 г. са сключени
договори с одобрените за финансира-
не 36 проекта. Договорната стой-
ност е близо 9 092 278 лв., като
от тях за първи етап авансо-
во ще бъдат изплатени 3
096 885 лв. Всякакви
опити да се разбере по
какви критерии и
защо едни проекти
са одобрени, а дру-
ги отхвърлени,
какви са мотиви-
те за това или
пък защо първо
се сключват до-
говорите, а
почти седмица
след това се
обявяват пече-
лившите ком-
пании, са об-
речени на не-
успех.

М и н и с т ъ р
Добрев през
2012 г. е утвър-
дил “Правила за
управление на
средствата от наци-
оналния иновацио-
нен фонд”, в които в
раздел III. Конфиденци-
алност, е записано:

Чл. 37 (1). Всички обсто-
ятелства и данни, свързани с
кандидатите, конкурсната до-
кументация, включително
проектите, оценяването, кла-
сирането, условията по под-
писаните договори, цените,
плащанията по договорите,
както и партньорите, представля-

ват служебна информация.
 Чл. 37 (3). Разпоредбата на ал. 1 не

се отнася за резултатите от конкурсната
сесия, относно класираните кандидати и
наименованието на техните проекти, кои-
то са публични и се обявяват.

В случая с НИФ министърът се е заст-
раховал от скандал, какъвто наблюдава-
ме във фонда “Научни изследвания” на
МОМН - тук направо е постановено:

класирането е тайно!

Сякаш за да се подсигури още веднъж,
и фондът в своята “Методология за оцен-
ка на проекти по финансова схема за под-
крепа на иновативни предприятия” е за-
писал:

“Заседанията на оценяващия комитет
се извършват при закрити врата и са кон-
фиденциални. Не се допуска разгласява-
нето на информация, свързана с разглеж-
дането, изясняването, оценяването или
сравняването на проектите”.

 Така на практика сме изправени
пред следната ситуация. От една стра-
на, фондът предоставя директна държав-
на помощ на компании - държавни и
частни, за развитие на иновативни про-
екти. Средствата, с които се финансират
мероприятията, са от бюджета и са
събрани от всички данъкоплатци. От
друга страна обаче, гражданите, които
де факто плащат както заплатите на слу-
жителите на фонда, на оценяващия ко-
митет, на външните експерти, така и на
фирмите, спечелили финансиране, са
лишени от възможността да получат до-
стоверна информация за случващото се.
До обществото достигат единствено на-
именованията на одобрените проекти,

но то няма никакъв

шанс да разбере защо точно те са из-
брани, нито да узнае кои са отхвърлени-
те, още по-малко какви са мотивите за
това. Имената на външните експерти,
които оценяват кандидатите, както и на
членовете на оценяващия комитет, също
са надлежно скрити от гражданите. Хо-
норарите им - и те. До приключване на
броя от ИАНМСП така и не отговориха
на въпросите, зададени от ДУМА относ-
но проведения конкурс.

Шестата сесия на фонда, случила се
по-скоро като прищявка и каприз на уп-
равляващите, отколкото като резултат на
последователна, устойчива и предвидима
политика,

наподобява ритуал
на секта

Публиката, която плаща “представле-
нието”, е допусната единствено до търже-
ствената част - обявяване на началото и
прочитане на списъка с печелившите в
края. За да е пълен комфортът на управ-
ляващите и на администраторите на НИФ,
обжалване на резултатите от конкурса
не е предвидено. Изобщо.

Шестата сесия на фонда най-общо
изглежда като упражнение по усвоява-
не на едни 5 млн. лв. и в най-добрия
случай като откровено отбиване на но-
мера. За пред гражданите и пред на-
блюдаващите правителството от Брюк-
сел. Затова пък едва ли ще е изненада,
ако бъде представена като огромен ус-
пех в предстоящата предизборна вак-
ханлия, рекламираща чутовните пости-
жения на управляващите.

 Нужно ли е за нас, данъкоплатците,
да финансираме подобни ритуални кон-
курси в съществуващия им вид? И да
продължаваме да се залъгваме, че пра-
вим нещо и търпим лишения в името на
по-доброто бъдеще - нашето, на децата,
на обществото и на държавата ни. До
момента никой от администраторите на
НИФ, от МИЕТ или от правителството не
благоволи да ни информира за ползите
за нас, гражданите, независимо преки
или косвени, от вложените от нас сред-
ства. Никой не направи публичен ана-
лиз на ефективността и социалната
възвръщаемост на платените от нас про-
екти. Одитът, извършван от фонда, се
отнася  единствено за спазването на
процедури, наличието на отчети и на
разходооправдателни документи. Дори
и той обаче е скрит от обществото.

В България, обратно на развитите кон-
курентоспособни икономики на страните
членки на ЕС, инвестициите в иновации и
научно-изследователска и развойна дей-

ност (НИРД) са 70:30 в полза на държа-
вата. Националните инструменти - НИФ

и фонд “Научни изследвания”, са ос-
новен източник за финансиране на
началните етапи на НИРД, особено
в ситуацията, в която страната един-
ствена от новоприсъединените ос-
тана без оперативна програма
“Наука и иновации” в предишния
програмен период, а сега про-
кламираната от МС нова опера-
тивна програма почти не
съдържа наука.

Вече се обсъжда Евробюд-
жет 2014-2020 г., който поста-
вя като предварително условие
за отпускане на средства нали-
чието на национална стратегия
за интелигентна специализация.
Такава България все още няма.

Нестихващият скандал около фи-
нансирането на проектите в науч-

ния фонд на МОМН и обвитата в
тайнственост Шеста сесия на НИФ

са нагледно доказателство, че систе-
мата е компрометирана - капсулирана,

непрозрачна, неефективна, съществува-
ща сама за себе си. За изгода на когото
трябва, но не и на нацията. При същест-

вуващите правила въпросът ще се
случат ли иновациите и кога, по-
лучава за отговор перифразира-
ната реплика на главния герой от
култовия български филм “Куче в

чекмедже”: може и да се случат,
обаче друг път...
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Референдум

Какви са ползите и
загубите от АЕЦ „Белене”
„Грижите” на ГЕРБ по прекратяване на проекта ще доведат
до това да купуваме по-скъп ток, произведен от неядрени централи

Проф. д.т.н. инж.
Младен ГЕОРГИЕВ

Н

На стр. 15

авярно по-общият въ-
прос, който може да
се зададе, е защо на
България е нужна вто-
ра АЕЦ? Ако въпросът

АЕЦ „Козлодуй” 42,30 1,0
Топлоелектрически
централи в интервала 66,80 - 101,87 в интервала 1,6 - 2,4
Водноелектрически
централи в интервала 98,15 - 229,3 в интервала 2,3 - 5,42
Вятърни електрически
централи в интервала 104,43 - 148,71 в интервала 2,5 - 3,5
Фотоволтаични (слънчеви)
електрически централи в интервала 236,26 - 400,70 в интервала 5,6 - 10,6
Електрически централи,
работещи с биогорива в интервала 109,83 - 472,63 в интервала 2,6 - 11,2

ЦЕНИ НА ЕЛЕКТРИЧЕСКАТА ЕНЕРГИЯ ОТ РАЗЛИЧНИ ПРОИЗВОДИТЕЛИ

Производители на
електрическа енергия

Цена без ДДС в лева за
1 МВтч

Отношение към цената
на тока на

АЕЦ “Козлодуй”

се постави по този начин и се
отговори утвърдително, че втора
АЕЦ е необходима, то естестве-
но ще се запитаме в кои части
на страната е най-добре да се
построи тази нова централа?
Може би около Добрич и Ка-
занлък или Габрово, или в Мало
Бучино? Но в този случай е до-
статъчно човек да не е депутат
от ГЕРБ, за да разбере, че ако
има втора АЕЦ, то тя трябва да
бъде именно в Белене, защото
там за такава централа са полу-
чени всички необходими разре-
шения и са похарчени вече мно-
го пари за устройство на съот-
ветната строителна площадка.

Ако в Белене няма да има
АЕЦ, то тогава Бойко Борисов,
след като престане да бъде ми-
нистър-председател, ще може
във вече построения и изпълнен
с дъждовна вода котлован, при-
готвен за основата на атомните
реактори, ласкаво наричан от
него “гьол”, спокойно да се за-
еме с развъждането и ловенето
на шарани.

Да разгледаме по-подробно

ползите и загубите

от реализацията на проекта АЕЦ
“Белене”:

1. За цената на тока, произ-
веден от АЕЦ и други източни-
ци на електрическа енергия.

Не е нужно да се обяснява
какво огромно значение има
цената на електрическата енер-
гия както за промишлеността,
така и за най-чувствителния ор-
ган на човека - портмонето.

В таблица е дадено сравне-
ние на цената на електроенер-
гията, произведена от различни
видове производители в страна-
та, по данни на ДКЕВР (Държав-
на комисия за енергийно и вод-
но регулиране) .

Както показва практиката,
цената на електроенергията не-
прекъснато се повишава, което
ще се отнася и за тази, произве-
дена от АЕЦ. Във всички случаи
обаче електроенергията, произ-
ведена от АЕЦ “Белене”, ще бъде
винаги по-евтина от произведе-
ната от други видове производи-
тели. Освен това нещо, което е
много важно - АЕЦ са най-ста-
билният производител на елект-
роенергия, защото нейната ра-
бота не зависи, например, от на-
личието на вятър и слънце. Тряб-
ва да се има предвид и обстоя-
телството, че една АЕЦ се ек-
сплоатира в течение на 60 годи-
ни, което дава възможност да се
изплащат стабилно заемите, взе-
ти за нейното изграждане.

2. Какви други ползи, освен
най-евтина електроенергия, ще
получи България от построява-
нето на АЕЦ “Белене”?

2.1. По време на строителст-
вото на АЕЦ “Белене” ще се от-
крият 11 000 работни места не-
посредствено в Белене и не по-
малко от 5000 от поръчки за
централата, които ще се
изпълняват от други наши пред-
приятия.

Когато централата бъде пус-
ната в експлоатация, в нея ще
работят около 1700 души, като
дейността й ще се обслужва от
още 2500 служители на други
фирми. При около 20% безрабо-
тица в страната политиците да-
ват ли си сметка какво е значе-
нието на посочените цифри, осо-
бено за младите българи?

2.2. Редица страни, като Тур-
ция, Обединените арабски еми-
рати, Виетнам, Индонезия и ре-
дица африкански държави, кои-
то започват да строят АЕЦ и ня-
мат такъв опит и специалисти,
какъвто има България, ще ни
търсят като консултанти, произ-
водители на определени части
за своите централи, а също така
и при тяхното строителство. Всич-
ко това се превръща в нови ра-
ботни места и икономически пол-
зи за България.

2.3. Построяването на АЕЦ
“Белене” ще позволи да съхра-
ним една модерна и перспектив-
на промишленост? В противен
случай ще я унищожим и нея,
както унищожихме електрокар-
ното производство (където бях-
ме трета страна в света), мета-
лургията (сега “Кремиковци” го
режат на старо желязо), маши-
ностроенето, електрониката и
т.н., и т.н., да не споменаваме
селското стопанство.

2.4 Ако развиваме атомната
енергетика, ще съхраним нейни-
те кадри, които сме създавали в
течение на дълги години. В про-
тивен случай специалистите, ко-
ито имаме, ще бъдат купени от
други страни, които усилено раз-
виват своята атомна енергетика,
както например съседна Турция.

3. Колко ще струва изграж-
дането на АЕЦ “Белене”?

3.1. АЕЦ “Белене” е проекти-
рана да работи с два реактора,
всеки от които е с мощност от
1060 МВт, т.е. с обща мощност от
2 120 МВт.

Цената на така проектирана-
та централа е около 8-8,5 мили-
арда евро. Цената на АЕЦ с два
подобни по мощност блокове,
които ще се строят в съседна
Турция от руски производител, е
вече с 40% по-висока, да не го-
ворим за цената на аналогична
по мощност АЕЦ, която Франция
ще строи в Англия. В настоящия
момент предлаганите от Русия
АЕЦ са по-евтини от продавани-
те от други страни при съблюда-
ване на много високо качество.

Да се говори за окончателна
цена на АЕЦ, която тепърва ще
се строи, е твърде условно, за-
щото тя непрекъснато расте в
съответствие с процента на ин-
флация. Някои специалисти смя-
тат, че с всеки изминал ден це-
ната се увеличава с 2 милиона
долара, а годината, както е из-
вестно, има 365 дни.

3.2. Какво участие в изграж-
дането на АЕЦ “Белене” ще взе-
мат други държави?

Предвижда се в изграждане-
то на АЕЦ “Белене” да участват
с отделни специфични дейности
няколко държави, а именно: Ру-
сия с 30%, Германия с 20%,
Франция или САЩ с 20% и
България с 30%.

4. Какъв вид собственост на
АЕЦ “Белене” е икономически
по-изгоден за България?

4.1. Възможни са 4 вида соб-
ственост:

- АЕЦ “Белене” е българска
собственост: Ббс;

- АЕЦ “Белене” е със смесена
собственост с българско участие:
Бсс;

- АЕЦ “Белене” е чужда соб-
ственост: Бчс;

- АЕЦ “Белене” се ликвидира,
т.е. няма да се достроява: Бл.

Всеки един от тези 4 вариан-
та е носител на определен фи-
нансов еквивалент и има съот-

ветната стойност.
Да подредим разгледаните

варианти в определен ред, из-
хождайки от техните икономиче-
ски ползи, като използваме сим-
вола за по-голям “>” (напр. 10 е
по-голямо от 5. В този случай ще
се запише 10 > 5).

Тогава може да запишем Ббс
> Бсс > Бчс > Бл = 0.

Този ред показва, ча ако АЕЦ
“Белене” е построена и започва
да работи, за България най-из-
годен е вариантът Ббс (когато
централата е изцяло българска
собственост). В този случай ця-
лата печалба от продажбата на
електроенергията, която ще бъде
предпочитана, защото е конку-
рентоспособна, ще остава в
България.

Ако строителството на цент-
ралата се ликвидира, т.е. реали-
зира се вариантът Бл = 0, то
естествено, икономическата пол-
за ща бъде нулева

Очевидно, за България вари-
антът на смесена собственост
(Бсс) е втори по изгодност, поне-
же една значителна част от пе-
чалбата (напр. 51%) ще остане в
страната.

От трите варианта, при които
централата се експлоатира,

най-неизгоден
е вариантът

при който АЕЦ “Белене” е изця-
ло чужда собственост (Бчс), за-
щото печалбата ще напусне
България. Но и в този случай
страната ще има редица иконо-
мически ползи от данъци, работ-
ни места и други благоприятст-
ващи процеси. Но най-важното
е, че този по-неизгоден вариант
е достатъчно изгоден, защото
както ние, гражданите, така и
българската промишленост ще
бъдат обезпечени с по-евтината
електроенергия от АЕЦ. Именно
по този вариант съседна Турция,
правителството на която се гри-
жи за интересите на страната,
ще строи две руски АЕЦ, изцяло
финансирани от Русия, които ще
бъдат руска собственост. Имен-
но от тях ще купуваме електрое-
нергия от Турция, след като ние
ликвидираме нашата атомна
енергетика.

4.2. За съжаление, ако строи-
телството на АЕЦ “Белене” се
ликвидира (Бл), икономическата
неизгода е не само, че няма да
печелим (Бл = 0), но и от това, че
непосредствено ще понесем ог-
ромни загуби поради следните
две причини:

Първата е свързана с обсто-
ятелството, че за разлика от
атомната енергетика, която е
екологично чиста, топлоелектри-
ческите централи изхвърлят в ат-
мосферата огромни количества
CO

2
, както и други съединения,

които замърсяват околната сре-
да. В съответствие с договора от
Киото, към който България се е
присъединила, ежегодно ще из-
плащаме многомилионни суми,
които ще се изразходват за ме-
роприятията по екологичното
опазване и съхранение на при-
родата.

Втората причина е свързана
с неустойките, които България
трябва да заплати на съответни-
те руски организации за нанесе-
ните щети в случай на прекратя-
ване на споразуменията в съот-
ветствие, с които е изработена
значителна част от оборудване-
то за АЕЦ “Белене”. Предявен е
иск за над 1 милиарда евро,
който сегашните министри няма
да изплатят от своите заплати, а
ще бръкнат във вече опразнения
джоб на българина. Междуна-
родните европейски съдилища

не са като българските и ще
решат въпроса справедливо, ко-
ето няма да бъде в полза на
България, колкото и скъпо запла-
тени чуждестранни юристи да ни
защитават.

5. Как ще се изплаща стой-
ността на АЕЦ “Белене”?

Както вече се отбеляза, пост-
рояването на АЕЦ “Белене” ще
струва около 9 милиарда дола-
ра. Тази сума естествено е зна-
чителна и правителството “загри-
жено” обявява, че не може да
натовари бъдещите поколения
на страната с изплащането на
тези пари, поради което прекра-
тява изграждането на втората
атомна електроцентрала.

Колко лева ще икономисаме
ние - гражданите на България,
от тези “грижи” на управляващи-
те? Да разгледаме най-небла-
гоприятния случай за България,
когато АЕЦ “Белене” е изцяло
чужда собственост (Бчс). С какви
разходи ще се натовари българ-
ският гражданин? Очевидно с
никакви, освен плащането на
тока, който ще е по-евтин, защо-
то ще бъде произведен от ядре-
на централа. Какво ще

струва на
данъкоплатеца

ако проектът АЕЦ “Белене” е
изцяло български? В този слу-
чай държавата трябва да запла-
ти пълната стойност на центра-
лата с пари, натрупани от пре-
дишни години от нашите бащи и
деди, или със заем от чужди
финансови инститиуции. Колкото
условията на този заем са по-
благоприятни (по-ниски лихви),
толкова произведената електро-
енергия ще е по-евтина. Кой ще
изплати този заем? Естествено
ние, българските граждани, ку-
пувайки по-евтината електрое-
нергия, която централата ще
произведе, така както плащаме
всички разходи по целия цикъл
на производството на домати -
от градината, където са произ-
ведени, до сергията, от която сме
ги купили.

Очевидно “грижите”, които
проявява правителството на
ГЕРБ към своите граждани, пре-
кратявайки проекта АЕЦ “Беле-
не”, ще доведат до това, че ще
купуваме по-скъп ток, произве-
ден от неядрени централи.

6. Да се построи 7-и реакто-
рен блок в АЕЦ “Козлодуй”.

Тази идея се подхвърля в пуб-
личното пространство от някои
политици единствено с цел да се
оправдае пред българските граж-
дани спирането на строежа на
АЕЦ “Белене”. Нашата обществе-
ност трябва да знае, че за да се
започне строеж на нов реакто-
рен блок в Козлодуй, ще трябва
да се получат съответните разре-
шения и одобрения от специали-
зираните български и междуна-
родни органи, което ще изисква
един срок не по-малко от 7 годи-
ни, след който ще започне стро-
ежът, отначало с изграждането
на съответната инфраструктура и
изкопаването на нов “гьол” за
основата на реактора.

Очевидно това е една без-
смислена идея, която някои по-
литици поддържат, за да оправ-
даят присъствието си в парла-
мента.

7. За безопасната експлоа-
тация на АЕЦ “Белене”.

Най-важният въпрос при ек-
сплоатацията на всяка една АЕЦ
е нейната безопасност. Този
въпрос стана централен след
аварията в японската ядрена
централа във Фукушима.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ
а 7 януари в 23 ч.
наше време проф.
Христо Пимпирев
заби българския три-

багреник на Южния полюс.
Факт, който учестява дъха
ни от повишено национално
самочувствие. Защото род-
ният флаг е на географския
Южен полюс, редом със зна-
мената на 12-те държави,
учредителки на Антарктиче-
ския договор през 1959 г.
(България е член от 1998-а).
Пътуването дотам не е “екскурзионно летуване в
сняг”. Проф. Пимпирев и монголският учен проф.
Дугержав бяха в състава на международна експе-
диция, посветена на стогодишнината от великото
географско откритие на Амундсен и Скот. Групата
е стигнала до полеви лагер в подножието на най-
високия връх на Ледения континент - Маунт
Винсънт (4892 м), където са нощували в палатки
при минус 30 градуса, нищо, че там е лято, и са
се аклиматизирали, след което с малък самолет
“летяща щайга” са се приземили (по-точно приле-
дили) на 10 км от Южния полюс и оттам са
продължили на ски до американската база
“Амундсен-Скот”, която се намира на 2835 м над-
морска височина, а дебелината на леда там е
2700 м. Някои побързаха да “омаловажат” напра-
веното от проф. Пимпирев, други двама българи -
журналистът Стефан Груев и пътешественикът
Стефан Пашов, били стъпили преди него на
Южния полюс. Така е, но кой развя байрака! Ко-
ето любопитно (а и странно!) стана възможно не
благодарение на българската държава, а на спон-
сорството на спътника на професора - монголеца,
който е учил у нас и години наред работи заедно
с нашите полярници.

На покорителите на Южния полюс не им е
било до знамена. На 14 декември 1911 г. норве-
жецът Руал Амундсен достига до най-южната точ-
ка на земята, след като петте смели мъже и впря-
говете с кучетата с много страдания преодоляват
ледената пустош, и оставят там знаци - малка
палатка и писмо. Но светът научава за подвига
едва на 7 март 1912 г. Героичният Робърт Скот и
спътниците му загубват манджурските кончета, а
по-сетне и кучетата, и сами теглят шейната си към
заветната цел, но там разбират, че норвежците са
ги изпреварили. Обратният път се оказва смърто-
носен. А знамената се появяват по-късно. Майор
Бърд през 1927 г. покорява Южния полюс по възду-
ха и хвърля знамето на САЩ, а така също норвеж-
кия флаг - в чест на Амундсен, британския - в чест
на Скот, и френския - от приятелски чувства към
страната.

След няколко дни проф. Пимпирев ще си бъде
“у дома” - в българската полярна база на остров
Ливингстън, където го очакват участниците в 21-
ата национална антарктическа експедиция. Чест
е, че България има там “територия, придобита в
мир и не с оръжие, а с наука”. Ще ми се да отго-
воря на “фотьойлните граждани”, които продължа-
ват да каканижат: “К’во дирят на края на света!” с
нахалната добавка: “Защо се троши народна
пара?”

Там сме, защото на ледения континент има
златни възможности да се прави наука (учени от
Софийския университет първи усетиха това) - има
хляб за климатолози, за геолози, за геодезисти,
за биолози, за медици, за еколози... И те на 13
000 километра от “тропика на топлата къща” ра-
ботят по различни проекти, някои от които заедно
с чуждестранни учени. Какъв по-добър шанс от
този България заедно с всички велики нации да
управлява и изследва “последния девствен, недо-
статъчно изучен и неексплоатиран континент на
Земята”. А годишната субсидия на полярната ек-
спедиция е 350 000 лева. Толкова брои един
български олигарх за рождения си ден.

Антарктида е континент на мира и разбира-
телството. На него няма място за войни. Не зная
само дали тюлените не враждуват помежду си. И
през Студената война тук е нямало Желязна за-
веса и Берлинска стена. А сега се открива път на
полярния туризъм и находчиви туроператори вече
са завъртели колелото. Континентът все повече
се населва. В американската база Макмърдо през
лятото живеят над 15 000 души.

Антарктида влезе и в родната книжнина. Хри-
сто Пимпирев и Димитър Балабански издадоха
“Ледена магия” - удивителен разказ със слово и
фотоси за “единствената исторически неподвла-
стна на homo sapiens земя”. А през 2011 г. излезе
“Антарктида - окото на Космоса” на проф. Боян
Биолчев, който определи книгата си като реалити
роман. С право, бил е в “три транша” във “фризера
на земното кълбо”, описал е героите си с истин-
ските им имена. И в нея има редове като тези:
“Гледам го и си мисля: през ония години беше
едновременно геройство и цяло чудо да постро-
иш барака в България, а тоя до мене е спретнал
виличка на тринайсет хиляди километра разстоя-
ние. Същият този. Шантавият ми приятел, един от
ония луди, благодарение на които България все
пак минава за нормална”. А “тоя до него” е про-
фесорът със знамето - Христо Пимпирев.

Н

tosho.koruev@abv.bg
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БОНОВ

Специалистите, работещи в об-
ластта на безопасността на АЕЦ,
са на мнение, че в Япония, която се
намира в изключително активна зе-
метръсна област, където освен това
в резултат на цунами бреговете се
заливат от вълни с височина 10 ме-
тра, строежът на АЕЦ трябва по
принцип да се забрани.

По повод на безопасността слу-
чаят с АЕЦ “Белене” е съвсем друг.
Този район не е земетръсен, цунами
по принцип не може да има, а съвре-
менните технически възможности за
обезпечаване на безопасна експло-
атация са изключително надеждни.
Това го потвърждава както опитът в
АЕЦ “Козлодуй”, така и в атомните
централи на ЕС. АЕЦ “Белене”, както
е проектирана, отговаря на най-ви-
соките съвременни изисквания за бе-
зопасност -  поколение 3+.

Когато се обсъждат проблеми-
те, свързани с безопасността на
АЕЦ, неминуемо възникват въпро-
сите, свързани със съхраняване на
отработеното радиоактивно ядрено
гориво. За тази цел се строят скъпи
подземни съоръжения, в които се
складират въпросните отпадъци. В
случая с АЕЦ “Белене” в съответст-
вие с договорените условия

отработеното
гориво

ще се връща обратно в Русия и в
България няма да се наложи да се
строят специални хранилища. Това

Какви са ползите и загубите
от АЕЦ „Белене”

От стр. 14 е едно много важно и изключител-
но благоприятно обстоятелство за
страната.

8. АЕЦ “Белене” и политичес-
ката действителност.

Както се казва в един афоризъм:
“Ние може да не се занимаваме с
политика, но политиката винаги се
занимава с нас”. Това не бива да се
забравя, особено когато се реша-
ват важни държавни въпроси. Няма
съмнение, че прекратяването от
страна на българското правител-
ство на започнатия и твърде на-
преднал проект на АЕЦ “Белене”
ще влоши сериозно икономичес-
ките ни отношения с Русия. Много
наши политици не разбират пол-
зата, която може да има България
от добри икономически връзки и
икономическо доверие с Русия.
Това добре се разбира от държа-
вите от ЕС, които изпълват огром-
ния руски пазар със свои стоки.
Ако посетите уралския град Перм,
ще намерите огромно количество
полски стоки в магазините.

Съвременна Турция, която в
резултат на Руско-турската война
през 1877-1878 година изгуби
владените от нея в течение на
500 години територии в Европа,
сега е един от най-добрите
търговски партньори  на Русия.
“Син поток”, вместо да мине през
България и да ни носи ежегодна
печалба, мина по Черно море
през Турция. Както вече казах,
Русия сега строи в Турция АЕЦ
само с руски средства и Русия по

този начин ще продава ток от
“своите АЕЦ” на Турция, с което
ще я обезпечи с достатъчна и
евтина електроенергия. България
е черноморска страна и добрите
икономически връзки с другите
страни от този регион (Румъния,
Украйна, Грузия и Турция) са мно-
го важни за нас. Не е лощо да
напомним на някои наши полити-
ци древната китайска мъдрост:
“Пожарът не се гаси с далечна
вода”.

И в заключение, ако кратко
отговорим на въпроса “необходи-
ма ли е на България АЕЦ “Беле-
не”, трябва твърде да отговорим
- да, необходима е, защото:

- гарантира по-евтината елек-
троенергия;

- гарантира най-стабилното
производство на електроенер-
гия;

- гарантира производство на
електроенергия без СО2;

- обезпечава огромно количе-
ство работни места за високок-
валифицирани служители;

- съхранява и развива една от
най-високоинтелектуалните про-
мишлености;

- обезпечава енергийната не-
зависимост на страната;

- България се превръща в на-
дежден износител на електрое-
нергия;

- цената на АЕЦ “Белене” ще
се изплати от стойността на по-
евтината електроенергия, която
ще купуваме.

Снегът на
кризата вали...
Изкуствено раздухваният оптимизъм от растящите
банкови депозити е поредният розов балон

епозитите до-
стигнали ре-
кордните 35,5
милиарда лева
в края на ми-

Д

АнтарктидаАнтарктидаАнтарктидаАнтарктидаАнтарктида

налата година, се
изтъква в надзорните
данни на Българската
народна банка. Някои
анализатори, защитава-
щи дясната икономичес-
ка доктрина, побързаха
да огласят в средствата
за масова информация,
че, видите ли, българите
са повишили своя жиз-
нен стандарт. Манипула-
тивни изцепки, зад кои-
то е спотаена една не-
радостна житейска исти-
на, която е безотговор-
но и дори престъпно да
се прикрива с лека ръка.
Неподправената реал-
ност е друга. Тези ре-
кордни за страната ни
банкови депозити гово-
рят недвусмислено, че
зимата на икономичес-
ката криза скоро няма
да отстъпи пред друг, по-
благоприятен за нас се-
зон.

Натрупаните депози-
ти са недвусмислен по-
казател за здраво зало-
стените врати на редица
наши стопански отрас-
ли, които преди години
даваха препитание за
хиляди домакинства у

нас - строителство, лека
промишленост, химичес-
ка индустрия, селско
стопанство и други.

Не знам дали е уме-
стно да се говори за де-
позитни рекорди, когато
и през 2012 година фа-
лираха около десет про-
цента от фирмите. Съще-
временно вътрешнофир-
мената задлъжнялост се
оценява на двеста мили-
арда лева. Оборотите на
бизнеса са се сринали с

50 процента, а 70 про-
цента от малките и сред-
ните фирми са с финан-
сови затруднения. От
друга страна, нивото на
нерегламентираната и
нелоялна конкуренция
расте драстично.

Така че изкуствено
раздухваният оптимизъм
от растящите депозити е
поредният розов балон.

Тези депозити говорят за
страх сред обществото
да се влагат пари за за-
почване на какъвто и да
било бизнес. Страхът за
личното оцеляване под-
тиква хиляди българи да
продават недвижимите
си имущества и да вла-
гат придобитите пари в
банка, за да преживяват
от лихвата им. Тъкмо
този страх за крайно не-
сигурното настояще по-
вишава приливната

вълна на депозитите в
страната ни. Нестабил-
ната икономическа сре-
да принуждава редица
хора да се решат на от-
чаяна стъпка - продават
големите си жилища,
които родителите им
бяха придобили по вре-
мето на социализма, за
да купуват по-малки жи-
лища, а остатъка депо-

зират в банка.
Въпросът е колко

дълго още ще може да
се издържи на тази ико-
номическа обсада. Пър-
вият признак на пропук-
ване на стената беше
решението за десетпро-
центовия данък върху
лихвите от тези депози-
ти. Нека да припомним,
че 75 процента от депо-
зитите на нашите съна-
родници са до хиляда
лева. Едва 625 е броят

на физическите лица с
депозити над един ми-
лион лева, по сведения
от Българската народна
банка.

Снегът на световната
икономическа криза
продължава да вали
обилно. Постепенно за-
трупва всичко. Дано да
не достигне скоро и до
депозитите ни.
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Фюрер, „люге”,
„люгнерс”
Въображаемо интервю на фараон с „герберски” отговори

З
начението на тези
немски думи е добре
познато. Читателят си
спомня за фюрера
Хитлер и неговия

Д-р н. Цочо КУМАНОВ

край, “люге” означава “лъжа”, а
“люгнерс” е “лъжци” на българ-
ски език.

Започвам с това необичайно
въведение не заради друго, а да
напомня, че “фюрерите” - “вода-
чите”, лъжата и лъжците са на
мода и в моята, в нашата роди-
на. В този контекст са известни и
т.нар. гербоносци. Тях обаче
трудно мога да приема като хора
от моето поколение, да ги назо-
ва “човеци” - тях, премиер, пред-
седател, президент. За мен те са
просто индивиди от биологично-
то разнообразие на природата
българска.

Всички са рожба на случая и
на улицата. Най-странното е, че
те не знаят, по-скоро не осъзна-
ват кои са, защо са, не усещат,
че бъдещето е извън тях. Хвале-
ни и презирани, те са като из-
ригване на газ, който ни обгазя-
ва икономически, политически и
културно-интелектуално. Ето
защо в демократична Европа е
трудно и дори невъзможно да се
приемат техният език и поведе-
ние. Затова разсъждавам върху
нашия, български

Модел на нищета

Със сигурност моите мисли
ще предизвикат недоумение и
скептицизъм, което е въпрос на
позиция. Със сигурност обаче
настоящият политически модел
- на бедност, хаотичност, едно-
лично управление, омраза и от-
рицание на всички и всичко, на-
правено досега, е безспорен
факт. С една дума, всичко е на-
ред - няма ценности, няма доб-
ри резултати, цели, действия,
уважение към хората. Вместо
това днес, в първото (второ-
то???) десетилетие на ХХI век,
имаме циничен, примитивен,
брутален потиснически власто-
ви нагон върху обществото. Дру-
го не може да се мисли за по-
ведение, в което хуманизмът се
превърна в канибализъм, анти-
комунизмът в патриотизъм, а де-
мократичността в кретенизъм.
Зад “чудното” покривало на
фюрера-водач виждаме мътна
цивилизованост, пълзящи ек-
земпляри, готови да лъжат, да
действат без мисъл за народ,
бъдеще, култура, наука. Така
синтезирано виждам днешния
български управленски модел.

Питам се защо е така, коя и
каква сила ни кара да се само-
убиваме така като народ, защо
вместо спокойствие имаме все-
кидневно безкултурно, полити-
ческо и икономическо насилие.
Как не стана отдавна ясно кол-
ко голяма е некомпетентността
на сегашните управляващи,
колко са грандиозни лъжите им.
Не зная, може би от липсата на
историчност у всеки от нас.

Никъде в глобалния свят и
още по-малко в Европейския
съюз, част от който сме и ние,
не може да се види подобна по-
шлост, мизерия и отчаяние,
никъде бесовете на хората не
са така подчертани и разруши-
телни. И възпроизводството на
този модел достигна невероят-
ни размери. Може би затова
вървим смело напред, към

Долината
на мъртвите

Великият български писател
Иван Вазов звучи и днес съвре-
менно и актуално. Ето какво
пише той на 24 декември 1883 г.
във вестник “Народний глас”
(бр.457): “Злото е почти непопра-
вимо и пътят, по който сме
тръгнали, не е път, който води
към достижение на нашите на-
родни идеали, а път към опрос-
тяването, към нравствената и
политическа гибел.”

Сигурен съм, че ще се запи-
тате какво е “долина на мъртви-
те”? За да бъде по-ясно, нека
обясня, че се опитах да си пред-
ставя едно въображаемо посе-
щение на един египетски фара-
он, излязъл от своята пирамида

в Долината на мъртвите и дошъл
да ни посети сега, днес в съвре-
менна България. Ето как си мис-
ля, че може да изглежда това
пътешествие:

На входа на съвременна
България сме - част от ЕС. До
гишето, на влизане в държавата
виждам странен субект, с още
по-странна шапка-глава каска.
Едва прекрачил прага, пред мен
се изправят знамена, “много”,
“много” магистрали, по които се

движат всякакви същества. Учуд-
вам се на този напредък, но най-
много ме стресна фактът, че уж
сме демократична страна, а на-
всякъде има “електронна гило-
тина” за проверка на лоялност-
та. Още по-странен ми се видя
надписът, светещ на всеки ъгъл
- “Надежда всяка тука оставете”.
Казвам си, че това трябва да е
техният модел за мотивиране на
гражданите. Постепенно разби-
рам, че съм влязъл на посеще-
ние в държава, известна не с
друго, а със своя политически
холокост: “убедиха” ме бързо, че
грубостта тук е на почит, а лъжа-
та - истина. Бях чувал за неис-
креността и съмнителните им
ценности, но едва тук, в реал-
ността, видях, че те са повече от
факт.

Узнах още, изучавайки доли-
ната България, че само с фини-
кийски знаци - всички, всички по
пътя са честни до смърт. За първи
път обаче срещнах мъртви ме-
дийни групи и какво ли още не -
от сбъркано по-сбъркано.

Но най-много искам да
представя на любезния читател
едно интервю с един от най-
важните “политици” в долината
на мъртвите, посочен ми за ин-
тервю лично от премиера. Нали
бях арабски гост. Въпросите са
от мен, а отговорите са “гер-
берски” - ето още един термин,
който научих от посещението
си в българската долина, тъй
като розите вече били от друг
цвят.

Въпрос (В): Защо ви нари-
чат Абсурдистан?

Отговор (О): Защото тук се
раждаме живи, а живеем
мъртви, защото сме пазители
на преходността в непреход-
ния свят.

В: А какви са политиците
ви, енергични ли са, всеотдай-
ни?

О: Ами те напоследък са
доста прибрани, като скопени
са, скачат, работят, а резул-
тат няма.

В: А как така при вас фа-
раонът не е фараон, а пожар-
никар?

О: Защото при нас процесът
е обратен - не ги оставяме да
живеят след смъртта мумифи-
цирани, а обратното, защото
те са мъртви приживе. Режем
им главите още в началото.

В: По пътя към вас видях
магистрали, движение, но все
под земята. Заради това ли
главният ви ме помоли да нося
много лентички от Египет?

Ж: О да, тези строежи са
наша, нова “висша технология”,
внедрена от...

В: Разкажете ми нещо за
вашия “фараон”.

О: Ами той явно е призван
от боговете, роден, за да
руши, като чук е. Но се знае
още, че е привърженик на една
крилата фраза - “Сначала день-
ги, а потом все возможно”
(“Първо парите, а после всичко
е възможно” - “Златният те-
лец”, Илф и Петров). Търпи
странни трансформации - сут-
рин е мъртъв, на обяд е мумия
фараон, а вечер, вечер просто
открива топлата вода.

В: Как измервате времето
при вас, как преживявате ми-
налото, настоящето?

О: При нас има минало науж-
ким, настояще и бъдеще науж-
ким, а четвъртото време - ко-
ето е измерение само в наша-
та долина, е - каквото дойде.
Не ме питай, пришалецо от
Египет, да ти обяснявам какво
означава това. Трябва да жи-
вееш тук, за да разбереш.

В: Как изглежда правител-
ството ви днес?

О: Никак, ние нямаме прави-

телство.
В: А възможно ли е това?
О: Да, защото ние не живе-

ем, ние сме духове, също както
и правителството, невидими,
не можем да бъдем докоснати.

В: Непонятна страна сте.
Изненадан съм от видяното -
при вас няма кучета?

О: Много просто - нашите
кучета са мъртви души, духо-
ве на бивши министри, прези-
денти, разноцветни величия.
Ние си ги тачим, защото са
мъртви. Лаят обаче като живи.

В: Много добре, а имате ли
и местни идиоти?

О: Ами не, защото всички
сме идиоти. Такава е управлен-
ската догма на нашия подзе-
мен свят.

В: Чувам, че имате демо-
кратичен парламент. Как ра-
боти той?

О: Много просто, всички де-
путати имат буквари за глухо-
неми и знакови инструменти -
“пари, деньги, money”. Много
удачно решение, нали?

В: Познавате ли библей-
ските мъдрости?

О: За нас скромността, по-
чтеността, човечността са
библейски лъжи. Ние си живеем
по свой кодекс на лъжата.

В: Съществува ли при вас
корупция?

О: У нас корупцията е уп-
равляем благодат, тя е овла-
дяна от водещи политици,
така че да сме прозрачни пред
ЕС.

В: Имате много жени във
властта. Не ги ли величаете
много тези ваши политжени?

О: Защо мислиш така - те
са само биологично разнообра-
зие в мъртвилото.

В: Знае ли правителство-
то ви, макар и да е дух, че
може да си намери майстора
също?

О: Ние сме почти готови
във всеки момент да се проме-
ним и да служим на по-изгодна
оферта от сегашната. Това е
нашето ноу-хау. Ето ние сега
обявихме атомно-ядрена война
на Русия.

В: Смятате ли, че светът
разчита на вас?

О: Знаете ли, драги пришъ-
лецо, понякога от телата на
мъртвите изскачат искри, а не
мисли. Което е по-страшно и от
опозицията. Именно поради
това в този наш свят скоро ще
поставим пред някоя от най-
важните сгради невиждан лазе-
рен лъч с надпис за поколения-
та: “Тук вече не съществува

най-сбърканото и импотентно
политическо, чорбообразно
сдружение на индивиди.” А може
и пред Парламента, до памет-
ника на Цар Освободител да се
сложи тази мисъл: “Тя, история-
та, измъчена от гаври и нево-
ли, от необразовани плевели, не
се състоя, тя е погребана тук.
Останете всички разочаровани
от този и онзи свят тук и не
ни помнете.” Чудесно, нали?

В: Не зная, не мога да ви
разбера, вие сте новата за-
гадка на мъртвата долина.

Седнах след това интервю,
уморен от мисли, със своя мате-
риал от хаоса, в едно кафене.
Като пришълец си мърморя “Ско-
ро, много скоро тази долина ще
стане измерител, символ на
мъртва демокрация”, защото
духът в нея се оказва по-слаб от
властта и парите. А разумът е
безумие. Нали?

А аз, публицистът-журналист
си чета великия А.С. Пушкин,
който преди точно 194 години
пише едно вечно стихотворение
- “К Чаадаеву”:
Товарищ, верь: взойдет она,
Звезда пленительного счастья,
И на обломках самовластья
Напишут наши имена!
(А.С. Пушкин, Стихотворения,
1966, стр.37)

И помнете, читатели - импе-
риите са вечни, а не БЦРЦ (Бой-
ко, Цветан, Росен, Цецка). А тях
дружелюбно ще посъветвам по-
често да посещават гробищните
паркове. Може пък пишещата се,
не от тях, история да ги остави
извън долината на мъртвите.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Култура
очаквайте

Л
Любителите на

стойностното европей-
ско кино ще имат
възможност да се
срещнат с най-новата
творба на френския
режисьор Франсоа
Озон “В къщата” на XVII
“София филм фест” през
март, съобщава БТА.
Филмът спечели “Злат-
на раковина” и награ-
дата на журито за сце-
нарий на фестивала в
Сан Себастиан и награ-
дата на ФИПРЕССИ в
Торонто-2012.

“В къщата” - 13-ият
пълнометражен филм
на Озон, разказва ис-
торията на 16-годишно
момче, чието ангелско
излъчване прикрива

Показват
видео-наративи със
съвременни артисти

Балет „Арабеск” кани на зрелищния
спектакъл  „Дневникът на Дракула”
Балет „Арабеск” кани на зрелищния
спектакъл  „Дневникът на Дракула”
Балет „Арабеск” кани на зрелищния
спектакъл  „Дневникът на Дракула”
Балет „Арабеск” кани на зрелищния
спектакъл  „Дневникът на Дракула”
Балет „Арабеск” кани на зрелищния
спектакъл  „Дневникът на Дракула”

Документални видео-нара-
тиви с участието на съвремен-
ните български артисти - Бо-
ряна Росса, Вальо Ченков, Дан
Тенев, HR-Stamenov, ще бъдат
представени в театралната
зала на Софийския универси-
тет, Ректорат. В рамките на
две вечери - днес и на 6 февру-
ари от 18.30 ч. ще бъдат про-
жектирани по две видео-доку-
ментирани интервюта, после-
двани от неформален разговор.
Проектът започна с интервю-
иране на съвременни художни-
ци, с цел - производството на
видео-наративи, които пред-
ставят в най-чист вид концеп-
циите на авторите и страте-
гиите им за съхраняване на ин-
дивидуалния артистичен по-
черк в условията на все по-
комерсиализиращ се свят, по-
сочват организаторите.

Коронни роли на
Борис Христов в
едноименния център

“Най-доброто” от изкуството
на големия оперен бас Борис
Христов ще бъде представено
на 17 януари от 18 ч. в музикал-
ния център “Борис Христов” на
ул. “Цар Самуил” 43. Публиката
ще си припомни негови коронни
роли от творби на Гуно, Глук,
Верди, Бойто и песни от Чайков-
ски и Мусоргски. Представя Еле-
на Драгостинова. Втората част
от програмата показва Борис
Христов като интерпретатор
на френската и италианската
опера, както и на прочутия цикъл
на Мусоргски “Песни и танци на
смъртта”. Билети - 2 лв.

Премиера на книгата
„Лицата на Пловдив”

К н и г а т а
“Лицата на
Пловдив” (ИК
“Жанет 45”)
от Здравко
Гълъбов ще
бъде предста-
вена днес от
18 ч. в Култур-
ния център на
Радио Пловдив,
Студио 1, ул.
“Дондуков” 2.
“Лица”-та из-
повядват пе-
рипетиите на своя жизнен път,
разкриват своите родови коре-
ни, разказват съдбите на свои
предци, родственици, приятели.
Така от всяко “лице” изплува
семеен роман, запридат се ни-
шките на цели фамилни саги, и
от това множество лични и се-
мейни истории се оформя голе-
мият роман на съдбата на един
град и романът на една нацио-
нална история, видяна в множе-
ство от съдби..., пише акад. Ни-
колай Стойков в предговора на
книгата. Всеки, който е запоз-
нат с поредицата “Лицата на
Пловдив”, не може да не бъде
респектиран от огромния кон-
тингент от даровити хора.
Като започнем от Вазов, Сла-
вейкови (баща и син), Христо Г.
Данов, Николай Райнов, Давид
Перец, Борис Христов, Златю
Бояджиев и още много личности
- оставили белег, спомен в па-
метта на града.

„София филм фест”
представя
Франсоа
Озон

Най-новата продукция
на френския режисьор
е в програмата „Големите
награди” на СФФ

Франсоа
Озон със

Златната
раковина за

най-добър
филм

трескаво желание да
моделира реалността
според собствените си
фантазии, а противоре-
чивото му отношение
към заобикалящите го
хора, които превръща в
персонажи на пара-
лелна реалност, много
напомня на самия
Франсоа Озон. В ак-
тьорския екип влизат
Фабрис Лукини, Ернст
Юмхауер, Кристин Скот
Томас и Еманюел Се-
ние, отбелязват от
СФФ.

Филмът, пропит с
ирония, е екранизация
по испанската пиеса
“Момчето от последния
чин” на Хуан Майорга.
На въпроса защо е

променил заглавието
на пиесата, Озон обяс-
нява: “То акцентираше
върху синдрома “учени-
ците от последните ре-
дове”, които обикнове-
но са различни, често
талантливи и непри-
способими. Но за мен

беше само част от те-
мата, защото всички
персонажи са важни, а
къщата е сърцето на
историята, както в мно-
го от филмите ми”.

Според Кристин
филмът поставя сериоз-
ни въпроси по про-

стичък и забавен на-
чин. Ако режисьорът
беше друг, можеше да
се получи трагедия, но
Франсоа притежава
необикновено чувство
за хумор, смята актри-
сата.

“Предпочитам да
работя с актриси, откол-
кото с актьори - при-
знава режисьорът. -
Жените са по-умни, по-
изтънчени и интели-
гентни, по-смели и, ко-
ето е най-важно, често
се решават на риск. С
мъжете е по-трудно - те
се страхуват да проявят
своето женско начало
и затова трудно се под-
чиняват, особено на
мъж-режисьор”.

Озон подлага геро-
ите си на изпитания,
поставя акцент върху
сексуалността, разчита
на силата на актьор-
ската игра. Не обича
излишните любезности
и на терен е по-скоро
жесток, като смята, че
в киното всичко е поз-
волено, за разлика от
реалния живот.

Книжката “Гражда-
ни на Европа” е пома-
гало за ученици, което
обхваща темите “Евро-
пейска столица на кул-
турата”, “Европейски
съюз, европейско граж-
данство”, “Какъв конти-
нент е Европа, къде е
България”, “С какво
София се вписва в това

Лили Друмева и група на турне в Ирландия
“Shannonside winter music
festival”. Една от най-успеш-
ните банди в Европа в този
музикален жанр с вокалист-
ка  Лили Друмева ще обико-
ли страната на детелините
за периода от 17 до 20 яну-
ари. Членовете на българ-
ската кънтри формация ще
отседнат в замъка “Бунрати”
и ще посетят околностите на
град Лимрик, регион Клер в
Ирландия.

Програмата на ирланд-
ския зимен фестивал включ-
ва повече от 80 събития, аку-
стични концерти на групи от
Европа и САЩ в стиловете
ирландски фолк, кънтри, ро-
кабили, блус, кейджън, джаз
и суинг. “Lilly of the West” ще
има по два концерта на ден,
както и участия по ирланд-
ското радио и телевизия.

В покровителстваната от
Свети Патрик държава Лили
Друмева (вокал, китара, ци-
гулка), Свобода Боздуганова
(контрабас), Ясен Василев
(китара), Михаил Шишков

(банджо, китара, хармоника
и пиано), Люси Стойнев (ци-
гулка, акустична китара, во-
кал) и Павлин Малинов (удар-
ни и перкусии) ще предста-
вят нов репертоар, който
включва ирландски инстру-
ментали за цигулка, кaкто и

Лили
ДрумеваП “Lilly of the West”

известни ирландски балади
(“Red is the rose”, “Sally
gardens”). Групата има и чи-
сто нови авторски песни, ко-
ито ще представи за първи
път на живо. В България й
предстои участие на 25 яну-
ари от 19 ч. в “Студио 5”.

Популярната кънтри гру-
па у нас “Lilly of the West” за-
минава на турне в Ирландия
по специална покана от го-
лемия ежегоден фестивал

Излезе книжката „Граждани на Европа”
многообразие”, “Пре-
дишни и бъдещи столи-
ци на културата”, “Как-
во ще спечели София”,
“Как да участват граж-
даните на София”.

Читателите ще си
припомнят правата на
гражданите, записани в
Хартата на основните
права на Европейския

съюз. Тези права са
организирани в пет гла-
ви: достойнство, основ-
ни свободи, равенство,
солидарност, граждан-
ство, правосъдие. В
книжката ще намерите
и информация, поднесе-
на с любопитни данни
и факти, за европейски-
те езици, култура и ре-

лигия. Изданието се
разпространява без-
платно, публикува се с
финансовата подкрепа
на Столичната община,
програма “Европа
2012”, и се осъществя-
ва в подкрепа на кан-
дидатурата на София за
Европейска столица на
културата през 2019 г.

Италианската изпълнителка Лаура
Паузини е номинирана за престижните
награди “Premio lo Nuestro” в категори-
ята “Най-добро видео” за песента
“Jamas Abandone” (“Non ho mai sme-
sso”). Освен това Паузини ще зарадва
своите фенове и с  необикновен по-
дарък - тя е гост звезда в новия запис
на Джош Гробан. Джош пожелал да
направи дует с певицата и така “E ti
prometter?” става факт. Трогателното
парче е на италиански език и ще бъде
включено в продуцирания от Роб Кава-
ло нов албум на Джош “All That Echos”,

Лаура Паузини е гост звезда
в албум на Джош Гробан

Лаура Паузини

който излиза на музикалния пазар на 5
февруари.

Лаура се среща с Джош преди по-
вече от 10 години по повод концерта
за Нобеловите награди. По време на
шоуто двамата изпълняват “Imagine” на
Джон Ленън, заедно с други звезди,
сред които  Карлос Сантана, Уили
Нелсън, Джесика Ланг, Антъни Хопкинс.
Албумът “All That Echos” на Джош Гро-
бан ще бъде на музикалния пазар от
“Орфей мюзик”, изключителен лицензи-
ант на “Warner music international”, на-
учи ДУМА от Милена Крумова.
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В Париж Ясен Гюзелев уча-

ства с 50 избрани свои творби -
илюстрации в различни разме-
ри, от традиционния книжен
лист А4 до големи платна, пак с
тема от творчеството му на илю-
стратор. Парижката изложба об-
хваща 25 години от дейността
на Ясен Гюзелев и е представи-
телна за целия изминат от него
път в професионалната карие-
ра. Изложени са също така ре-
дица авторови екземпляри на
световни издания на книги, кои-
то публиката може да докосне
и разлисти.

В изложбата са включени
илюстрации към “Дама Пика”
на Александър Пушкин, “Пино-
кио” на Карло Голдони, “Дон
Кихот” на Сервантес, “Алиса в
страната на чудесата” и “Али-
са в огледалния свят” на Луис
Карол, “Оливър Туист” и “Голе-

Самостоятелна
изложба на български
художник в Париж
Известният илюстратор Ясен
Гюзелев представи 50 избрани свои
творби пред многобройна публика

Изложбата се реализира в Българ-
ския културен институт в Париж.
Известният ни художник-илюстратор
Ясен Гюзелев сварва в изложбена-
та зала големия ни майстор Светлин
Русев. Току-що е приключила
неговата успешна изложба пред
френска публика. Двамата творци
взаимно си помагат в прибирането
на отминалата и оформянето на
новата изложба. Светлин Русев
дава ценни съвети за пространстве-
ното композиране. Детайл, който
сам по себе си говори за човешка-
та му същност и съпричастността
към българското.
Изложбата на Ясен Гюзелев се
открива от временно изпълняващата
длъжността посланик на Република
България във Франция - Мариана
Петрова. Както тя, така и Диана
Игнатова от Българския културен
институт в Париж изричат топли,
мили думи за творчеството и профе-
сионалния път на художника.
Освен протоколно поканените лица
при откриването присъстват издатели,
колеги-художници и много българи.

Антония КАРАКОСТОВА

“Животът на Сократ”

“Пинокио”

Изложба карикатури и рисунки на
баща и син - Коста Драгостинов (1933-
2012) и Румен Драгостинов (1956-2011)
- ще бъде открита днес от 18 ч. Експо-
зицията под наслов “Два свята” може да
се разгледа на ул. “Шипка” 6, етаж IV.

“Коста Драгостинов винаги ме е при-
вличал с нещо необичайно за повечето
карикатуристи - пластически усет за

Баща и син с обща посмъртна експозиция
форма и рисунка. Той ни показва друга-
та, трайната страна на свободния дух -
еротиката. С много нежност и доброна-
мерена ирония формира женското присъ-
ствие, като го извисява до онази истина,
която наричаме изкуство”, споделя Свет-
лин Русев през 1994 г.

“Румен Драгостинов намери своята
авторска идентичност - великолепен

виц, изтънчена естетска рисунка, коя-
то очарова и грабва сред авторските
послания, които присъстват на всеки
международен конкурс. Той си отиде
като истинска звезда - на върха на
моженето и славата си като карикату-
рист. За 55 години описа удивителна
траектория по целия свят”, смята Или-
ян Савков.

мите надежди” на Чарлз Ди-
кенс и други.

Благодарение на добрата
посещаемост в навечерието на
коледните празници и след но-
вогодишните тържества се мис-
ли как авторската изложба да
бъде удължена извън планира-
ното време. Изложбата се рад-
ва на зрители до последния миг
преди приключването й. Париж
за пореден път потвърди авто-
ритетното творчество на само-
битния български художник.

Кой е Ясен Гюзелев?
Той е роден на 24 юли 1964

г. в София и има як български
корен. Негов баща е големият
оперен артист и световноизвес-
тен бас Никола Гюзелев. Ясен
рисува от дете, рисува откакто
се помни, рисувал е винаги през
целия си съзнателен живот. Учи
и завършва Художествената
гимназия “Илия Петров”. Има
късмета, че още от подготви-

телните курсове за нея, а впос-
ледствие и след приемането му
там, негов ръководител е чудес-
ният педагог и художник Пла-
мен Вълчев. Този преподавател
има голям и важен принос за
развитието на целия випуск на
гимназията. Той вдъхва на Ясен
силна любов към рисунката и
отваря широки хоризонти пред
него за тайните на чистите и
точни линии, за ясното и стил-
но изображение.

Впоследствие Ясен Гюзелев
следва и завършва Художестве-
ната академия “Николай Павло-
вич” (1985-1990), специалност
илюстрация с художествен ръко-
водител проф.Румен Скорчев.
Ясен споделя, че обучението при
голямата творческа фигура на
Румен Скорчев е изключителен
шанс за него, знаков момент,
пръст на съдбата. Под негово
ръководство като студент създа-
ва илюстрации към редица авто-
ри от българската класика - Йор-
дан Йовков, Елин Пелин, Ивай-
ло Петров и др. За младия ху-
дожник илюстрацията се превръ-

ща в призвание, творческа
съдба, житейска мисия, на която
никога не изневерява. От него-
вото CV узнаваме, че в периода
1985-1990 г. създава илюстрации
и графичен дизайн за някои от
основните издателства в София
и за издатели в Милано, Италия.
През 1990-1993 г. твори илюст-
рации, корици на книги, ТАРО-
карти за различни издатели и
списания в Милано, Торино и
Флоренция, Италия. Италия му
дава сили и увереност да стъпи
на античната традиция и на могъ-
ществото на Ренесанса. Ясен
Гюзелев се оттласква от тях, за
да утвърди своята уникалност на
художник, който се отнася към
Книгата като към произведение
на изкуството.

През 1993-2002 г. илюстри-
ра книги в Елинген и Хамбург,
Германия, както и в Тайпе, Тай-
ван. От 2002 до 2008 г. сътруд-
ничи с издатели във Ванкувър,
Канада, и Лондон, Англия. Уча-
ства в общи изложби в Бълга-
рия, Германия, Италия, Шотлан-
дия, Испания, в Братиславското

биенале на илюстрацията. Са-
мостоятелни изложби има през
1994 г. в Рюселхайм, Германия;
2003 - в Белград, Сърбия; 2005
г. - в Лос Анджелис, САЩ; 2009
г. - в Сибанк, София; 2010 г. - в
Националната художествена га-
лерия, София, 2011 г. - есенните
тържества в Пловдив и в Бала-
бановата къща.

Поканен е и осъществява
самостоятелни изложби в
Българските културни институти
в Прага през 2010 г., в Брати-
слава през 2011 г., във Виена в
замъка Витгенщайн през 2012
г. Успехът на тези изложби за-
кономерно води до реализаци-
ята му в Париж в края на 2012
г. и началото на 2013 г. в Българ-
ския културен институт.

2012 г. е силна творческа
година в биографията на Ясен.
Той е българският художник,
поканен от англичаните да илю-
стрира “Оливър Туист”, юбилей-
но издание във връзка с 200-
годишнината от рождението на
Чарлз Дикенс. Тези два века
Дикенс тържествено и широко
са чествани от цяла Англия.
Освен личното признание за
таланта на Ясен Гюзелев, този
жест на английските издатели
за важната юбилейна годишни-
на е оценка и за изкуството на
българската илюстрация, факт,
с който можем да се гордеем.

За Ясен Гюзелев “поприще-
то на художника-илюстратор не
е лесно, крие рискове за инци-
дентни реализации. Изкуството
му невинаги се заплаща пре-
стижно, но ако носи и пари - не
е срамно”. Творецът смята, че
като илюстратор може да
“пресъздава други светове, епо-
хи, автори от други времена”.
Художникът в него изповядва,
че чрез книжната илюстрация:
“се стремя да интерпретирам
всеки различен текст по свое-
му, стремейки се да пресъздам
атмосферата на епохата, емо-
циите, наслояванията на смис-
ли и значения, което ме води
до различни концепции за ком-
позиция, гледни точки, колорит,
игра между тъмно и светло,
силуети и пр.”.

По никой начин не може да
се твърди, че Ясен Гюзелев е
глезен с медийно внимание към
артистичната си дейност. Всич-
ко, което е постигнал, дължи на
дарбата си и упорит труд. Сред
мултимедийната многотия той се
бори за Възраждането на Кни-
гата като произведение на из-
куството и с апостолска всеот-
дайност проправя пътя към това
Възраждане. В България има и
такива хора. И добре, че ги има.

“Алиса в
огледалния

свят”
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нес в по-голямата част от страната ще духа
умерен, временно и силен южен вятър, и тем-
пературите ще са по-високи от обичайните за
сезона. Облачността ще е разкъсана, през нощ-

та и утре преди обяд предимно значителна, и на места
ще има превалявания от дъжд, над 1200 метра от сняг.
Температурите ще са в широки граници - минималните
от минус 1o в северозападните райони до 8o-9o на ме-
ста в Източна България и северно от планините, мак-
симални - от 1-2o в северозападните райони до 15-16o

в местата с вятър. Атмосферното налягане ще бъде по-
ниско от средното за януари - ще продължи да се
понижава. В планините ще духа силен, по билата и
бурен вятър от юг-югозапад. Над Черноморието ще
има разкъсана облачност, след обяд незначителна. Ще
духа умерен и силен южен вятър. Максимални темпе-
ратури - от 9o по северното крайбрежие до 14o по юж-
ното. Температурата на морската вода е около 5o. Вълне-
нието на морето ще бъде 3-4 бала.
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ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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или ниска слоеста облачност. Ще се задържиили ниска слоеста облачност. Ще се задържиили ниска слоеста облачност. Ще се задържиили ниска слоеста облачност. Ще се задържиили ниска слоеста облачност. Ще се задържи
топло за средата на януари - минималнитетопло за средата на януари - минималнитетопло за средата на януари - минималнитетопло за средата на януари - минималнитетопло за средата на януари - минималните
температури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от страната
ще са положителни, а максималните между 5ще са положителни, а максималните между 5ще са положителни, а максималните между 5ще са положителни, а максималните между 5ще са положителни, а максималните между 5o иииии
1010101010o, в югоизточните райони до 12-14, в югоизточните райони до 12-14, в югоизточните райони до 12-14, в югоизточните райони до 12-14, в югоизточните райони до 12-14o. В петък. В петък. В петък. В петък. В петък
ще преобладава облачно време, с валежи -ще преобладава облачно време, с валежи -ще преобладава облачно време, с валежи -ще преобладава облачно време, с валежи -ще преобладава облачно време, с валежи -
предимно от дъжд, на някои места по-значителни.предимно от дъжд, на някои места по-значителни.предимно от дъжд, на някои места по-значителни.предимно от дъжд, на някои места по-значителни.предимно от дъжд, на някои места по-значителни.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°

17      18
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

4°/10°4°/10°4°/10°4°/10°4°/10°

“≈À≈÷
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡
Ò˙Ò Á‡‰‡˜Ë Ë „Ë-
ÊË ÔÓ ‰ÓÏ‡, Í‡ÚÓ

Œ¬≈Õ
— Â¯ÂÌË Ú̌‡ Ë ‡-
·ÓÚ‡Ú‡ ÒË ‚Î‡‰ÂÂÚÂ
ÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ Ë ÚÓ‚‡
˘Â ‚Ë ÔÓÏ‡„‡ ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
— ÂÌÂ„Ë˜ÌË Ë Ì‡-
‚ÂÏÂÌÌË ‰ÂÈÒÚ-
‚Ëˇ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚Ë-
ÚÂ Ò ÚÂÍÛ˘ËÚÂ ÒË

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
≈‰‚‡ ÎË ˘Â ÓÒÚ‡ÌÂ-
ÚÂ Ó˜‡Ó‚‡ÌË ÓÚ
ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ, Ò ÍÓËÚÓ
ÔÂ‰ÒÚÓË ‰‡ ÒÂ Á‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÓÒÚ‡‚ˇÈÚÂ ÒË Í‡Ú-
ÍÓÒÓ˜ÌË ˆÂÎË,
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
ÍÓËÚÓ ˘Â ·˙‰Â

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓÚËÒÌÂÚÂ Ì‡‰Ë„‡-
˘ËÚÂ ÒÂ Û ‚‡Ò ÂÏÓ-
ˆËË, ÔÓÓ‰ÂÌË ÓÚ
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÍÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓÎÓÊËÚÂÎÌÓÚÓ
‚Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ
Í˙Ï ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë
ÌÓ‚ËÚÂ ‚Ë ÔÓÂÍ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
—ÔÓÓ‚Â ÓÚ ÙËÌ‡Ì-
ÒÓ‚ ı‡‡ÍÚÂ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë ÔË˜ËÌ Ú̌ ÚÂ-
‚Ó„Ë, ËÁ· „̌‚‡ÈÚÂ „Ë,

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ Ó·Ò˙Ê‰‡ÌÂ Ì‡
ÒÎÛÊÂ·ÂÌ ËÎË ‰Û„
‚˙ÔÓÒ ˘Â Ì‡ÎÓ-
ÊËÚÂ ÏÌÂÌËÂÚÓ ÒË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
— Ë‰ÂËÚÂ Ë ‡·Ó-
Ú‡Ú‡ ÒË ˘Â ÔÓ‰Ó-
·ËÚÂ ÔÓÁËˆËËÚÂ
ÒË Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ËÁÊË‚ÂÂÚÂ ‰ÂÌ  ̌ ÒË Ì‡ËÒÚËÌ‡
Ô˙ÎÌÓˆÂÌÌÓ.

ÔÓÁÌ‡ÂÚÂ Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ, ÌÓ
˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ.

‰Ó·˙ ÒÚËÏÛÎ Á‡ ÔÓÒÎÂ‰‚‡˘Ë
‰ÂÈÒÚ‚Ë ,̌ ÍÓËÚÓ ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ.

ÚË ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ ËÏ.
ŸÂ ÒÚÂ ‰Ó‚ÓÎÌË ÓÚ ÒÂ·Â ÒË.

ÓÒÓ·ÂÌÓ ‡ÍÓ Ò‡ ÏÂÊ‰Û ‰Ó·Ë
ÔËˇÚÂÎË.

Á‡‰‡˜Ë Ë Ò ‡Á‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡
ÌÓ‚Ë ‚‡¯Ë Ë‰ÂË.

ÎÂ„ËÚÂ ‚Ë. ŸÂ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ‰Ó‚ÓÎÌË
ÓÚ ÊÂÎ‡ÌË ÔÓÍÛÔÍË.

Ò ‡‚ÚÓËÚÂÚ, Ò ÍÓÂÚÓ ‚ÒË˜ÍË ˘Â
ÒÂ Ò˙Ó·‡ÁˇÚ.

ÏˇÒÚÓ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ‡ÍÓ ËÏ‡ÚÂ
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌ ·ËÁÌÂÒ.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ÁÂÏÂÚÂ ÍÛÒ Í˙Ï
‡Á‚Â‰ˇ‚‡ÌÂ Ì‡
Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ

ËÎË ‚Í˙˘Ë, Á‡˘ÓÚÓ Ì‡ÔÂÊÂÌË-
ÂÚÓ ‚Ë ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡ ÁÎÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ

2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - /Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /219 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3108 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.20 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.25 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÂÔ/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË –Â-

ÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013: ’ÓÌËÍË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ –ÂÙÂÂÌ-

‰ÛÏ 2013:  ÎËÔÓ‚Â
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ƒÂ-
ÌËÒ –ËÁÓ‚

00.00 –‡ÎË ìƒ‡Í‡î 2013 /‰ÌÂ‚-
ÌËÍ/

00.25 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 70
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 111
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 19
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 82

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 72

21.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 4

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 7

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 7

00.50 ìŒÙËÒ˙Úî- ÒÂË‡Î, Ò. 5, ÂÔ.
15, 16

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 œÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇ: œÓ-

‚Â‰ÂÌ˜ÂÒÍË ‡Ì‡ÎËÁ- ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìƒËÌ‡ÒÚËˇÚ‡ Ì‡ “˛‰ÓËÚÂî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
—‚˙¯ÂÌ‡Ú‡ Ò Î -̨
·Ó‚ ‡·ÓÚ‡ ˘Â ‚Ë
ÌÓÒË ‰Ó·Ó ÛÒÂ˘‡-
ÌÂ Á‡ ÔÓÎÂÁÌÓÒÚ Ë

Ò˙Á‰‡‚‡ ÔÂ‰ÔÓÒÚ‡‚ÍË Á‡ ·˙‰Â-
˘ËÚÂ ‚Ë ÛÒÔÂıË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÂÌÂ·Â„ÌÂÚÂ Ë
‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÔÓÂÍÚËÚÂ ÒË.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì¬ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ì‡

‚˙ÎˆËÚÂî
14.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡-

Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
17.40 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¿Ì„ÂÎ ‚ Ò˙ˆÂ-

ÚÓî
00.25 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.40 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
01.30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.25 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
02.50 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.45 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ì¿Ì„ÂÎ ‚ Ò˙ˆÂ-

ÚÓî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì¿Ì„ÂÎ ‚ Ò˙ˆÂÚÓî
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����������

�����
����������

�����
�����



20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

СРЯДА 16 ЯНУАРИ 2013
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Съпруг намерил непознат номер
в телефона на жена си, на който се
е обаждала в 23.19 ч. предишната
вечер, когато той играл карти с
приятели. Позвънил, отговорил му
някакъв мъж...

- Ти кой си? - попитал ревни-
вецът.

- А ти пък кой си?!
- Мъжът на Ленчето...
- А аз съм разносвачът на пици.

Как сте ми омръзнали само!!!

АЛЕК ПОПОВ, писател, драматург
БОРИС ГРОЗДАНОВ,
народен представител
ВАСИЛ КАЛИНОВ, дипломат,
член на НС съвет на БСП
ВЕЛИСЛАВ ПАВЛОВ, актьор
ИВАН ПЕТРУШИНОВ, актьор
ИВАН ЧЕРКЕЛОВ,
режисьор, сценарист
КИРИЛ ЖЕГЛЕВ,
бизнесмен и политик от БСП
КОРНЕЛИЯ НИНОВА,
народен представител,
член на НС на БСП
НИКОЛА НАНЕВ, писател
РОСЕН ЕЛЕЗОВ, кинорежисьор
СТОЯН ГЮЗЕЛЕВ,
народен представител
ФИЛИП ПОПОВ, член на НС на БСП
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Честни вериги на св.

ап. Петър. Преп. Ромил
Видински. Св. свщмчк
Дамаскин Габровски (Тип. с. 183)

Ирод Агрипа (10 г. пр. Хр. - 44 г. сл.
Хр.) хвърлил ап. Петър в тъмница, пазен от
четири четворки войници, и възнамерявал
след празника Пасха да го изведе пред
народа. Но в нощта, когато щели да го
извеждат, както спял между двама войни-
ци, окован в две вериги, Ангел Господен
при силна светлина застанал, побутнал го
в хълбока и го събудил. Станал, веригите
паднали от него и Ангелът го извел навън
от тъмницата (Деян. 12:5-7). Разгневен,
Ирод заповядал да погубят стражарите.
По-късно учениците успели да се сдобият
с веригите и те били предавани през ве-
ковете на поколенията. Царица Евдокия,
жена на император Теодосий Младши, се
сподобила да охранява тези вериги. Една-
та предала на дъщеря си Евдоксия в Рим,
а другата поставила в църквата “Св. апо-
столи” в Цариград в 434 г. С възпомина-
ние на това се отдава чест на страдалчес-
кия подвиг на ап. Петър.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Знаковата за TV7 продук-
ция “Дървото на живота” от
чист бизнес проект посте-
пенно се превърна в кауза,
споделиха от екипа на меди-
ята. Реализацията на семей-
ната сага е поверена на про-
дуцента Евтим Милошев и
Dream Team Films, които се
нагърбиха с нелеката зада-
ча да създадат първия
български исторически сери-
ал за последните 20 години.

В “Дървото на живота”
има поне 4 любовни линии, в
които участват едни от най-
големите звезди на родното
кино, театър и телевизионни
продукции: Мария Каварджи-
кова, Христо Шопов, Вален-
тин Ганев, Владимир Кара-
мазов, Койна Русева, Башар
Рахал, Теодора Духовнико-
ва, Луиза Григорова, Анаста-
сия Ингилизова и др. Специ-
ално присъствие в сериала
имат Йосиф Сърчаджиев и
Явор Милушев.

Половината от епизодите
на семейната сага, чието
мото е “Тяхната история е
нашата история”, вече са го-
тови, като снимките про-
дължили от октомври до де-
кември м.г. “През цялото това
време часовникът ми беше
навит за 4.30 сутринта. Сни-
мачният ден продължаваше
по 12-18 часа”, сподели Ев-
тим Милошев. В екипа на
сериала с ролята на проду-
центи са се нагърбили още
Любо Нейков и Габриел Ге-
оргиев. Главният сценарист е
дипломираният историк Иван

Първата в света библиотека без книги
ще се появи през есента на 2013 г. в Сан
Антонио, Тексас. Съхраняваната в
BiblioTech литература ще е само в елек-
тронен формат. Инициатор за създаване-
то на такава библиотека е местният съдия
Нелсън Улф. Идеята го осенила, след като
прочел биографията на основателя на
“Епъл” Стив Джобс. BiblioTech ще разпо-
лага с около 100 устройства за четене на
електронни книги. Иначе библиотеката ще
функционира на принципа на всяка друга.
Посетителите ще могат да четат книгите
на място или да ги вземат за определен
срок у дома. Електронната библиотека в
Сан Антонио ще бъде напълно безплатна.
“Книгите трябва да са достъпни за всеки.
Те трябва да се четат. Ще има само малка
такса за желаещите да получат разпечат-
ка”, разкри съдия Улф.

“Äúðâîòî íà æèâîòà”
îò áèçíåñ ñòàíà êàóçà

Историческата продукция на екипа на Евтим Милошев
ще се излъчва в ефира на TV7 от март

Альона НЕЙКОВА

Спасов. А режисьор на
“Дървото на живота” е Тодор
Чапкънов - човек с много
опит в международни про-
дукции. Оператор е Лоренцо
Сенаторе. Италианци са и
тримата дизайнери на фил-
ма, сред които е и известни-
ят сценограф Паоло Фаенци.
Благодарение на тяхната
креативност бе издигнат уни-
кален декор от 2000 кв.м, не-
виждан досега в българска
продукция. За да се пре-
създаде възможно най-точно
историческата атмосфера от
началото на ХХ век, бе пост-
роена капия и няколко ули-

ци. За автентичността на на-
правените специално за се-
риала над 120 облекла, обув-
ки и аксесоари е отговорна
прочутата в киносредите ху-
дожничка по костюми Ирина
Кочева. Гримът е поверен на
София Хърлева, работила
като главен гримьор във фил-
ма “Конан” от българска
страна. Продукцията се
допълва от специалиста по
каскади Калоян Воденича-
ров-Калата, участвал в холи-
вудските мегапродукции
“Троя” и “Непобедимите”.

Сред по-интересните ло-
кации, където се снима се-

риалът “Дървото на живота”,
е дворецът Врана, резер-
ватът Витоша (с. Кладница),
Семинарията, Домът на
Москва в София, паркът на
Военната академия, язовир
“Пчелина”, къщата на Елин
Пелин в с. Байлово и др.

Действието на “Дървото
на живота” започва с обявя-
ването на Независимостта
през 1908 г. Историческата
сага проследява живота на
многолюдно и заможно
градско семейство Вълчеви
на фона на ключови за
българската история съби-
тия. В сагата се разпалват и
заплитат фамилни войни и
драми на няколко поколения
- баща срещу син, брат сре-
щу брат, борба за наследст-
во и богатство, героични
военни подвизи, невъзмож-
ни любовни истории и изне-
вери, предателства и пре-
стъпления, а образите са
изключително реалистични
и пълнокръвни.

За основа на сериала е
взета трилогията на Влади-
мир Зарев “Битието”, като
авторът е делегирал на еки-
па на сериала права да про-
менят произведението, как-
то намерят за добре.

12-те серии от първия се-
зон на “Дървото на живота”
ще се излъчват веднъж сед-
мично, като зрителите ще
имат възможност да гледат
епизодите от март в ефира
на TV7.

Йосиф Сърчаджиев и Христо Шопов
са сред звездите на филма

Община Кюстендил обяви началото на кам-
панията за конкурса “Девойка Кюстендилска
пролет 2013”. Кандидатките трябва да са
навършили 16 години. Записването вече започ-
на и ще продължи до 7 февруари. “Девойка
Кюстендилска пролет 2012” стана Диана Дими-
трова, а Петя Сотирова и Ивона Семенска бяха
избрани за нейни подгласнички. За “Момиче на
публиката” бе коронясана Албена Алексова.

Рапърът 100 Кила си наложи ав-
тоцензура и издаде “чиста” версия на
превърналото се в интернет феномен
парче “Аз съм 6”, която е подходяща
за излъчване по музикалните теле-
визии. В новия вариант на хита шо-
киращите изрази са заменени с не-
утрални думи. Песента с припев “Дре-
ме ми на *** за тебе и тебе” била
предвидена като релийз, насо-
чен единствено към сайтовете
за видеосподеляне. Но след
като се превърна в тотален хит
с над 1 000 000 гледания за
една седмица, интересът към
нея от страна на всички
телевизионни канали
рязко се повишил.

Самият Явор Янаки-
ев, както е истинското
име на 100 Кила, ко-
ментира лаконично
новия припев на пар-
чето: “Направих цензу-
рираната версия за фе-
новете на телевизионна-
та кутия”.

Освен със стилна
черно-бяла визия, “Аз

аровницата Йоанна Драгнева
и атрактивният рапър Лео са
готови със сингъла “100 неща”,
който се очаква да се пре-

Йоанна Драгнева и Лео Бианки „забъркаха” хит
идея на изпълнителката, обещава
да зарежда феновете с положител-
но настроение в студените зимни
дни. Автор на музиката е Васил
Пармаков, нашумял със саундтрака
към сериала “Столичани в повече”.
За аранжимента и мастеринга Йо-
анна се е доверила на DJ Rossko, с
който бяха част от “Дийп зоун про-
джект” през най-силния период на
формацията. Скоро ще бъде пред-
ставено и видеото на “100 неща”,
което ще бъде в типичния веселяш-
ки стил.

СКАНДАЛНИЯТ РАПЪР 100 КИЛА
СИ НАЛОЖИ АВТОЦЕНЗУРА

съм 6” изненадва и с нетипичен за
рап музиката ритъм от DJ Diamondz.
С него 100 Кила възнамерява да
работи ексклузивно по бъдещи про-
екти, първият от които е съвместно
парче с Дичо и софийската хардкор
банда Vendetta.

Явор Янакиев - 100 Кила - е
първият български хип-хоп изпълни-

тел от каталога на Facing The Sun.
С безкрайна серия от хитове и лет-
ните химни като “System”, “Цяла
нощ” и “Виновен” скандалният
изпълнител се превърна в най-оби-
чания БГ рапър. Все пак легенда-

та от Аспарухово има в CV-то
си класиките “По-добре га-

ден, отколкото гладен” и
“Прехода на Просвете-

ния”. А предстоящият му,
все още неозаглавен
албум е доказателство,
че няма намерение да

спре. Без значение дали е
на сцената, с микрофон в ръка
или зад пулта като диджей,
Килата успява да превърне и
най-обикновения ден от сед-
мицата в събитие.

Николая ИВАНОВА

БЕЗПЛАТНА
БИБЛИОТЕКА
БЕЗ КНИГИ СЕ
ОТКРИВА В САЩ

Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей
Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей
Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей
Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей
Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей

Ч
върне в хит. Идеята за дуета идва
спонтанно при гостуване на певица-
та в готварското предаването на сим-
патичния италианец. Не минава мно-
го време и Лео влиза в студио и за-
писва вокалите към парчето.

Хумор, самоирония и смях
съпътстват Йоанна и рапъра при
подготовката на съвместния им про-
ект. Песента “100 неща”, която е по
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Личности

Н
Писмо дванадесето
Скъпа моя,
Не знам дали знаеш,

че аз тук се водя като Ве-
ниамин Миланов Тошев,
под номер 4832. Не смея с
никого да приказвам. За-
бранено ми е. Минавам
мълчаливо. Чувствам по-
гледите на стари прияте-
ли, които с намигване ми
дават да разбера, че и те
са минавали по тоя път, по
който аз сега минавам.
Чудно. Съден съм като
Венко Марковски и съде-
нето ми беше обявено в
югославския печат. А ето,
тук на “Голи оток” изтърпя-
вам наказанието си не като
Венко Марковски, а като
Вениамин Миланов Тошев.
Документ с името Вениа-
мин Миланов Тошев не
съществува нито в Македо-
ния, нито в Югославия.
Училището съм завършил
с името Велимир. Венко не
ми е кръщелно име. Това
име ми сложи Теодор Тра-
янов. Искам да напомня, че
и като партизанин аз бях с
името Венко Марковски, а
не Вениамин Миланов То-
шев. И когато ми се изди-
гаше кандидатурата за
народен представител в
Съюзната скупщина и за
народен пратеник в Народ-
ното събрание в Македо-
ния, аз и в двата случая
фигурирах на листите като
Венко Марковски. С името
Венко Марковски общест-
веността в Югославия и в
света познаваха не някой
си абстрактен, неизвестен
Вениамин Миланов Тошев,
а писателя, поета, който се

Дяволското
прегрешение
да си българин
На мен, основоположника на така наречения „македонски
литературен език”, ми се забранява да пиша на езика, на който
майка ми е пяла песни, изповядва Венко Марковски в едно от
своите писма до съпругата си Филимена

В брой 11 на ДУМА от 15 януари т.г. публикувах-
ме “Писмо първо” на големия българин и патриот,
българския поет Венко Марковски, включено в
неговата книга “Голи оток - остров на смртта.
Гневник в писма”, в което той разкрива механиз-
ма на македонизма като “формула” за изличава-
не на националното съзнание на българите в
Македония и продължение на политиката на
великосръбския шовинизъм в Титова Югославия
през втората половина на XX век. Публикацията
разкрива и малко известното досега намерение
на бившия диктатор Йосип Броз Тито България
да бъде погълната от федерацията, с което не се
съгласява дори самият Йосиф Сталин.
Днес публикуваме с незначителни съкращения
“Писмо дванадесето” на Венко Марковски до
съпругата му Филимена из книгата “Голи оток -
остров на смртта”, от което се добива представа за
атмосферата в прочутия Титовистки концлагер и
македонизацията като форма на “пълзяща сърби-
зация” на българското население в Македония.

занимава от детските си
години с литературна по-
етична дейност.

Вениамин Миланов То-
шев беше необходим и
нужен на властта по ред
причини. Една от които е
да се покаже, че в Юго-
славия, особено специфич-
на Титовска Югославия,
няма поети по затворите, и
доколкото такива се нами-
рат, те са с неизвестни
имена.

Друга от причините
беше, че Титова Югосла-
вия е висша форма на на-
родна демокрация и в нея
няма борци за човешките
права, които лежат по за-
творите.

Третата причина беше,
че в Югославия републи-
ките са равноправни и че
всеки в своята република
приказва на установения
език на своя народ. А ето,
мене, за когото ме смятат
властта и правителството,
че съм основоположник на
така наречения “македон-
ски литературен език”, ми
се забранява да пиша
дори до майка ми с езика,
на който тя ми е пеела пес-
ни. И ето, принуден съм аз,
който от диалектна форма
съм създавал литературен
език за разбирателство
между хората по селата и
градовете на Македония,
да се връщам от литера-
турния език към диалекта,
на който приказва майка
ми. И това нещо беше ми
отнето под претекст, че
няма следовател, който да
разбира моите писма. И
затова бях принуден да ви

пиша на сръбски език.
Като че ли сега я виждам
майка ми, когато вземаше
да й чете някои редове от
мен, написани до нея, как
извиква:

- Е, синко, виждаш ли,
сърбите пак ви изхитриха.
Спомняш ли си, когато
после освобождението
дойде с Темпо в къщи и аз
го посрещнах от прага и
го попитах: “Синко, какъв
си ти?” А той ми отговори:
“Църногорец, бабо.” “Ама
сърбин, нали? И аз съм
такава като тебе, македон-
ка, но българка, чедо. От
веко векове българи живе-
ят по тия места. Е, дано
господ даде, най-после да
има разбирателство, мир
между людете.” И може би
права е майка ми, ти ще
намериш начин да й обяс-
ниш за обстоятелствата,
които настанаха след мое-
то осъждане.

Сега се получава след-
ният факт. Аз съм осъден
като Венко Марковски, а
изтърпявам наказанието
като Вениамин Миланов
Тошев, което значи, че
след изтърпяването на на-
казанието на Вениамин
Миланов Тошев властта ще
има пълното основание от-
ново да ме подведе под
съд за неявяване и
изтърпяване на наказани-
ето на Венко Марковски.

Чудни дяволски прегре-
шения!

Една от най-важните
причини може би е тая, от
която властта най-много се
страхуваше, а именно, че
интересът и протестите
извън страната може да
принудят властващите да
бъда отново освободен от
наказанието, както беше
по време на 1949-1950 г.
Сега властта беше сигур-
на в едно, освен нея никой
нямаше право в рамките
на Жицата да знае и да
твърди, че в затвора на
“Голи оток” се намира Вен-
ко Марковски.

Напомням един интере-
сен факт. От ЮНЕСКО
беше пристигнала делега-
ция, която се интересува-
ше от затворника Венко
Марковски. При разговора
с управителя присъствал и
един от криминалните. Бу-
ден младеж, на 23-24 го-
дини, политически грамо-
тен. Този младеж чул, че
някой от делегацията по-
ставил въпрос конкретно
за Венко Марковски, т.е. за
мене.

Управителят отговорил:
- Извинете, такова лице

в затвора на “Голи оток”
няма. Ако имаше, аз щях
да зная, като управител на
този затвор.

Човекът от делегация-
та отговорил:

- Ние сме сигурни, та-
кива са сведенията в ЮНЕ-
СКО, че такова лице има.
Може би той излежава
наказанието под друго
име? Моля ви, проверете,
за да не стават недоразу-

мения. Това ще бъде не-
удобно както за вас, така и
за държавата.

Управителят знаел ли е
или не е знаел, че Венко
Марковски се води под
друго име или не, все едно.
Той не показал никакво
смущение. Никаква изне-
нада.

Криминалният дигнал
рамене и казал:

- Май, струва ми се, че
има такова лице. Моля ви
се, за какво се касае, за
писател ли, общественик
ли или военно лице?

- За писател се касае.
И то известен писател.

Управителят успял да
смъмри криминалния и той
се сепнал и казал:

- А, да, но не е в тоя
затвор.

На вечерната провер-
ка криминалният задъхан
пристъпи към мене:

- Другарю, по всичко
изглежда, че ще бъдеш
освободен. Много силни
хора се застъпват за тебе.
Аз на една среща присъ-
ствах в управлението и чух
целия разговор. Бях преду-
преден от управителя на
никого да не казвам за
това. Но нали сме с една и
съща съдба, че и ти
изтърпяваш наказанието
като политически, а аз
като криминален, но, раз-
бира се, времето тече. То
не отделя криминални от
политически.

Между командирите в
затвора имаше хора, кои-
то покрай служебната ра-
бота се подготвяха и за
изпити, задочно учеха.

Един от тези команди-
ри разбрал, че аз съм бил
писател, приближава се
един ден до мен и ме по-
пита:

- Казаха ми, че ти си
бил писател. От литерату-
ра си разбирал. Имам една
молба...

И аз го прекъсвам:
- Аз съм на работа и

мен ми е забранено да
приказвам.

- Аз съм командир и аз
те освобождавам. Отгова-
ряй на въпроса ми.

- Моля ви се, от какво
се нуждаете по литерату-
ра?

- От македонска лите-
ратура.

- Именно за кого?
- За Венко Марковски.
- Нима не знаете кой е

Венко Марковски?
- Не знам.
Настъпи неприятна па-

уза. В гласа ми прозвуча
едно съжаление към чове-
ка, който е призван да те
пази в затвора, а не знае
кого пази.

- Ако аз ви кажа, ко-
мандире, това, което ви
интересува за Венко Мар-
ковски, вие ще се озовете
там, където и той се нами-
ра.

- А къде се намира?
- Пред вас, в “Голи

оток”.
- Нима е възможно това

да си ти?
- Да, възможно е. Аз

съм тук под друго име.
Командирът мълком,

смутен си отиде.
Управителят, който

претендираше, че не е чул,
че в неговия затвор се
намира Венко Марковски,
беше променил тона на
разговора си с мен. Бях
изненадан защо ме викат
в управлението.

- Викам те по една
спешна работа и надявам
се, че ще бъдеш разумен,
и от твоя отговор зависи
дали ще се прекрати твое-
то по-нататъшно седене в
затвора. А именно. В Моск-
ва станал спор между два-
ма учени: между български
и македонски учен.
Българският учен казал,
обръщайки се към маке-
донския учен: “Как може да
се говори с вас за някаква
честност, за някакви доб-
ри отношения, за подобре-
ние на отношенията след
нормализацията между
Югославия и България, ко-
гато вие на “Голи оток”

държите в затвора създа-
теля на македонския език
по ваше мнение, Венко
Марковски, заради това, че
е написал художествено
произведение?

- Какво общо има всич-
ко това с мен? Аз съм за-
творник. Безгласен. Моето
мнение в затвора е нева-
лидно, а ако е валидно, аз
имам съвсем друго мнение.
Моето мнение е на стра-
ната на българския учен.

- Но България иска да
ни отнеме Македония. Тя
има териториални претен-
ции - намеси се управите-
лят.

- Това е работа, която
не е по силите ми. Аз не
искам за чуждите с голи
ръце да вадя врели кесте-
ни. За това, което съм на-
правил, аз съм тук.

Хората в затвора са
като добитък. С номера, с
определени на ръста ка-
торжни дрехи.

И ето, на държавата й
притрябвало в момент, ко-
гато я обвиняват някъде,
да излезе чиста и права
пред света, се послужва с
лице, което й е необходи-
мо, а то се намира зад
затворнишките решетки.
Управителят е в ролята на
касапин, който смята, че
разполагайки с телата на
осъдените, може да разпо-
лага и с техните души. Тя-
лото е едно, това е нещо,
с което разполага държа-
вата, и чрез измъчване на
тялото държавата се за-
блуждава, ако мисли, че
владее и душата.

Съвестта е съдникът,
който не може да бъде
подкупен. Няма монета,
която може да подкупи
човешката съвест, която се
бори за правата на своя
народ.

И така прекрасният
шанс отново да бъда на
свобода отпадна, потъна в
невъзврат.

Диктувано направо на
30.11.1980 г., гр. Банкя

Венко Марковски

Голи оток” - концлагерът на смъртта в бивша Югославия
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Аоияма с 3-та победа,
Котоошу с първа
загуба

Българският сумист Даниел
Иванов-Аоияма спечели трета по-
беда в първия за сезона класиче-
ски турнир “Хацу башьо” в Токио.
186-килограмовият Аоияма отно-
во приложи успешно хватката “ха-
такикоми” и събори на дохиото
167-килограмовия японец Чийота-
рию. Днес в IV кръг Аоияма ще
излезе срещу тежкия 212 кг гру-
зинец Гагамару. Първият европей-
ски “одзеки” Калоян Махлянов-Ко-
тоошу пък допусна първа загуба
в Токио. Той беше изненадан с
“хатакикоми” от японеца Амниши-
ки, който постигна първа победа.
Днес левентът от Джулюница ще
срещне японеца Миогирию, който
му отстъпва с по 20-ина см и кг.

Италианец се върна
в Ботев Вр

Италианският краен бранител
Алесандро Маркети се присъедини
към лагера на Ботев Вр в Мелник.
Защитникът претърпя операция
на менискус в края на миналата
година и това му попречи да вземе
участие в последните мачове на
врачани от есента. Маркети е
напълно възстановен и въпреки
финансовата стагнация в клуба и
напускането на неговите сънарод-
ници - бивши шефове на клуба, е
изявил желание да остане в отбо-
ра дори и на по-малка заплата, тъй
като иска да се развива в клуб
извън страната си. На този етап
само 2 от чужденците, носили еки-
па през есенния полусезон, липсват
от лагера на тима. Бразилецът
Бруно Висенте ще пропусне подго-
товката в Мелник заради хирурги-
ческа интервенция, направена му
по време на почивката, а уругва-
ецът Игнасио Лорес Варела, който
е искан от ЦСКА, тренира с тима
на Палермо, въпреки че договорът
му с Ботев е до лятото.

Маслара пое
Спартак Пл

Кюстендилският специалист
Иван Маринов - Маслара е новият
старши треньор на втородивизи-
онния Спартак Плевен. Той заме-
ня на поста Красимир Бислимов.
“Целта е ясна - влизане в “А” гру-
па. Очаквайте интересни новини
около селекцията”, заяви Иван Ма-
ринов, който ще изведе тима на
първа тренировка утре. Тогава се
очаква да пристигне на проби
тъмнокожият германец Джефри
Ешън с баща ганаец. Централни-
ят нападател през последните 2
сезона е играл в  Алемания Аахен
и има 11 мача и 2 гола във Втора
Бундеслига и 19 участия пак само
с 2 гола в Оберлигата.

Лъчо Танев:

Мартин отказа
пари, за да играе
А
Врачанецът ще помага на Еспаньол да остане в Примера дивисион

Мартин Пет-
ров, който вчера
навърши 34 годи-
ни, бе представен
предишната ве-
чер като ново
попълнение на
Еспаньол на ста-
дион “Ел Прат”.
“Не можех да
пропусна тази
възможност. Ста-
вам на 34 години,
не съм на 23 или
24, но с моя опит
се надявам да
бъда полезен на
отбора в борбата
за запазване на
мястото в Приме-
ра дивисион. Ко-
гато разбрах, че
Хавиер Агире
има интерес към
мен, веднага казах на моя агент, че
искам да работя с него. Преговорите
бяха бързи. Подписах до 30 юни с оп-
ция за още 1 сезон, ако Еспаньол оста-
не в елита. Радвам се, че отново ще

играя в Примера дивисион срещу някои
от най-добрите отбори в света. Еспаньол
е голям клуб със сериозна история. Ис-
кам да помогна отборът да остане в
Примера”, каза Петров.

Снимка MARCA
гентът на Мартин Пет-
ров Лъчезар Танев
разкри, че футболистът
се отказал от многото

пари в Болтън, за да е щаст-
лив и да играе редовно,

 “Аз мисля, че за поздрав-
ление е момчето Мартин,
който вече дълги години по-
казва професионализъм и не
случайно отборите го търсят.
Според мен това е добра
крачка за него, той прене-
брегна икономическата стра-
на на договора с Болтън и
прие да играе за много по-
малко пари в Еспаньол”, за-
яви Танев пред ТВ7. “За Мар-
тин е важно да играе редов-
но. Треньорът Хавиер Агире
го познава много добре, в Ат-
летико М са работили заед-
но. Ако Еспаньол остане в
Примера, той ще получи до-
говор още 1 година автома-
тично. За играч, който
навършва 34 години, е важ-
но да има шанс да играе до
2014-а. Болтън е във II диви-
зия, той там имаше мачове и
като титуляр, и като резерва.
Мартин никога не е бил ща-
стлив, като не играе. Сега
пристига в отбор, в който тре-
ньорът го познава много до-
бре. Има шанс, ако целият
отбор се представя добре, са-
мият той да спечели още
една година договор. Кон-
трактът му с Болтън изтича-
ше тази година. А на тези
години не е без значение
това. Качеството на живот в
Барселона е от най-добрите.
Това значи и като обучение-
то на децата му, храна,

въздух, много неща”, про-
дължи мениджърът.

“Самият факт, че нямаме
български футболист в Приме-
ра, говори достатъчно за ни-
вото на нашите играчи. Това,
че той идва тук на 34 години,
може да е само една добра
оценка на неговата дълга
кариера и качествата му. Не
всичко е финанси, но има го-
лям шанс да спечели още
една година договор. Тук има
нещо много важно, което не

го виждам като разбиране на
нашите клубове. Ако имаш в
редиците си играчи, каквито
бяха Мартин, Стилиян, Берба-
тов... Манчев бих сложил, то-
гава можеш да държиш за
високи цени, но ние ги няма-
ме. Нашите клубове трябва да
са по-гъвкави и да се даде
шанс на малкото футболисти,
които имаме, и да ги пуснат. А
ние искаме всичко веднага,
ако може накуп. Няма такъв
филм, нещата са различни.

Сега има няколко момчета -
Георги Миланов, Карачана-
ков, Вутов, имам запитвания и
предложения... Мартин го
търсят, защото му виждат ста-
тистиката. Има 5-6 гола във
Висшата лига и 8-9 асистен-
ции. Тук подаръци не правят,
колкото и да се познава той с
Агире. Аз и да имам добри
отношения с президента,
няма да го вземат, ако не
поддържа добро ниво”, комен-
тира Лъчо Танев.

о с к о р о ш н и я т
капитан на на-
ционалния ни
отбор по волей-

Скандалният колоездач Ланс Армстронг е при-
знал в интервю за американската телевизионна
водеща Опра Уинфри, че е използвал допинг в
кариерата си на професионален състезател, съоб-
щи вестник “US Today”. Интервюто с Армстронг е
било заснето в къщата му в Тексас в понеделник,
но ще бъде излъчено по телевизията на Уинфри
в четвъртък. То е продължило два часа и полови-
на. Вестникът цитира анонимен източник. Нито
журналистката, нито Армстронг са потвърдили
новината. Седемкратният победител в „Тур дьо
Франс” бе лишен от всичките си титли заради
употреба на забранени стимуланти. Заради скан-
дала Армстронг, който преди години се пребори с
рака, се оттегли от основаната от него благотво-
рителна фондация за борба с рака. Вчера той се
е срещнал със сътрудниците на фондацията си и
им се е извинил. Армстронг е решил да признае
прегрешенията си за да получи разрешение да
се състезава на триатлон и бягане.

Д
Владо Николов стана мениджър

бол Владимир Николов
официално беше назна-
чен за мениджър на
всички представителни
формации в мъжкото
направление. Това обя-
ви президентът на БФ
Волейбол инж. Данчо
Лазаров, който присъ-
ства на подписването
на договор за получа-
ване на зала “Христо
Ботев” в Студентски
град. Босът не отхвърли
възможността бившият
капитан да бъде след-
ващият президент на
централата. “Сега му е
още рано, не е готов да
бъде подготвян за мой
заместник като прези-

дент. Но защо пък не,
всичко е въпрос на вре-
ме. Ако има желание да
се занимава с това - ок!
Ще се радвам, колкото
повече достойни млади
хора, които биха се за-
ели с тази, бих казал,
тежка работа! Той вече
е мениджър на всички
национални отбори. С
Владо се договорихме
по всички въпроси, той
има голямо желание да
продължи да работи
вече в качеството си на
мениджър. Уверен е, че
отборът ще има полза
от него, треньорите и
федерацията - също.
Владо ще решава всич-
ки въпроси, които са
свързани с условията
за подготовка на отбо-
ра. Всеки отбор иска

само едно - да влезе в
залата и да тренира, да
не се занимава с топки,
екипи, хотели, лагери и
т.н”, коментира инж. Ла-
заров. Той обяви, че ма-
чове от Световната
лига това лято ще се
играят и във Варна.
“Още не сме уточнили
дали те ще бъдат 2 или
4. Във Варна ще бъдат
и финалите на Европей-
ската лига при жените”,
потвърди Лазаров.

Спортният министър
Свилен Нейков пък обе-
ща до края на месец
януари националите да
получат олимпийските
си премии, които бяха
забавени. Той предоста-
ви зала “Христо Ботев”
за подготовка на волей-
болистите.

АРМСТРОНГ ПРИЗНА
ЗА ДОПИНГ ПРЕД ОПРА

Ръководството на компанията “Футбол Про
Медия” ООД обяви, че прекратява договора за
продажба на тв правата за първенството на “А”
група на “Булсатком”. Договорът беше подпи-
сан след срещите от 11-ия кръг, като фирмата
“БГ САТ” АД откупи от БФС правата и ги пред-
ложи на пазара. По силата на контракта на “ТВ
плюс” и “Филм плюс” беше предоставено из-
ключителното право на “първи избор” на фут-
болните срещи от ХII до ХХХ кръг от “А” група.
Причината за развалянето е неизпълнение на
договорни задължения от страна на “БГ САТ”
АД. “Футбол Про Медиа” ООД ще стартира пре-
говори с представители на заинтересованите
водещи телевизии в България за излъчване на
мачове от футболното първенство през пролет-
ния полусезон, като запазва партньорството си
с БНТ. Целта е да се осигури излъчването на
живо на поне 4 от 8-те срещи от всеки кръг. При
успех в бъдещите преговори “Футбол Про Ме-
диа” ООД ще оповести публично името на те-
левизията, която ще получи права за отразява-
не на мачове от “А” група.

И „ФУТБОЛ ПРО
МЕДИЯ” СКЪСА
С „БУЛСАТКОМ”

Гимнастикът Йордан Йовчев получи приз за цялостен
принос и спортно дълголетие от ОСК ЦСКА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

САМБИСТИ НАЙ-ДОБРИ В ЦСКА ЗА 2012 Г.

Мони ГЕОРГИЕВ

О
ОСК “ЦСКА - 1948” награди най-изявените си спор-

тисти, треньори и спортни деятели, допринесли за раз-
витието на “червените” клубове през 2012 г. Като най-
добър спортист бе отличен самбистът Борис Борисов,
европейски вицешампион в кат. до 62 кг. За №1 при
дамите пък бе избрана световната шампионка от Минск
в същия спорт Ваня Иванова (кат. до 64 кг). Подгласник
при мъжете остана първенецът от световното първенст-
во по плажна борба при юношите Георги Вангелов, а
при жените Джанан Манолова (борба) и Магдалена
Върбанова (самбо). “Червените” състезатели от направ-
ленията джудо, самбо и сумо спечелиха повече медали
от всички останали клубове с марката ЦСКА и логично
техният клуб бе обявен за най-добър. Отборът по водна
топка, завоювал титлата и Купата на България, бе обя-
вен за най-добър в мъжкото направление, а при дамите
победителки станаха волейболните шампионки. Със
специален приз за изключителни успехи бе удостоен
носителят на 4 олимпийски медала Йордан Йовчев.
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Стр. 23

Армстронг
признава
за допинга
пред Опра

гледайте

Националният отбор на България
по хокей на лед за младежи до
20 години спечели с 16:0 срещу
ОАЕ първата си среща от светов-
ното първенство, дивизия III, което
бе открито в Зимния дворец на
спорта в София. Двубоят обаче
беше неофициален, а официално
в протокола беше записана слу-
жебна победа с 5:0 за нашите.
Причината е, че арабите, които
дебютират на световно първенст-
во по хокей, пристигнаха само с
13 полеви играчи и двама врата-
ри, докато изискването на между-
народната федерация е, че за да
започне официален мач, на леда
трябва отборът да има минимум
15 полеви играчи и двама врата-
ри. Така “младите шейхове” ще
трупат опит неофициално в пър-
венството, като им бяха присъде-
ни 5 служебни загуби с по 0:5.
Нашите можеха да вкарат над
20 шайби на арабите, но в доста
ситуации пожалиха дебютантите,
а и често се забавляваха
на леда. Въпреки че мачът бе
със статут на спаринг, над 600
зрители вееха български знаме-
на по трибуните. Арабски хоке-
ист получи комоцио на леда
и бе откаран в “Пирогов”,
но скоро беше изписан.
Снощи нашите срещнаха Мекси-
ко. В другите мачове от първия
ден Китай би Турция със 7:3 (3:2,
4:0, 0:1), а Нова Зеландия надви
Мексико с 1:0 (1:0, 0:0, 0:0).
Световното първенство, което се
провежда при свободен вход, бе
открито от спортния министър
Свилен Нейков, който символич-
но пусна и първата шайба на
мача с ОАЕ, а после си я прибра
за сувенир.

РАЛИ „ДАКАР”
По БНТ 1
и БНТ 2

23.30
ПО ЕВРО-

СПОРТ
19.30 и 0.00

Ценков е 41-ви
в IХ етап

Петър Ценков и неговият навигатор
Иван Маринов с автомобил “Опел”
завършиха 41-ви в IХ етап на рали “Да-
кар” от Сан Мигел де Тукуман до Кор-
доба с изоставане от 1:21:37 часа от
победителя Хоан Рома (Исп) с “Мини”,
който преодоля 592-километровата дис-
танция за 5:36:28 ч. Другият български
екипаж Орлин Алексиев и Александър
Стоянов с БМВ финишира 44-и на
1:30:35 ч. зад испанеца. В генералното
класиране Алексиев и Стоянов са 69-и
с изоставане от 22:41:29 ч. от лидера
Стефан Петерханзел (Франция) също с
“Мини”. Ценков и Маринов са непо-
средствено след тях - 70-и на 23:10:01
ч. Петерханзел, който има 10 титли в
най-престижното офроуд състезание (6
при моторите и 4 при автомобилите,
включително и през 2012 г.) изостана
на 4:11 мин. след Рома, но увеличи
преднината си на върха на 49:31 мин.
пред Жиниел дьо Вилие (ЮАР) с “Той-
та”, който финишира пети в етапа. Шам-
пионът от 2011 г. и бронзов олимпий-
ски медалист в ловната стрелба от
Лондон 2012 Насер Ал-Атиах (Катар) с
“Бъги” се движеше втори на малко по-
вече от 3 минути зад Петерханзел, но
не успя да завърши заради проблеми с
водната помпа и отпадна.

  При мотоциклетистите защитава-
щият титлата си Сирил Депре (Фр) с
КТМ триумфира за 5:41:36 ч. и се изка-
чи на второ място в генералното класи-
ране - на 5:23 мин. зад новия водач
Рубен Фариа (Португалия), който също
с КТМ завърши етапа 4-ти.

При камионите лидер е Едуард Ни-
колаев (Русия) с “Камаз”, а  при АТВ-
тата убедително води Маркос Патроне-
ли (Арж) с “Ямаха”.

Френският пилот Венсан Гендани с Ямаха прелита покрай стадо диви коне
в пампасите на Аржентина по време на IХ етап от рали “Дакар” между

Сан Мигел де Тукуман и Кордоба. Гендани върви 52-ри от 135 мотористи,
които продължават надпреварата

Снимка БГНЕС

Двата ни екипажа в рали „Дакар”
вървят 69-и и 70-и в Аржентина

Младежите бият
ОАЕ с 16:0, печелят
служебно с 5:0


